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Datum, Tid: 2020-09-24, kl:  17:30 

 

Plats: Xenter, Utbildningsvägen 3 samt på distans 

 

Justering sker av presidiet 29 september senast kl. 17:00 
 
Sammanträdet inleds med att Maja Hagerman och Claes Gabrielsson 
berättar om och förevisar dokumentärfilmen om S:t Botvid. 

Ärenden 

 

65 Svar på interpellation - Ekonomiska förutsättningar 2021 – 2024 (M) 

66 Svar på interpellation - Kommunens kulturhistoriskt värdefulla fastigheter (V) 

67 Årsredovisningar för 2019 för Botkyrkas kommunala bolag 

68 Godkännande av ramavtal för exploateringsprojektet Albytäppan 

69 Svar på motion - Fler infartsparkeringar i Tullinge (L) 

70 Svar på motion - Cirkulär ekonomi - Cradle to cradle (MP) 

71 Svar på motion - Kommunal strategi för hållbart byggande (V) 

72 Svar på motion - Installera nätanslutningar och laddstationer för elbilar hos Bot-
kyrkabyggen (SD) 

73 Svar på motion - Kommunalisera lantmäteriverksamheten (V) 

74 Svar på motion - Botkyrkabyggens policy efter att lägenhet totalförstörts i brand 
(V) 

75 Svar på motion - Inför hembesök och krav på motprestation som rutin inom soci-
alförvaltningen (M) 

76 Svar på motion - Låt en utomstående konsult utreda Botkyrkas Hemtjänst (M) 



KUNGÖRELSE 2[2] 

Kommunfullmäktige 2020-09-09  

 

 
Botkyrka Kommun ꞏ Kommunledningsförvaltningen 

Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ꞏ  Org.nr: 212000-2882 ꞏ Bankgiro: 624-1061 
Hemsida: www.botkyrka.se ꞏ Medborgarcenter: 08-530 610 00 ꞏ E-post: medborgarcen-

ter@botkyrka.se 

77 Svar på motion - Anpassa kommunen utefter vad företagarna faktiskt efterfrågar 
(M) 

78 Svar på motion - Laddstolpar/- möjligheter i Botkyrkabyggen m.fl. (M) 

79 Svar på motion - Möjlighet för pensionärer att äta lunch på skolor och gymnasier 
(SD) 

80 Svar på motion - Återvinningsstation längs med väg 569 (M) 

81 Anmälningsärenden 

82 Avsägelser och fyllnadsval 

83 Ny interpellation 

84 Enkel fråga- Förebyggandet av rekrytering till kriminella nätverk i våra skolor 
(M) 

  

 

 

Marcus Ekman (S) 

Ordföranden    Håkan Hultgren 

    Sekreterare 

 



 
 

 
INTERPELLATION 

 

Kommunfullmäktige 
  2020-06-16 

 
Till kommunstyrelsens ordförande, Ebba Östlin 
 
Ekonomiska förutsättningar 2021 – 2024  
 

Botkyrka har i jämförelse med övriga kommuner i Stockholms län en låg skattekraft. Andelen 

av riskmedelvärdet är Botkyrkas skattekraft knappt 87 procent. Kommunens låga skattekraft 

kompenseras som känt till stora delar via inkomstutjämningssystemet. 

 

Sveriges kommuner och regioner (SKR) bedömer att skatteunderlagets tillväxt för år 2020 

kan landa på 1,5 procent istället för 2,4 procent. En minskning på nästan 1 procent innebär 

betydligt sämre skatteintäkter för kommuner och regioner, vilket för Botkyrka skulle kunna 

innebära minskade intäkter på drygt 40 miljoner kronor. 

 

Botkyrka kommun redovisade i Årsredovisning 2019 ett negativt balanskravsresultat på 22,7 

miljoner kronor. Enligt kommunallagen ska en kommun som redovisar ett negativt 

balanskravsresultat ett visst räkenskapsår återställa resultatet under de närmast följande tre 

åren. Under finansiella kostnader finns endast 7,3 miljoner kronor per år budgeterat för åren 

2021 - 2023. 

 

Regeringen har aviserat att de generella bidragen till kommunerna kommer att öka med 5 

miljarder kronor. För Botkyrkas del innebär tillskotten ytterligare intäkter på 32 miljoner 

kronor (enligt regeringens förslag) respektive 48 miljoner kronor (enligt oppositionens 

förslag). 

 

Under planperioden finns ett mycket begränsat utrymme att hantera andra kostnads- och 

behovsökningar än de som följer av befolkningsutvecklingen. För att bara klara pris- och 

löneökningar behöver verksamheterna arbeta med effektiviseringar motsvarande ungefär 2 

procent per år.  

  

Samhällsbyggnadsförvaltningen rapporterar under Delår 1 att prognosen för 

exploateringsverksamheten 2020 är lite drygt 30 mnkr. Dessa intäkter uppskattar vi i 

dagsläget som relativt säkra att få in. De osäkra intäkterna för 2020 ligger på drygt 115 

miljoner kronor. 

 

Investeringsutgifterna från och med 2021 uppgår till 800 miljoner kronor per år eller max 3,2 

miljarder kronor på en fyraårsperiod. Får vi inte in planerade intäkter från markexploatering 

kommer våra planerade investeringar i en ännu större utsträckning att finansieras via 



bankutlåning och därmed medföra högre finansieringskostnader framöver. 

 

Om kommunen inte får de 16 miljoner kronorna enligt oppositionens förslag och inte heller 

anskaffar planerade medel för finansiering av investeringar belånar vi våra kommuninvånare 

ännu mer. 

 

Mina frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

 

1. Hur har ni i mittenmajoriteten tänkt att få ekonomin i balans för 2020 när ni inte fick den i 

balans under 2019 under betydligt bättre omständigheter? 

 

2. Utöver Krisstaben som jobbar med Corona finns det ett (?) ekonomiskt team som jobbar 

parallellt med analys, konsekvenser, handlingsplaner och åtgärder? 

 

3. Om det finns, kan vi få information kring de prognoser, fonderade pengar, rapporter och 

framtidsplaner som ni har arbetat fram för att kunna rädda kommunens ekonomi? 

 

 

 

Willy Viitala (M) 



 

2020-06-16 

Interpellation  

till ordförande för Teknik- och fastighetsnämnden, Stefan Dayne (Kd) 

 

 

Kommunens kulturhistoriskt värdefulla fastigheter 

 

Botkyrka kommun äger ett antal fastigheter med stort arkitektoniskt och 

kulturhistoriskt värde. Gamla byggnader kräver underhåll, och när 

underhållet blir eftersatt krävs snart mer omfattande renovering. Det kan 

vara både dyrt och komplicerat att möta krav på modern standard och 

tillgänglighet, och att skapa lösningar som är ändamålsenliga för olika 

typer av verksamhet.  

 

Samtidigt erbjuder dessa historiska gamla fastigheter unika och 

inspirerande miljöer som få moderna nybyggda lokaler kan mäta sig 

med. Att bygga nytt är ofta billigare och snabbare än att rusta upp gamla 

byggnader, men det är sällan hållbart. Att lämna historiska byggnader att 

förfalla och i stället ta ytterligare mark, material och energi i anspråk för 

att bygga nytt kan vara kortsiktigt ekonomiskt fördelaktigt men är i 

längden ohållbart.   

 

Alby gård byggdes för c:a 220 år sedan och har varit i kommunal ägo 

sedan 1947. Under senare år har huvudbyggnaden på Alby gård inrymt 

olika verksamheter, tills att socialförvaltningen flyttade ut 2017. 

Byggnaden har sedan stått tom och är i behov av upprustning. 

 

Alldeles nyligen tomställdes Lindhov, en fastighet med anor från 1600-

talet som varit i kommunens ägo sedan 2007 och där socialpsykiatrin 

under senare år haft ett boende.  

 

Dessa båda avvecklingar innebär bland annat att nästan all kommunal 

verksamhet för människor med beroendeproblematik nu finns i södra 

kommundelarna. Kommunen har idag bristande kapacitet och tvingas 

köpa boendeplatser utanför kommunen för den här målgruppen. För äldre 

hemlösa med beroendeproblematik finns endast vanligt stödboende. 

 

Jag undrar 

  

1. Hur ser du på kommunens kulturhistoriskt intressanta byggnader?  

2. Vilka fastigheter finns planer på att sälja, vilka kommer att 

renoveras/anpassas och vilka användningsområden planerar man 

för? 

 

 

Marit Normasdotter 

Vänsterpartiet 
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§ 102   

Årsredovisningar för 2019 för Botkyrkas kommunala bolag 
(KS/2020:143) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för AB Botkyrkabyggens, Upplev 
Botkyrka AB:s, Botkyrka Stadsnät AB:s samt Tillväxt Botkyrka AB:s styrelser 
för verksamhetsåret 2019. 

2. Kommunfullmäktige godkänner AB Botkyrkabyggens, Upplev Botkyrka AB:s, 
Botkyrka Stadsnät AB:s samt Tillväxt Botkyrka AB:s årsredovisningar för 2019. 

3. Kommunfullmäktige godkänner stiftelsen Mångkulturellt Centrums (MKC) års-
redovisning för 2019.  

Sammanfattning 

Botkyrka kommuns helägda kommunala aktiebolag samt stiftelse har upprättat 
årsredovisningar för räkenskapsåret 2019. Vidare har revisionsberättelser för respektive 
bolag inkommit där de auktoriserade revisorerna från revisionsbyrån PwC tillstyrker att 
årsstämman faställer resultaträkningen och balansräkningen för bolagen och stiftelsen, 
disponerar resultaten i enlighet med förslagen i förvaltningsberättelsen samt beviljar 
bolagens styrelseledamöter och verkställande direktörer ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret. 

Hågelbyparken AB har under 2019 fusionerats med Upplev Botkyrka AB. Eftersom 
Hågelbyparken nu ingår i Upplev Botkyrka så redovisas årsredovisningen endast i 
Upplev Botkyrka AB. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-07-07. 

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
ordförandeförslaget. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
ordförandeförslaget. 

Särskilt yttrande 

Stina Lundgren (M), Willy Viitala (M), Kia Hjelte (M) och Yngve RK Jönsson (M) 
lämnar ett särskilt yttrande, bilaga 2. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 



 

 

                                                                                                                   
 

SÄSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2020-09-07 
 
Ärende 102  Årsredovisningar kommunala bolag (KS/2020:143) 
 
Här finns det en viss stiftelse som sticker ut med ett tydligt negativt resultat för 2019 (minus 
452 000 kronor), d.v.s. Mångkulturellt Centrum i Fittja (MKC).  
 
Till saken hör här att den som är noggrann kan konsterara att under Anmälningsärenden 
(ärende 125) så finns det minnesanteckningar från ett ägarmöte med MKC. På detta ägarmöte 
uttrycktes en stor oro för ekonomin och att underskottet för 2020 ser ut att bli i 
storleksordningen minus 1,6 miljoner kronor. Men som vanligt med MKC så vet man inte, ett 
år påstods ett underskott bli 0,4–0,5 miljoner kronor i december men kom som en chock i 
februari att det blev 1,2 miljoner kronor i underskott). 
 
Detta är en utveckling vi moderater varnat för och sett i flera år, senast i fullmäktigedebatten 
hösten 2018. MKC har haft stora underskott tidigare år också – även utan en pandemi. Det 
som då har hänt är att majoriteten bara tillskjutit extra skattemedel. I vår moderata budget för 
2020 påbörjades utfasningen av medel till MKC, då centret inte är nära att kunna anses vara 
kommunal kärnverksamhet.  
 
Vår skarpa uppmaning till majoriteten är att sluta slänga bra pengar efter dåliga pengar. Vi 
avråder bestämt från att om 2020:s underskott ser ut att återigen hamna i miljonklassen, 
använda skattemedel för att rädda ett ekonomiskt felbalanserat MKC igen.  
 
 
Stina Lundgren (M)  Willy Viitala (M) 
 
Kia Hjelte (M)  Yngve RK Jönsson (M) 
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Referens Mottagare
Olivia Linderoth

olivia.linderoth@botkyrka.se

Kommunstyrelsen

Årsredovisningar för 2019 för Botkyrkas kommunala 
bolag
Diarienummer: KS/2020:143

Förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för AB Botkyrkabyggens, Upplev 

Botkyrka AB:s, Botkyrka Stadsnät AB:s samt Tillväxt Botkyrka AB:s styrelser 

för verksamhetsåret 2019.

2. Kommunfullmäktige godkänner AB Botkyrkabyggens, Upplev Botkyrka AB:s, 

Botkyrka Stadsnät AB:s samt Tillväxt Botkyrka AB:s årsredovisningar för 2019.

3. Kommunfullmäktige godkänner stiftelsen Mångkulturellt Centrums (MKC) års-

redovisning för 2019. 

Sammanfattning

Botkyrka kommuns helägda kommunala aktiebolag samt stiftelse har upprättat 

årsredovisningar för räkenskapsåret 2019. Vidare har revisionsberättelser för respektive 

bolag inkommit där de auktoriserade revisorerna från revisionsbyrån PwC tillstyrker att 

årsstämman faställer resultaträkningen och balansräkningen för bolagen och stiftelsen, 

disponerar resultaten i enlighet med förslagen i förvaltningsberättensen samt beviljar 

bolagens styrelseledamöter och verkställande direktörer ansvarsfrihet för 

räkenskapsåret.

Hågelbyparken AB har under 2019 fusionerats med Upplev Botkyrka AB. Eftersom 

Hågelbyparken nu ingår i Upplev Botkyrka så redovisas årsredovisningen endast i 

Upplev Botkyrka AB.

Ärendet

Enligt revisorernas uppfattning har årsredovisningarna upprättats i enlighet med årsre-

dovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden en rättvisande bild av bolagens 

finansiella ställning per den 31 december 2019 och av dessa finansiella resultat och 
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kassaflöde för året enligt årsredovisningslagen. Revisorerna tillstyrker ansvarsfrihet för 

bolagens styrelseledamöter och verkställande direktörer.

AB Botkyrkabyggen visar ett resultat efter bokslutsdispositioner och skatt på 74,7 mnkr 

(90,2). Bolagets totala egna kapital uppgick vid årsskiftet till 1 743,2 mnkr (1 148,3). 

Styrelsen föreslår att vinstmedlen disponeras så att i ny räkning överförs 1 449 714 819 

kr. 

Upplev Botkyrka AB visar på en vinst efter genomförd fusion, bokslutsdispositioner 

och skatt om 52 tkr (226) och omsatte 57 (38) miljoner. Styrelsen föreslår att 

vinstmedlen disponeras så att i ny räkning överförs 797 587 kr.

Botkyrka Stadsnät AB visar på en vinst efter bokslutsdispositioner och skatt om 5 (3) 

miljoner kr. Styrelsen föreslår att vinstmedlen disponeras så att i ny räkning överförs 

34 866 803 kr.

Tillväxt Botkyrka AB visar på en vinst efter bokslutsdispositioner och skatt på 1 479 tkr 

(118). Styrelsen föreslår att vinstmedlen disponeras så att i ny räkning överförs 

1 001 597 kr.

MKC resultat för 2019 visar på ett underskott på 464 552 kr. 

Kommunledningsförvaltnings kommentar

Kommunledningsförvaltningen föreslår att de kommunala bolagens samt stiftelses års-

redovisning för 2019 ska godkännas då de bedöms vara upprättade i enlighet med årsre-

dovisningslagen. Förvaltningen föreslår vidare att styrelsen för AB Botkyrkabyggen, 

Upplev Botkyrka AB, Botkyrka Stadsnät AB samt Tillväxt Botkyrka AB beviljas 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019. Som motivering för beslutet föreslås att 

innehållet i årsredovisningen med revisionsberättelse åberopas. Någon anmärkning har 

inte framförts i revisionsberättelserna.

Vad gäller MKC är det en stiftelse varför revisorn inte ska uttala sig om ansvarsfrihet 

för förvaltare eller styrelseledamöter. Anledningen till detta är att en stiftelse inte har 

ägare eller medlemmar. Det finns därför ingen som med rättslig verkan kan bevilja 

ansvarsfrihet.

Ekonomiska konsekvenser av beslutet

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.

Leif Eriksson Jakob Etaat

Kommundirektör Kanslidirektör

Bilagor
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Årsredovisning med revisionsberättelse Botkyrkabyggen AB 2019

Årsredovisning med revisionsberättelse Upplev Botkyrka AB 2019

Årsredovisning med revisionsberättelse Botkyrka Stadsnät AB 2019

Årsredovisning med revisionsberättelse Tillväxt Botkyrka AB 2019

Årsredovisning med revisionsberättelse MKC 2019

_________
Expedieras till

Botkyrkabyggen AB

Upplev Botkyrka AB

Botkyrka Stadsnät AB

Tillväxt Botkyrka AB

MKC











































































































Till årsstämman i Upplev Botkyrka AB 

Organisationsnummer 556767-7876 

 

Till fullmäktige i Botkyrka kommun 

 

 

 

Granskningsrapport för år 2019 
 

Vi har granskat bolagets verksamhet under 2019. 

 

Granskningen har utförts enligt aktiebolagslagen och god revisionssed 

i kommunal verksamhet. Detta innebär att vi planerat och genomfört 

granskningen för att i rimlig grad försäkra oss om att bolagets 

verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredställande sätt samt att bolagets interna kontroll är tillräcklig. En 

sammanfattande redogörelse över den utförda granskningen bifogas.  

 

Vi bedömer att bolagets verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och 

från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt samt att bolagets interna 

kontroll är tillräcklig. 

 

 

Botkyrka 2020-04-24 

 

 

 

Staffan Teste 

Av kommunfullmäktige i Botkyrka kommun 

utsedd lekmannarevisor 

 

På grund av det allmänna omvärldsläget har fysiska underskrifter av granskningsrapporten inte 
varit möjlig. Ovanstående lekmannarevisor har dock ställt sig bakom granskningsrapporten och 
bekräftat detta via e-post. 

 

 



Till årsstämman i Hågelbyparken AB 

Organisationsnummer 556051-7848 

 

Till fullmäktige i Botkyrka kommun 

 

 

 

Granskningsrapport för år 2019 
 

Vi har granskat bolagets verksamhet under 2019. 

 

Granskningen har utförts enligt aktiebolagslagen och god revisionssed 

i kommunal verksamhet. Detta innebär att vi planerat och genomfört 

granskningen för att i rimlig grad försäkra oss om att bolagets 

verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredställande sätt samt att bolagets interna kontroll är tillräcklig. En 

sammanfattande redogörelse över den utförda granskningen bifogas.  

 

Vi bedömer att bolagets verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och 

från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt samt att bolagets interna 

kontroll är tillräcklig. 

 

 

Botkyrka den 2020-04-24   

 

 

 

Staffan Teste  

Av kommunfullmäktige i Botkyrka kommun 

utsedd lekmannarevisor 

 

På grund av det allmänna omvärldsläget har fysiska underskrifter av granskningsrapporten inte 
varit möjlig. Ovanstående lekmannarevisor har dock ställt sig bakom granskningsrapporten och 
bekräftat detta via e-post. 

 































Till årsstämman i Tillväxt Botkyrka AB 

Organisationsnummer 559158-0732 

 

Till fullmäktige i Botkyrka kommun 

 

 

 

Granskningsrapport för år 2019 
 

Vi har granskat bolagets verksamhet under 2019. 

 

Granskningen har utförts enligt aktiebolagslagen och god revisionssed 

i kommunal verksamhet. Detta innebär att vi planerat och genomfört 

granskningen för att i rimlig grad försäkra oss om att bolagets 

verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredställande sätt samt att bolagets interna kontroll är tillräcklig. En 

sammanfattande redogörelse över den utförda granskningen bifogas.  

 

Vi bedömer att bolagets verksamhet sköts på ett ändamålsenligt och 

från ekonomisk synpunkt tillfredställande sätt samt att bolagets interna 

kontroll är tillräcklig.  

 

Vi noterar dock att varken fullmäktige eller bolaget (utifrån 

protokollsgranskning) fastställt styrelsens arbetsordning eller VD-

instruktion. Vi noterar även att bolaget inte kan uppvisa att 

ägardirektiven reviderats eller att de varit objekt för tillsyn. 

 

 

Botkyrka den 27 april 2020   

 

 

 

Lennart Lindström 

Av kommunfullmäktige i Botkyrka kommun 

utsedd lekmannarevisor 

 

På grund av det allmänna omvärldsläget har fysiska underskrifter av granskningsrapporten inte 
varit möjlig. Ovanstående lekmannarevisor har dock ställt sig bakom granskningsrapporten och 
bekräftat detta via e-post. 
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Styrelsen får härmed avlämna årsredovisning för räkenskapsåret 2019-01-01 - 2019-12-31
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Stift Sveriges Invandrarinstitut och Museum
Org.nr. 812800-8243

FÖRVALTNINGSBERÄTTELSE
Verksamheten
För MKC handlar det om att vara en ”röst” och en ”mötesplats” för en av vår tids stora och svåra frågor. Migrationens 
inverkan på samhälle, grupper och individer är en stor sak och Botkyrka är den plats i landet som 2018 har 42% av sin 
befolkning född utomlands. Positionen har kommunen haft länge som liggandes i topp bland landets kommuner med att
hantera mångfald så att jämlika utfall av politik ska genomsyra praktiken i kommunal service och hälsa. Det är en stor 
utmaning och det är där som MKC stödjer med kritiska analyser och inspiration till förändringar i bred mening.
Verksamhetsåret avrundades med att styrelsen beslutade om fortsatt inriktning med målen som styr verksamheten för 
kommande tre år. De fyra inriktningsmålen som MKC arbetar med har skapat goda förutsättningar för att både växa 
och krympa med då möjligheterna skiftat för vårt uppdrag. Omsättningen minskade under året och verksamheten gör ett
minusresultat på 464 552. Det som påverkat resultatet är försenad försäljning av almanackan jämfört med 2018 samt 
avvikelser inom utbildningsuppdragen.
2019 avslutade en treårig målperiod som redovisas i 2019 års verksamhetsberättelse. Inom samtliga fyra mål har starka 
förflyttningar gjorts som stärkt kunskapsuppdraget både i Botkyrka och utanför kommunen vilket är en del av 
uppdraget. Spridningsarbetet av kunskap sker främst genom utbildningsinsatser till olika målgrupper i arbetslivet och 
civilsamhälle. För treårsperioden har 350 utbildningsdagar anordnats. För den breda allmänheten är mötesplatsen Fittja
gård vårt huvudfokus. 
Mötesplatsens öppenhet stärks av Tavernan som serverat mer mat än tidigare år trots att vi haft något färre besökare på 
grund av ändrade öppettider. Kvällsöppet på fredagar har etablerats med mat, konst och program. Ett nytt initiativ var 
vår inbjudan att öppna Fittja som ett kvarter i samverkan i augusti med konsthallen och Botkyrkabyggen. Fittja som 
plats är viktigt för både kommun och bostadsbolag i arbetet med att stärka tryggheten och tilliten generellt.
Genom utställningarna ”En för Alla – Alla för vem?” diskuterar vi demokratins möjligheter i vår samtid. I 
vandringsutställningen ”Reality Check” tar vi grepp om vardagsrasism och ungas erfarenheter av den. Den framtagna 
appen på temat med Teskedsorden kommer fortsättningsvis att fungera ytterligare två år framöver. Under året 
genomförde vi fler program än planerat med anledning av det stora intresse om samarbeten som ställts till oss.
Forskningen på MKC har fokuserat på projektetet ”Metlab” som syftar till att ta fram etiskt och vetenskapligt hållbara 
metoder som kan producera empirisk kunskap om diskriminering på grund av etnicitet, hudfärg och religion på 
nationell nivå. Året innebar även avslutning på projektet ” Förorten och folkbildningens renässans om unga vuxnas 
egenstyrda praxisgemenskaper för lärande och social mobilisering i utsatta miljonprogramsområden”. Det senare 
projektet var utgångspunkt för en konferens med och av aktivister som reflekterade över erfarenheter av aktivism i 
dagens samhällsklimat.
22680 besökare till Fittja gård varav 2198 barn. Externt har vi mött drygt 4600 på olika platser i landet. På sociala 
medier arbetar vi med både MKC och vår almanacka parallellt. Samantaget har vi haft 121 827 besök på webbsidorna, 
10200 följare på FB, 2072 följare på Instagram och 452 på Linkedin. 
Med 2019 har MKC genomfört en bredverksamhet tack vare många mindre uppdrag och samarbeten med olika aktörer.
Det är en förutsättning för att kunna nå fler med vårt kunskapsuppdrag. Det som framgår tydligt med årets 
verksamhetsberättelse är bredden av relationer och deltagande. Vi arbetar i frontlinjer där det är svårt och osäkert men 
nödvändigt att befinna sig för att göra nytta och skillnad i skapandet av ett mer hållbart socialt och humanistiskt 
samhälle.

Flerårsjämförelse

2019 2018 2017 2016 2015
Nettoomsättning 18 710 417 22 007 349 23 000 034 20 699 783 18 951 721
Res. efter finansiella poster -464 552 1 242 184 -328 133 319 084 139 764
Balansomslutning 5 303 964 9 744 527 7 461 687 9 003 901 5 274 928
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RESULTATRÄKNING 2019-01-01 2018-01-01
Not 2019-12-31 2018-12-31

Verksamhetsintäkter
Grundbidrag/Uppdrag 2 9 416 996 10 384 230
Projektintäkter 3 5 860 493 7 664 971
Rörliga Intäkter 4 3 207 810 3 655 725
Övriga intäkter 5 225 118 302 423

18 710 417 22 007 349

Verksamhetskostnader
Övriga externa kostnader 6 -4 615 227 -4 942 117
Personalkostnader 7 -13 424 010 -14 633 175
Avskrivningar av materiella anläggningstillgångar -419 684 -438 284
Inköp av mat -710 814 -741 853

-19 169 735 -20 755 429

Verksamhetsresultat -459 318 1 251 920

Resultat från finansiella poster
Övriga ränteintäkter och liknande resultatposter 0 19
Räntekostnader och liknande resultatposter -5 234 -9 755

-5 234 -9 736

Resultat efter finansiella poster -464 552 1 242 184

Årets resultat -464 552 1 242 184
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BALANSRÄKNING 2019-12-31 2018-12-31
Not

TILLGÅNGAR

Anläggningstillgångar

Materiella anläggningstillgångar
Inventarier, verktyg och installationer 8 455 970 808 618

455 970 808 618

Summa anläggningstillgångar 455 970 808 618

Omsättningstillgångar

Varulager m.m.
Råvaror och förnödenheter 65 815 109 573

65 815 109 573

Kortfristiga fordringar
Kundfordringar 834 619 937 780
Aktuell skattefordran 113 928 108 998
Övriga fordringar 60 062 5 197
Förutbetalda kostnader och upplupna intäkter 80 370 304 579

1 088 979 1 356 554

Kassa och bank
Kassa och bank 3 693 200 7 469 782

3 693 200 7 469 782

Summa omsättningstillgångar 4 847 994 8 935 909

SUMMA TILLGÅNGAR 5 303 964 9 744 527
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BALANSRÄKNING 2019-12-31 2018-12-31
Not

EGET KAPITAL OCH SKULDER

Eget kapital

Balanserat resultat 3 379 493 2 137 310
Årets resultat -464 552 1 242 184
Eget kapital vid årets slut 2 914 941 3 379 494

Kortfristiga skulder
Leverantörsskulder 123 584 182 370
Övriga skulder 558 965 2 577 553
Upplupna kostnader och förutbetalda intäkter 9 1 706 474 3 605 110
Summa kortfristiga skulder 2 389 023 6 365 033

SUMMA EGET KAPITAL OCH SKULDER 5 303 964 9 744 527
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NOTER

Not 1 Redovisnings- och värderingsprinciper

Årsredovisningen är upprättad i enlighet med årsredovisningslagen och BFNAR 2012:1 (K3).

Fordringar

Fordringar har upptagits till de belopp varmed de beräknas inflyta.

Övriga tillgångar, avsättningar och skulder

Övriga tillgångar, avsättningar och skulder har värderats till anskaffningsvärden om inget annat anges nedan.

Intäktsredovisning

Inkomsten redovisas till det verkliga värdet av vad som erhållits eller kommer att erhållas. 

Årets beviljade projektbidrag redovisas som intäkt i den omfattning som de förbrukas under året. De bidrag 
som används under kommande år redovisas i årsredovisningen som skuld.

Varulager

Boklager värderas till anskaffningsvärdet för böcker som är tryckta och köpta under verksamhetsåret. Lager 
för mat och varor har värderats efter inköpsvärdet.

UPPLYSNINGAR TILL ENSKILDA POSTER

Not 2 Grundstöd 2019 2018

Botkyrka kommun 7 516 996 8 284 230
Statens kulturråd 1 100 000 1 100 000
Stockholms läns landsting 800 000 1 000 000

9 416 996 10 384 230

Not 3 Projektintäkter 2019 2018

Forskningsuppdrag 2 077 075 2 671 475
Kreativa platser - NoBo 1 841 987 1 655 000
Utbildning 1 506 431 2 940 496
Unesco Lucs 435 000 398 000

5 860 493 7 664 971

Not 4 Rörliga intäkter 2019 2018

Försäljning Tavernan 1 747 174 1 754 008
Mångkulturella almanackan 562 173 722 320
Uthyrning av lokaler och tjänser 687 658 669 841
Utställningar och visningar 35 800 146 800
Bok- och butiksförsäljning 82 005 133 536
Avtalade hyresintäkter 93 000 132 273

3 207 810 3 558 778
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NOTER

Not 5 Övriga intäkter 2019 2018

Lönebidrag 150 669 262 215
Porto 27 221 40 208
Övrigt 47 228 96 947

225 118 399 370

Not 6 Övriga kostnader 2019 2018

Verksamhetskostnader 3 001 609 3 349 836
Gemmensamma kostnader 1 613 618 1 592 281

4 615 227 4 942 117

Not 7 Personal 2019 2018

Medelantal anställda

Medelantalet anställda bygger på av bolaget
betalda närvarotimmar relaterade till en normal
arbetstid.

Medelantal anställda har varit 23,10 24,40
varav kvinnor 16,74 18,40
varav män 6,36 6,00

Löner, ersättningar m.m.

Löner, ersättningar, sociala kostnader och
pensionskostnader har utgått med följande 
belopp:

Löner och ersättningar 9 547 679 10 374 077
Pensionskostnader 497 051 568 008
Övriga personalkostnader 241 567 236 303
Sociala kostnader 3 137 713 3 454 787
Summa 13 424 010 14 633 175

Not 8 Inventarier, verktyg och installationer 2019-12-31 2018-12-31

Ingående anskaffningsvärde 4 443 861 4 399 895
Inköp 67 036 43 966
Utgående ackumulerade anskaffningsvärden 4 510 897 4 443 861
Årets avskrivningar -419 684 -438 284
Utgående ackumulerade avskrivningar -4 054 927 -3 635 243
Utgående redovisat värde 455 970 808 618

Avskrivningar enligt plan. Gällande basutställningen beräknas på en nyttjandeperiod av 3 år. Övriga 
inventarier skrivs av på 5 år.
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NOTER

Not 9 Upplupna kostnader och förutbetalda 
intäkter 2019-12-31 2018-12-31

Semesterskulder 436 675 438 801
Upplupna sociala avgifter 137 203 137 871
Särskild löneskatt 116 682 132 814
Övriga upplupna kostnader 191 629 53 913
Förbetalda intäkter - Metadologiska lab. 824 285 2 841 711

1 706 474 3 605 110
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§ 103   

Godkännande av ramavtal för exploateringsprojekt Albytäppan 
(KS/2020:447) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige godkänner ramavtal med Sunt Boende i Sverige AB avseende ex-
ploateringsprojekt Albytäppan. 

Sammanfattning 

Exploateringsprojektets syfte är att utveckla marken kring koloniområdet i Alby med 
bostadsbebyggelse bestående av flerbostadshus och radhus med en hög nivå avseende 
gestaltning och hållbarhet. Projektidén omfattar cirka 200 bostäder med möjlighet för 
exploatören att bygga bostadsrätter, äganderätter och hyresrätter med en andel upp till 
40%. Ramavtalet med Sunt Boende i Sverige AB innebär att exploatören svarar för 
kostnader för framtagande av detaljplanen, enligt plankostnadsavtalet, samt kostnader 
för utbyggnad och ombyggnad av allmänna anläggningar och eventuella ledningsflyttar 
inom exploateringsområdet. Kommunen svarar för kostnader för tillskapande av nya 
kolonilotter. Kostnader för ombyggnad av del av Albyvägen delas lika mellan kommu-
nen och exploatören.  

Ramavtalet omfattar en köpoption för exploatören av kommunägd mark avseende del av 
fastigheten Alby 15:32 och fastigheten Alby 15:46.   

Överlåtelse av mark ska senare ske genom ett marköverlåtelse- och genomförandeavtal, 
som mellan parterna även slutligt reglerar frågor om genomförande av exploateringen, 
ansvarsfördelning, med mera. Marköverlåtelse- och genomförandeavtal är villkorat av 
kommunfullmäktiges godkännande av avtalet samt antagande av detaljplanen.  

Ramavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige godkänner avtalet senast den 2020-
09-30 och att beslutet vinner laga kraft. 

Samhällsbyggnadsnämnden har tidigare beslutat om planuppdrag och budget 2017-05-
09, § 141. Tidigare ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB är avslutat. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2020-08-25, § 183. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-08-25. 

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordförandeförsla-
get. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget. 
_____   
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§ 183 
Godkännande av ramavtal i projektet Albytäppan /sbf/2017:335) 
 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
         1. Kommunfullmäktige godkänner ramavtal med Sunt Boende i Sverige AB  
             avseende exploateringsprojekt Albytäppan. 
 
         Samhällsbyggnadsnämnden beslutar för egen del:  
 
         2. Samhällsbyggnadsnämnden godkänner plankostnadsavtal tecknat med  
             Sunt Boende i Sverige AB, under förutsättning att ramavtalet godkänns  
             av kommunfullmäktige.  
 
         3. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att ärendet justeras omedelbart. 
 
         Sammanfattning 
         Exploateringsprojektets syfte är att utveckla marken kring koloniområdet  
         i Alby med bostadsbebyggelse bestående av flerbostadshus och radhus  
         med en hög nivå avseende gestaltning och hållbarhet. Projektidén omfattar  
         cirka 200 bostäder med möjlighet för exploatören att bygga bostadsrätter,  
         äganderätter och hyresrätter med en andel upp till 40%. 

Ramavtal med Sunt Boende i Sverige AB innebär att exploatören svarar för 
kostnader för framtagande av detaljplanen, enligt plankostnadsavtalet, samt 
för kostnader för utbyggnad och ombyggnad av allmänna anläggningar och 
eventuella ledningsflyttar inom exploateringsområdet. Kommunen svarar för 
kostnader för tillskapande av nya kolonilotter. Kostnader för ombyggnad av 
del av Albyvägen delas lika mellan kommunen och exploatören.  
 
Ramavtalet omfattar en köpoption för exploatören av kommunägd mark om-
fattande del av fastigheten Alby 15:32 och fastigheten Alby 15:46.   



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Samhällsbyggnadsnämnden  

 2020-08-25 Dnr  sbf/2017:335  

 

Överlåtelse av mark ska senare ske genom ett marköverlåtelse- och genomfö-
randeavtal, som mellan parterna även slutligt reglerar frågor om genomfö-
rande av exploateringen, ansvarsfördelning, med mera. Marköverlåtelse- och 
genomförandeavtal är villkorat av kommunfullmäktiges godkännande av avta-
let samt antagande av detaljplanen.  
Ramavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige godkänner avtalet senast 
den 2020-09-30 och att beslutet vinner laga kraft. 
Samhällsbyggnadsnämnden har tidigare beslutat om planuppdrag och budget 
2017-05-09, § 141. Tidigare ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB är av-
slutat.  
  

Ärendet 

Utvecklingen av området är en del av kommunens långsiktiga planerings-
strategi i enlighet med 2014 års översiktsplan. 
Samhällsbyggnadsnämnden har tidigare beslutat om planuppdrag och budget  
2017-05-09, § 141. Tidigare ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB är av-
slutat.  
Exploateringsområdet omfattar del av fastighet Alby 15:32 samt fastigheten 
Alby 15:46 som båda ägs av kommunen. Sunt Boende i Sverige AB har efter 
dialog med kommunen valt att teckna bilagt ramavtal för att utveckla området 
med ny bostadsbebyggelse som omfattar cirka 200 bostäder av god gestalt-
ningsmässig kvalité. Ramavtalet beskriver förutsättningarna för parternas åta-
ganden och finansiering av detaljplanearbetet och kommande exploatering. In-
nan antagande av detaljplan ska särskilt upprättat marköverlåtelse- och genom-
förandeavtal tecknas mellan parterna. Ramavtalet öppnar för byggande av  
bostadsrätter, äganderätter samt maximalt 40% hyresrätter.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2020-08-04, utgör 
underlag för beslutet. 
 
________________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Sara Hagelin 
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Referens Mottagare 
Emma Rolfsson/Peter Stenberg, Structor  
emma.rolfsson@botkyrka.se 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Godkännande av ramavtal i projektet Albytäppan 
Diarienummer: sbf/2017:335 

 

Förslag till beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 
Kommunfullmäktige godkänner ramavtal med Sunt Boende i Sverige AB avseende ex-
ploateringsprojekt Albytäppan. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar för egen del:  

2. Samhällsbyggnadsnämnden godkänner plankostnadsavtal tecknat med Sunt Bo-
ende i Sverige AB, under förutsättning att ramavtalet godkänns av kommun-
fullmäktige.  

3. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att ärendet justeras omedelbart. 
Sammanfattning 

Exploateringsprojektets syfte är att utveckla marken kring koloniområdet i Alby med 
bostadsbebyggelse bestående av flerbostadshus och radhus med en hög nivå avseende 
gestaltning och hållbarhet. Projektidén omfattar cirka 200 bostäder med möjlighet för 
exploatören att bygga bostadsrätter, äganderätter och hyresrätter med en andel upp till 
40%. 
Ramavtal med Sunt Boende i Sverige AB innebär att exploatören svarar för kostnader 
för framtagande av detaljplanen, enligt plankostnadsavtalet, samt för kostnader för ut-
byggnad och ombyggnad av allmänna anläggningar och eventuella ledningsflyttar inom 
exploateringsområdet. Kommunen svarar för kostnader för tillskapande av nya koloni-
lotter. Kostnader för ombyggnad av del av Albyvägen delas lika mellan kommunen och 
exploatören.  
Ramavtalet omfattar en köpoption för exploatören av kommunägd mark omfattande del 
av fastigheten Alby 15:32 och fastigheten Alby 15:46.   
Överlåtelse av mark ska senare ske genom ett marköverlåtelse- och genomförandeavtal, 
som mellan parterna även slutligt reglerar frågor om genomförande av exploateringen, 
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ansvarsfördelning, med mera. Marköverlåtelse- och genomförandeavtal är villkorat av 
kommunfullmäktiges godkännande av avtalet samt antagande av detaljplanen.  
Ramavtalet är villkorat av att kommunfullmäktige godkänner avtalet senast den 2020-
09-30 och att beslutet vinner laga kraft. 
Samhällsbyggnadsnämnden har tidigare beslutat om planuppdrag och budget 2017-05-
09, § 141. Tidigare ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB är avslutat.  
 

 

Ärendet 

Utvecklingen av området är en del av kommunens långsiktiga planeringsstrategi i enlig-
het med 2014 års översiktsplan. 
Samhällsbyggnadsnämnden har tidigare beslutat om planuppdrag och budget 2017-05-
09, § 141. Tidigare ramavtal med SHH Bostadsutveckling AB är avslutat.  
Exploateringsområdet omfattar del av fastighet Alby 15:32 samt fastigheten Alby 15:46 
som båda ägs av kommunen. Sunt Boende i Sverige AB har efter dialog med kommu-
nen valt att teckna bilagt ramavtal för att utveckla området med ny bostadsbebyggelse 
som omfattar cirka 200 bostäder av god gestaltningsmässig kvalité. Ramavtalet beskri-
ver förutsättningarna för parternas åtaganden och finansiering av detaljplanearbetet och 
kommande exploatering. Innan antagande av detaljplan ska särskilt upprättat marköver-
låtelse- och genomförandeavtal tecknas mellan parterna. Ramavtalet öppnar för byg-
gande av bostadsrätter, äganderätter samt maximalt 40% hyresrätter.  
Större delen av det område som avses exploateras är obebyggt. En del av byggrätterna 
förväntas ta i anspråk mark från kolonilotter i utkanten av koloniområdet. Kommunens 
avsikt är att tillskapa nya kolonilotter för koloniföreningen i anslutning till det befintliga 
området. Ambitionen är också att den tillkommande bebyggelsen ska ge liv och trygg-
het i området samtidigt som koloniområdet innebär ett mervärde för den tillkommande 
bostadsbebyggelsen. 
 

Ekonomi och finansiering 

Markförsäljning - optionsrätt 
Ramavtalet ger exploatören köpoption och kommunen en säljoption avseende mark för 
bostadsbebyggelse inom exploateringsområde till och med det datum två år efter att 
detta avtal har godkänts av kommunfullmäktige genom beslut som vinner laga kraft. 
Exploatören ska för fullgörande av marköverlåtelseavtalet till Kommunen betala en er-
sättning om 6 000 kronor per kvadratmeter (kvm) ljus BTA för byggrätter som avser 
bostadsrätter, 5000 kronor per kvm ljus BTA för byggrätt som avser äganderätter och 
4500 kronor per kvm ljus BTA för byggrätter som avser hyresrätter.  
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Kostnader för detaljplan 
Exploatören ska betala samtliga kostnader för framtagande av detaljplanering av exploa-
teringsområdet, inklusive nödvändiga utredningar och undersökningar, med mera. 
Kommunen har träffat plankostnadsavtal med exploatören. 
Kommunen kommer att ta kostnader för utredning av alternativa lösningar för koloni-
området. Kommunens kostnader för koloniområdet uppskattas under planskedet uppgå 
till 250 000 kronor och innefattar externt upphandlad projektering och intern arbetstid. 
 
Kommunala verksamheter 
Kommunen och exploatören ska under planarbetet ha en fortsatt dialog om formerna för 
utbyggnaden av kommunala verksamheter. Behovet av platser för förskoleändamål, 
med anledning av tilltänkt exploatering, bedöms att kunna tillgodoses utanför planom-
rådet. 
Exploatören förbinder sig att erbjuda kommunen att köpa (eller om kommunen vill, 
hyra) cirka tio lägenheter inom exploateringsområdet till samma villkor som övriga kö-
pare eller hyresgäster. Lägenheterna ska användas för tillfälligt boende och omsorgsbo-
ende. 
I detaljplanearbetet ska möjligheten att etablera ett gruppboende med 6 lägenheter utre-
das. Kommunen avsätter cirka 500 kvm BRA alternativt ca 2000 kvm kvartersmark i 
planen avsett för gruppboende. 

 

Allmänna platser (gator, parker, med mera) 
Kostnader för utbyggnad av allmänna platser, såsom gator och parker, ska finansieras av 
exploatören. Kostnader för åtgärder på Albyvägen delas lika mellan kommunen och 
exploatören. Investeringen förutsätter att finansiering tryggas hos samhällsbyggnads-
nämnden senast när genomförandeavtalet behandlas i kommunfullmäktige.  
Kommunen ska vara huvudman för allmänna platser. Efter fullt utbyggda anläggningar 
bedöms att projektet kommer att medföra ökade årliga driftskostnader för kommunen.  
 
Koloniområdet 
Kommunen svarar för kostnader för tillskapande av nya kolonilotter. 
 
Kommunala vatten- och avloppsanläggningar 
Exploateringsprojektet ligger inom verksamhetsområde för kommunala va-
anläggningar. 
Anslutningsavgift för vatten och avlopp ska exploatören betala till kommunen enligt för 
varje tillfälle gällande taxa. Ett separat VA-avtal kan komma att tecknas om det fordras 
för att närmare reglera finansiering för VA-utbyggnaden. 
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Avtalets giltighet 

Skriftlig förbindelse om framtida överlåtelse eller förvärv av fast egendom saknar rätts-
verkan. 
Som villkor för antagande av detaljplan ska exploatören träffa marköverlåtelse- och 
genomförandeavtal med kommunen som är villkorat av kommunfullmäktiges godkän-
nande samt antagande av detaljplanen. 
Ramavtalet är undertecknat av exploatörens behöriga firmatecknare.  
 

Säkerhet för fullgörande av exploatörsåtaganden 

När genomförandeavtal träffas med exploatören kommer kommunen att ställa krav på 
att exploatören ställer säkerhet för fullgörande av exploatörens åtaganden. 
Exploatören Sunt Boende i Sverige AB har följande ägargrupp: 

1. 50% Degersten Invest AB, med ägare Lindbäcks Projekt AB. 
2. 50% STOS Fastigheter, med ägare: 

- Megaron AS Arve Nyhus,  
- Hathon Holding AS, Halgrim Thon,  
- Pathos Holding AB Olof Johansson 

 
Kommunen avser att som villkor för genomförandeavtalets ingående kräva fullgod sä-
kerhet för bolagets fullgörande av exploatörens samtliga åtaganden. 
 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
Carina Molin   Emma Rolfsson 
Samhällsbyggnadschef   tf mark- och exploateringschef 
 
Bilagor 
Ramavtal inkl. plankostnadsavtal 
 
_________ 
Expedieras till 

Kommunstyrelsen 
Sara Hagelin, mark- och exploateringschef 
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§ 106   

Svar på motion - Fler infartsparkeringar i Tullinge (L) 
(KS/2018:390) 
 

Beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) och (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 
yrkanden. 

Sammanfattning 

Lars Johansson (L) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde  
2018- 05-31, §132, motionen ”Fler infartsparkeringar i Tullinge”. Motionären föreslog 
kommunfullmäktige att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att anlägga nya in-
fartsparkeringar i Tullinge. Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-09-24, 
§ 298, och föreslog kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. Nämnden beslu-
tade för egen del att uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen, i samarbete med region-
ens trafikförvaltning, att utreda om lämplig lösning för parkering kan ske med hjälp av 
regionens accesskort.  

Motionen behandlades därefter i kommunstyrelsen 2019-10-25, § 193, varvid kommun-
styrelsen föreslog kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-12-17, § 193 återremitterades ärendet, 
enligt kommunallagens regler om minoritetsåterremiss, till samhällsbyggnadsnämnden 
med Tullingepartiets motivering som bilaga. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser inte att det är lämpligt att utöka med fler platser 
längs sträckan, beroende på att det finns en risk för försämrat trafikflöde och sämre 
framkomlighet för bussar i linjetrafik. Detta ställningstagande har inte förändrats. Ytan 
vid ST1-macken är upplåten med tomträtt till en tomträttsinnehavare och är därmed inte 
tillgänglig för en kommunal infartsparkering. Inför en utveckling av centrala Tullinge 
kan denna, alternativt andra ytor komma att tas i bruk för parkeringar under exploate-
ringsperioden. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar också vidare med parkeringsfrå-
gan för kommunen som helhet och har ett uppdrag från nämnden att i samarbete med 
regionens trafikförvaltning utreda om en lösning för parkering kan ske med hjälp av 
regionens accesskort. 

Avslutningsvis hänvisas till mittenmajoritetens protokollsanteckning i kommunfullmäk-
tige där följande anförs: 

Samhällsbyggnadsnämnden gjorde 2017 en genomlysning/utredning av infartsparke-
ringar i centrala Tullinge och arbetar kontinuerligt med att eventuellt möjliggöra nya 
parkeringsplatser. Därmed anser vi att det inte föreligger några skäl till att utreda frågan 
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på nytt. Utan arbete pågår. Vidare kommer man att undersöka om det går att använda de 
områden som anges i motionen som tillfälliga parkeringar under genomförandet av 
planprogrammet. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2020-04-14, § 91. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-03-02.  

Yrkanden 

Ing-Marie Viklund (L) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Stina Lundgren (M) och Willy Viitala (M) yrkar bifall till motionen, bilaga 3. 

Anders Thorén (TUP) och Carl Widercrantz (TUP) lämnar ett tilläggsyrkande, bilaga 4.  

Propositionsordning  

Ordföranden ställer först ordförandeförslaget mot (TUP) tilläggsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget.  

Därefter ställer ordföranden ordförandeförslaget mot (M) bifallsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 



 

 

                                                                                                                  
 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2020-09-07 
 
Ärende 106  Svar på motion – Fler infartsparkeringar i Tullinge (KS/2018:390) 
 
Vi har länge1 drivit på frågan om fler infartsparkeringar i centrala Tullinge och Tumba och 
anser att Liberalernas motion bör bifallas. Dock bör vi inte låsa oss vid den platsen som 
motionärerna har pekat ut. Parkeringsplatser kan även med fördel anläggas i 
parkeringsdäck/parkeringshus eller under jord. På så sätt kan bostäder anläggas ovanpå. 
 
Bristen på parkeringsplatser tvingar Botkyrkabor att ta bilen framför att åka kollektivt. 
Fler parkeringsplatser i anslutning till våra pendeltågs- och tunnelbanestationer skulle 
göra det möjligt för fler pendlare att resa mer klimatsmart. 
 
Biltrafiken och konsekvenserna av densamma står idag för en stor del av de 
miljöproblem vi har i Stockholmsområdet. Varje dag bidrar troligen hundratals 
Botkyrkabor till detta i onödan, trots att många kanske hellre skulle vilja resa mer 
klimatsmart.  
 
I kommunen är kollektivtrafiken, för de som inte bor så kollektivtrafiknära, inget bra 
alternativ till bilen. Däremot finns det pendeltågs- och tunnelbanestationer som 
dessa personer skulle kunna använda sig av - om det hade funnits bättre 
parkeringsmöjligheter i anslutning till stationerna. Vore det inte bättre att möjliggöra för 
våra medborgare att delvis kunna åka kollektivt istället för att tvingas åka bil hela 
sträckan? 
 
Dels skulle detta bidra till mer hållbar utveckling, vilket är i enlighet med Botkyrkas 
ambitioner, men även till att öka valfriheten för de människor som idag tvingas resa 
med bil. Utöver miljöaspekten är det dessutom mer trafiksäkert att åka tåg än att ta 
bilen. Vi kan samtidigt minska trafikvolymerna på våra vägar. 
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
 
att bifalla motionen. 
 
 
Stina Lundgren (M)  Willy Viitala (M) 
 
 

 
1 Vår första motion i frågan lades i september 2011. 



  
 
 
Kommunstyrelsen/Kommunfullmäktige                     Yrkande
                                            2020-09-07 

 
Ärende 106: Svar på motion - Fler infartsparkeringar i Tullinge (L) 
 

Tullingepartiet är positiva till motionens intention men det liggande förslaget är i avgörande delar 

ogenomförbart. Vi vill dock fortsatt peka på möjligheten att anordna åtminstone tillfälliga 

parkeringsplatser på platsen för den tidigare butiken tillhörande ST1-macken.  

 

Efter det att butiken och verkstadslokalen vid ST1:s drivmedelsanläggning rivits finns en outnyttjad 

yta där denna byggnad låg. Det är inte osannolikt att ST1 vill uppföra exempelvis en självtvätt på 

denna yta.  

 

Om man i närtid har för avsikt att uppföra ytterligare en uppgång till pendeltåget kommer 

förmodligen drivmedelsanläggningen vara i vägen för denna. Därför är det olyckligt om man tillåter 

ST1 att investera i ytterligare anläggningar på denna plats. 

 

Lämpligtvis kunde en infartsparkering anläggas på denna plats. Denna investering skulle vara 

mycket måttlig men ändå inbringa en del intäkter till ST1. Eftersom en drivmedelsanläggning 

behövs i Tullinge bör kommunen skyndsamt ta fram en alternativ plats för denna. Lämpligen i 

närheten av Flaggplan. 

 

Det framgår av motionssvaret att ytan vid ST1-macken är upplåten med tomträtt till en 

tomträttsinnehavare. Kommunen kan därför på kort sikt hyra ytan och på längre sikt köpa 

tomträtten för att möjliggöra en ny pendeltågsuppgång.  

 

Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige besluta 

 

att  berörd förvaltning får i uppdrag att kontakta tomträttsinnehavaren för att ingå avtal om att 

hyra ytan vid ST1-macken så att den tillgängliggörs för kommunal infartsparkering. 

 

att berörd förvaltning får i uppdrag att på längre sikt upprätta en plan för att köpa tomträtten för 

ytan vid ST1-macken.  

 

Anders Thorén (TUP)  Carl Widercrantz (TUP)  



Motion

2018-05-31

Fler infartsparkeringar i Tullinge
Förslag till beslut

Med hänvisning till vad som anförs nedan föreslås kommunfullmäktige att ge 
samhällsbyggnadsnämnden och samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att anlägga fler 
infartsparkeringar i Tullinge.

Motivering

På kommunens hemsida står ”Klimatfrågan är en av Botkyrka kommuns mest prioriterade frågor”. 
Målsättningen beskrivs i ”Klimatstrategi för Botkyrka” där sägs det att; ”Allt fler av våra dagliga resor 
måste ske med kollektivtrafik”. Liberalerna anser att det då måste underlättas att använda 
kollektivtrafiken – men hur är det med kommunens politiska majoritet? 

Botkyrka kommun har anlitat en konsultfirma för en utredning av infartsparkeringar för Tullinge och 
Tumba station. Men istället för att göra det lättare att välja pendeltåget – genom tillräckligt många 
infartsparkeringsplatser, så är utredningens syfte att begränsa antalet, trots det starkt ökande 
befolkningsunderlaget i framförallt Tullinge. Detta utrycks i utredningen på följande sätt: ”Om utbudet 
av parkeringsplatser är högt ökar även efterfrågan.”

Okynnesparkeringen från närboende finns, men är säkerligen inte så betydande. Emellertid beror detta 
även till stor del på att kommunens parkeringsnormer vid nybyggnation. Människor som flyttar till 
Botkyrka har bil i större omfattning än de som bor i Stockholm och har man ingen parkeringsplats vid 
bostaden så parkerar man någon annanstans.

På sommarhalvåret och vid lämplig väderlek kommer förmodligen några fler att gå eller cykla till 
stationen.  Men framförallt för cyklingen gäller det långt ifrån hela året. Resten av året gäller det då åter 
att ta bilen hela vägen. 

Utredningen gjorde en nulägesinventering av infartsparkeringen i Tullinge och Tumba genom 
observationer vid endast två tillfällen. Man framhåller att man gjorde detta för att minska risken för att 
samla material som ”är icke-representativ”. Vid båda dessa tillfällen var temperaturen och vädret 
gynnsam för att kunna gå eller cykla och framhålls därmed som representativ.

Vi gjorde en egen utvärdering av infartsparkeringen i Tullinge vid jämförbara väderförhållanden. Redan 
klockan 7 på morgonen var infartsparkeringsplatserna för bilar fulla. Man kunde se några bilister som 



desperat försökte att ändå hitta en ledig plats, men de allra flesta åkte direkt ut på Huddingevägen i 
riktningen in mot Stockholm. De visste redan att det vid denna tid var utsiktslös att hitta en P-plats. 

Det framstår närmast som ett hån att då inrikta sig på att ytterligare förbättra cykelparkeringarna som 
idag inte ens är halvfulla. 

Men kan man överhuvudtaget anlägga fler infartsparkeringsplatser till en rimlig kostnad? Liberalerna 
menar att det i Tullinge är mycket enkelt att ordna ytterligare ca 250 parkeringsplatser utmed järnvägen 
på mark som förmodligen ägs av Jernhusen. 

Med snedkantparkering utmed Römossevägen kan minst 60 nya parkeringsplatser åstadkommas, utöver 
de som redan finns. Det finns även plats för fler, men då blir det ganska långt att ta sig till stationen.

Utmed Huddingevägen kan ca 190 infartsparkeringsplatser anläggas på remsan mellan korsningen 
Huddingevägen – Nibblevägen fram till Huddingevägen – Flottiljvägen (se foto). För att få en trafiksäker 
in- och utfart bör den nuvarande trevägskorsningen göras om till en fyrvägskorsning. Möjligen måste den 
ena trafiksignalen vid Huddingevägen flyttas någon meter tillbaka för att få tillräckligt avstånd från den 
nya bron över passagen till pendeltågsingången.

Lars Johansson (L)

27 m

275 m

In- och utfart från korsningen
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§ 91
Motion - Flera infartsparkeringar i Tullinge (sbf/2020:13) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Motionen anses besvarad.

Sammanfattning
Lars Johansson (L) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2018- 05-31, §132, motionen ”Fler infartsparkeringar i Tullinge”. Motionären 
föreslog kommunfullmäktige att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
anlägga nya infartsparkeringar i Tullinge. Samhällsbyggnadsnämnden 
behandlade ärendet 2019-09-24, §298 och föreslog kommunfullmäktige att 
anses motionen besvarad. Nämnden beslutade för egen del att uppdra åt 
samhällsbyggnadsförvaltningen att i samarbete med regionens 
trafikförvaltning utreda om lämplig lösning för parkering kan ske med hjälp 
av regionens 
accesskort. 

Motionen behandlades därefter i kommunstyrelsen 2019-10-25, §193, varvid 
kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anse motionen besvarad. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-12-17, §193 återremitterades 
ärendet, enligt kommunlagens regler om minoritetsåterremiss, till 
samhällsbyggnadsförvaltningen med Tullingepartiets motivering som bilaga.

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser inte att det lämpligt att utöka med fler 
platser längs sträckan, beroende på att det finns en risk för försämrat 
trafikflöde och sämre framkomlighet för bussar i linjetrafik. Detta 
ställningstagande har inte förändrats. Ytan vid ST1-macken är upplåten med 
tomträtt till en tomträttsinnehavare och är därmed inte tillgänglig för en 
kommunal infartsparkering. Inför en utveckling av centrala Tullinge kan 
denna, alternativt andra ytor komma att tas i bruk för parkeringar under 
exploaterings-perioden. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar också 
vidare med parkeringsfrågan för kommunen som helhet och har ett uppdrag 
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Samhällsbyggnadsnämnden

2020-04-14 Dnr   sbf/2020:13 

från nämnden att i samarbete med regionens trafikförvaltning utreda om en 
lösning för parkering kan ske med hjälp att regionens accesskort.

Avslutningsvis hänvisas till mittenmajoritetens protokollsanteckning i 
kommunfullmäktige där följande anförs:

Samhällsbyggnadsnämnden gjorde 2017 en genomlysning/utredning av 
infartsparkeringar i centrala Tullinge och arbetar kontinuerligt med att 
eventuellt möjliggöra nya parkeringsplatser. Därmed anser vi att det inte 
föreligger några skäl till att utreda frågan på nytt. Utan arbete pågår. Vidare 
kommer man att undersöka om det går att använda de områden som anges i 
motionen som tillfälliga parkeringar under genomförandet av 
planprogrammet.

 Ärendet
Lars Johansson (L) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2018-05-31, §132, motionen ”Fler infartsparkeringar i Tullinge”. 
Motionären föreslog kommunfullmäktige att ge samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att anlägga nya infartsparkeringar i Tullinge. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-09-24, §298 och 
föreslog kommunfullmäktige att anses motionen besvarad. Nämnden 
beslutade även för egen del att uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen att i 
samarbete med regionens trafikförvaltning utreda om lämplig lösning för 
parkering kan ske med hjälp av regionens accesskort. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-12-17, §193 återremitterades 
ärendet, enligt kommunlagens regler om minoritetsåterremiss. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2020-03-02, utgör 
underlag för beslutet. 

Särskilt yttrande
Liberalerna lämnar ett särskilt yttrande i enlighet med bilaga 1 till detta 
protokoll.

________________
Expedieras till

Kommunfullmäktige
Anders Öttenius
Ann-Christine Gebart
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Referens Mottagare

Ann-Christine Gebart Samhällsbyggnadsnämnden

Återremiss av Motion - Fler infartsparkeringar i Tullinge 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden anser remissen besvarad.

Ärende
Lars Johansson (L) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde 2018-
05-31, §132, motionen ”Fler infartsparkeringar i Tullinge”. Motionären 
föreslog kommunfullmäktige att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
anlägga nya infartsparkeringar i Tullinge. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-09-24, §298 och 
föreslog kommunfullmäktige att anses motionen besvarad. Nämnden 
beslutade för egen del att uppdra åt samhällsbyggnadsförvaltningen att i 
samarbete med regionens trafikförvaltning utreda om lämplig lösning för 
parkering kan ske med hjälp av regionens accesskort. 

Motionen behandlades därefter i kommunstyrelsen 2019-10-25, §193, 
varvid kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anse motionen 
besvarad. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-12-17, §193 återremitterades 
ärendet, enligt kommunlagens regler om minoritetsåterremiss, till 
samhällsbyggnadsförvaltningen med Tullingepartiets motivering som 
bilaga. 

Yttrande
Tullingepartiet anser i sitt yrkande (2019-12-17) att de parkeringsplatser 
som föreslås längs Römossevägen är enkla att anlägga. Tullingepartiet pekar 
också på möjligheten att, åtminstone tillfälligt, anordna parkeringsplatser på 
platsen för den tidigare butiken vid ST1-macken. 

Skälet till att förvaltningen inte anser det lämpligt att utöka med fler platser 
längs sträckan är risk för försämrat trafikflöde och sämre framkomlighet för 
bussar i linjetrafik. Detta ställningstagande har inte förändrats. Ytan vid 
ST1- macken fanns inte nämnd i motionen och är således inte utredd. Det 
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kan dock nämnas att ytan vid ST1-macken är upplåten med tomträtt till en 
tomträttsinnehavare och är därmed inte tillgänglig för en kommunal 
infartsparkering. Inför en utveckling av centrala Tullinge kan denna, 
alternativt andra ytor komma att tas i bruk för parkeringar under 
exploateringsperioden. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar också vidare 
med parkeringsfrågan för kommunen som helhet och har ett uppdrag från 
Samhällsbyggnadsnämnden att i samarbete med regionens Trafikförvaltning 
utreda om en lösning för parkering kan ske med hjälp att regionens 
accesskort.

Förvaltningen hänvisar även till mittenmajoritetens protokollsanteckningar 
från Kommunfullmäktigesammanträde 2019-12-17, §190. 
Mittenmajoriteten anför att det inte föreligger något skäl att på nytt utreda 
parkeringsfrågan, då en genomlysning/ utredning av infartsparkeringarna i 
centrala Tullinge gjorde 2017 samt då arbete med frågan pågår.

Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår härmed att remissen anses 
besvarad.

Carina Molin Anders Öttenius
Samhällsbyggnadsdirektör Chef för Stadsmiljöenheten
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§ 107   

Svar på motion - Cirkulär ekonomi - Cradle to cradle (MP) 
(KS/2018:565) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Den 27 september 2018 inkom en motion med syftet att utreda om och hur Botkyrka 
kommun kan använda designprincipen Cradle to Cradle i upphandling och som utveckl-
ingsstrategi i egen produktion och utreda möjligheten att skapa en återbruksverksamhet 
i samarbete med den sociala ekonomin i kommunen. 

Enligt miljöenhetens yttrande kan det vara intressant att utifrån ett vidare begrepp och 
utan att låsa sig till just en specifik designprincip, utreda hur kommunen kan inspireras 
av principerna för Cradle to Cradle i det kommunala uppdraget. Miljöenheten anser att 
för att nå målet om en klimatneutral organisation senast år 2025 behöver kommunens 
upphandlingar och egen produktion sträva mot en cirkulär ekonomi. 

Miljöenheten skriver vidare att en återbruksverksamhet tillsammans med den sociala 
ekonomin i Botkyrka kan vara en del i arbetet med att nå klimatmålet Klimatneutralt 
Botkyrka senast år 2045. Men också att det är av stor vikt att återbruksverksamheten 
inte konkurrerar med de aktörer som redan idag driver återbruk i Botkyrka, utan verk-
samheten ska i så fall komplettera den befintliga marknaden. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-02-14. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden behandlade ärendet 2020-03-09, § 10. 

Samhälsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-01-21. 

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordförandeförsla-
get. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Kommunledningsförvaltningen 

Referens Mottagare

Rana Dyab Kommunstyrelsen

Yttrande över motion – Cirkulär ekonomi – Cradle to Cradle 

Sammanfattning
Den 27 september 2018 inkom en motion med syftet att utreda om och hur 

Botkyrka kommun kan använda designprincipen Cradle to Cradle i 

upphandling och som utvecklingsstrategi i egen produktion och utreda 

möjligheten att skapa en återbruksverksamhet i samarbete med den sociala 

ekonomin i kommunen.

Enligt Miljöenhetens yttrande kan det vara intressant att utifrån ett vidare 

begrepp och utan att låsa sig till just en specifik designprincip, utreda hur 

kommunen kan inspireras av principerna för Cradle to Cradle i det kommunala 

uppdraget. Miljöenheten anser att för att nå målet om en klimatneutral 

organisation senast år 2025 behöver kommunens upphandlingar och egen 

produktion sträva mot en cirkulär ekonomi.

Miljöenheten skriver vidare att en återbruksverksamhet tillsammans med den 

sociala ekonomin i Botkyrka kan vara en del i arbetet med att nå klimatmålet 

Klimatneutralt Botkyrka senast år 2045. Men också att det är av stor vikt att 

återbruksverksamheten inte konkurrerar med de aktörer som redan idag driver 

återbruk i Botkyrka, utan verksamheten ska i så fall komplettera den befintliga 

marknaden.

 
Ärendet
Elisabeth Nobuoka Nordin, Embla Trygg och Inger Grönberg (MP) väckte vid 

kommunfullmäktige 2018-09-27 en motion – Cirkulär ekonomi – Cradle to 

Cradle:

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda om och hur Botkyrka kommun 

skulle kunna använda designprincipen Cradle to Cradle som 

utvecklingsstrategi i egen produktion såväl som i upphandling (för egen 

konsumtion)
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att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheten att skapa en 

återbruksverksamhet i samarbete med den sociala ekonomin i kommunen så 

som tillexempel Verdandi och Hela Människan. 

Kommunledningsförvaltningen lämnar 2019-02-14 ett yttrande över motionen.

Kommunledningsförvaltningens yttrande
Designprincipen Cradle to Cradle

Cradle to Cradle är en princip som handlar om att vår produkt- och 

samhällsutveckling har en stor nytta av att likna ekologiska system, där 

material används cykliskt och effektivt istället för att förbrukas och därefter 

generera avfall. Material kan delas upp i två övergripande system. Material 

som kan återinföras och brytas ner till det ekologiska systemet direkt tillhör 

den biologiska cykeln såsom bioplast och fibrer. I den teknologiska cykeln 

hittar vi tillexempel oljebaserade plaster, metaller och kemikalier som är 

värdefulla och som kan återanvändas till samma eller bättre kvalitet eller 

återvinnas i slutna system om de inte blandas.

KLF ställer sig bakom Miljöenhetens yttrande

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom yttrandet som tagits fram av 

kommunens miljöenhet. 

KLF håller med om att det är intressant att utifrån ett vidare begrepp och utan 

att låsa sig till just en specifik designprincip utreda hur kommunen kan 

inspireras av principerna för Cradle to Cradle i det kommunala uppdraget. 

Redan idag finns satsningar som följer inriktningarna i cirkulär ekonomi. 

Botkyrka kommun samlar in matavfall som blir biogas och som bilarna sedan 

körs på. Biogasen produceras lokalt av de kommunala bolagen SRV 

återvinning och SYVAB. Den näringsrika restprodukten som blir kvar vid 

biogasproduktionen används som gödning på åkrarna för ny produktion av 

mat.

KLF bedömer vidare att det just nu inte finns någon bra mottaglighet i 

organisationen för att arbeta med designprincipen fullt ut.

KLF gör samma bedömning som miljöenheten att en återbruksverksamhet 

tillsammans med den sociala ekonomin i Botkyrka kan vara en del i arbetet 
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med att nå klimatmålet Klimatneutralt Botkyrka senast år 2045 men utan att 

verksamheten konkurrerar med den befintliga marknaden.

Leif Eriksson Elif Koman André

Kommundirektör Hållbarhetsdirektör, Samhällsutveckling 

_________
Expedieras till 

Kommunfullmäktige

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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§ 10

Svar på motion (MP) Cirkulär ekonomi (Cradle to Cradle)
Beslut
Miljö- och hälsoskyddsnämnden lämnar miljöenhetens skrivelse daterad 2020-01-21 

som sitt yttrande och anser motionen besvarad. 

Sammanfattning
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över Miljöpartiets 

motion Cirkulär ekonomi - Cradle to Cradle. 

För att bidra till en hållbar cirkulär ekonomi föreslås i motionen att 

kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda om och hur Botkyrka kommun skulle 

kunna använda designprincipen Cradle to Cradle som utvecklingsstrategi i egen 

produktion såväl som i upphandling. Designprincipen innebär att man tar hänsyn till 

en produkts hela livscykel redan på ritbordet och där avfall blir näring till nya 

processer. Motionärerna föreslår också att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att 

utreda möjligheten att skapa en återbruksverksamhet i samarbete med den sociala 

ekonomin i kommunen.

En viktig del i arbetet för att nå målet om en klimatneutral organisation senast 
år 2025 är att kommunens upphandlingar och egen verksamhet strävar mot 
mer cirkulära flöden.

Därför behöver kommunen bli tydligare i kravställningen vid upphandlingar 
angående cirkularitet. Att låsa sig vid en specifik designprincip som Cradle to 

Cradle är inte förenligt med lagen om offentlig upphandling. Men delar av 

designprincipen kan användas vid upphandlingar och anpassas till vad som är 

juridiskt möjligt. 

Det finns idag en förhållandevis mogen marknad med flera aktörer som driver 

återbruk i kommunen och i vårt närområde. Därför är miljöenheten tveksam till att 

kommunen ska gå in i befintlig marknad och konkurrera med de aktörer som redan 

idag driver återbruk i Botkyrka.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden
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Referens Mottagare
Jessica Nyberg

jessica.nyberg@botkyrka.se

Miljö- och hälsoskyddsnämnden

Svar på motion (MP) Cirkulär ekonomi (Cradle to 
Cradle)
Diarienummer: Sbf/2018:422

Förslag till beslut

Miljö- och hälsoskyddsnämnden lämnar miljöenhetens skrivelse som sitt yttrande och 

anser motionen besvarad. 

Sammanfattning

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över Miljöpartiets 

motion Cirkulär ekonomi - Cradle to Cradle. 

För att bidra till en hållbar cirkulär ekonomi föreslås i motionen att kommunstyrelsen 

ska få i uppdrag att utreda om och hur Botkyrka kommun skulle kunna använda 

designprincipen Cradle to Cradle som utvecklingsstrategi i egen produktion såväl som i 

upphandling. Designprincipen innebär att man tar hänsyn till en produkts hela livscykel 

redan på ritbordet och där avfall blir näring till nya processer. Motionärerna föreslår 

också att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda möjligheten att skapa en 

återbruksverksamhet i samarbete med den sociala ekonomin i kommunen.

En viktig del i arbetet för att nå målet om en klimatneutral organisation senast år 2025 

är att kommunens upphandlingar och egen verksamhet strävar mot mer cirkulära flöden.

Därför behöver kommunen bli tydligare i kravställningen vid upphandlingar angående 

cirkularitet. Att låsa sig vid en specifik designprincip som Cradle to Cradle är inte 

förenligt med lagen om offentlig upphandling. Men delar av designprincipen kan 

användas vid upphandlingar och anpassas till vad som är juridiskt möjligt. 

Det finns idag en förhållandevis mogen marknad med flera aktörer som driver återbruk i 

kommunen och i vårt närområde. Därför är miljöenheten tveksam till att kommunen ska 

gå in i befintlig marknad och konkurrera med de aktörer som redan idag driver återbruk 

i Botkyrka.
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Ärendet

I motionen Cirkulär ekonomi - Cradle to Cradle framhåller motionärerna Elisabeth 

Nobuoka Nordin (MP), Inger Grönberg (MP), Embla Trygg (MP) att när nu Botkyrka 

förnyas genom en aktiv bostads- och fastighetsutveckling är det avgörande att det sker 

på ett långsiktigt sätt. Motionärerna lyfter fram att det är lättare att nå kommunens högt 

uppsatta klimatmål och övriga miljömål om utvecklingen sker i enlighet med 

designprincipen Cradle to Cradle. Designprincipen innebär att man tar hänsyn till en 

produkts hela livscykel redan på ritbordet och där avfall blir näring till nya processer.

Motionen understryker att vi behöver tänka hållbart och cirkulärt i all produktion, 

renoveringar och underhåll såväl som vid all användning och hantering av redan 

producerade varor. 

I motionen hänvisas till kretsloppsparken Alelyckan i Göteborg och återbruksgallerian 

ReTuna i Eskilstuna som exempel på hur ett cirkulärt tänkande kan ta sig i uttryck i den 

kommunala verksamheten. Motionärerna menar att det redan etablerade samarbetet med 

den sociala ekonomin i kommunen innebär goda möjligheter att skapa något likande i 

Botkyrka.

För att bidra till en hållbar cirkulär ekonomi föreslås det i motionen att 

kommunfullmäktige ska besluta att:

 ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda om och hur Botkyrka kommun skulle 

kunna använda designprincipen Cradle to Cradle som utvecklingsstrategi i egen 

produktion såväl som i upphandling (för egen konsumtion)

 ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda möjligheten att skapa en 

återbruksverksamhet i samarbete med den sociala ekonomin i kommunen så som 

till exempel Verdandi och Hela Människan. 

Miljöenhetens yttrande
En viktig del i arbetet för att nå målet om en klimatneutral organisation senast år 2025 

är att kommunens upphandlingar och egen verksamhet strävar mot mer cirkulära flöden. 

I målet klimatneutral organisation senast år 2025 ingår kommunens indirekta 

klimatutsläpp, det vill säga de utsläpp av växthusgaser som genereras av kommunens 

egna inköp av varor och tjänster. Utsläppen beräknas utifrån ett livscykelperspektiv 

vilket innefattar en produkts miljöpåverkan från uttag av råvara, produktion, 

användning, återvinning och sluthantering.

I FN:s globala hållarbetsmål poängteras att det krävs att vi minskar vårt ekologiska 

fotavtryck genom att ändra hur vi producerar och konsumerar varor och resurser för att 

uppnå hållbar utveckling. FN:s hållbarhetsmål lyfter fram att övergången till cirkulär 

ekonomi inte bara innebär miljöfördelar utan även sociala och ekonomiska fördelar 
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såsom lokal utveckling och ökad sysselsättning. Designprincipen Cradle to Cradle 

används som ett verktyg för att arbeta med cirkulär ekonomi, bland annat genom en 

produktmärkning som kan ges till produkter utformade utifrån cirkulära principer.

Krav på cirkularitet i upphandling
Den offentliga sektorn är stora upphandlare av varor och tjänster och har därmed goda 

möjligheter att påverka hur produkter designas och tillverkas, vilka innovationer och 

affärsmodeller som efterfrågas och blir lönsamma. Utbudet på marknaden av produkter 

och tjänster som uppfyller cirkulära krav ökar hela tiden. Många kommuner ställer idag 

krav i upphandlingar på till exempel en viss andel återvunnen plast, rekonditionerad IT-

utrustning och kontorsmöbler. Att ställa krav på en specifik designprincip som Cradle to 

Cradle är inte förenligt med lagen om offentlig upphandling men delar av 

designprincipen kan användas vid upphandlingar och anpassas till vad som är juridiskt 

möjligt. För Botkyrkas del behöver vi för att nå kommunens mål om en klimatneutral 

organisation senast år 2025 bli tydligare i vår kravställning vid upphandlingar angående 

cirkulära flöden. 

Flera aktörer driver återbruk i Botkyrka
Det finns idag en förhållandevis mogen marknad med flera aktörer som driver återbruk i 

kommunen och i vårt närområde. Därför är miljöenheten tveksam till att kommunen ska 

gå in och konkurrera med de aktörer som redan idag driver återbruk i Botkyrka.

Ekonomiska konsekvenser av beslutet

För att kunna göra en ekonomisk bedömning behöver en marknadsanalys genomföras 

av berörda nämnder i den aktuella upphandlingen. Marknadens utbud av cirkulära 

produkter kan både vara billigare och dyrare än standardprodukten. I ett första steg 

behöver en analys göras för att bedöma vilka produkter som är både kostnads-, klimat- 

och miljömässigt gynnsamma att köpa in. 

Carina Molin Ulrika Svärd

Samhällsbyggnadsdirektör Miljöchef



PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 2020-09-07 ID: KS/2019:71 

 

 
Botkyrka Kommun ꞏ Kommunledningsförvaltningen 

Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ꞏ  Org.nr: 212000-2882 ꞏ Bankgiro: 624-1061 
Hemsida: www.botkyrka.se ꞏ Kontaktcenter: 08-530 610 00 ꞏ E-post: medborgarcenter@botkyrka.se 

 

 

 
§ 108   

Svar på motion - Kommunal strategi för hållbart byggande (V) 
(KS/2019:71) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservation 

Mats Einarsson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Sammanfattning 

Kerstin Amelin (V) väckte vid kommunfullmäktige 2019-01-31 en motion -Kommunal 
strategi för hållbart byggande. I motionen beskrivs hur regeringen, för att hejda klimat-
förändringarna, satt som mål att Sveriges nettoutsläpp ska vara noll år 2045. Sverige 
släpper för närvarande ut över 50 miljoner ton växthusgaser och bygg- och anläggnings-
sektorn står för en femtedel av våra utsläpp. Därtill tillkommer 9 miljoner ton utsläpp 
för import av byggmaterial. För att kunna nå klimatmålen skriver motionären att en av 
åtgärderna som måste genomföras är att vi måste ändra hur vi bygger. 

Motionären skriver vidare att kommunens byggande idag domineras av betong och stål, 
något som skapar stora utsläpp vid produktionen och är energikrävande att arbeta med. 
En mer miljövänlig byggteknik är att bygga i trä. Trä är ett förnyelsebart material som 
binder kol under byggnadens livslängd. Det är energieffektivt att arbeta med och går att 
återvinna och återanvända. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-11-12. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i sitt yttrande 2020-02-27. 

Motivering 

Den politiska Mittenmajoriteten tar klimathotet på stort allvar och är fullt medvetna om 
att det råder ett globalt klimatnödläge. Det hållbara byggandet är en stor del av arbetet 
som Botkyrka kommun redan driver. Botkyrka kommun har tagit och tar fortsatt ett 
stort ansvar för att motverka klimathotet. 

Yrkanden 

Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Mats Einarsson (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
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MOTION 
 
 
 

Kommunal strategi för hållbart byggande 
 

I Sverige släpper vi för närvarande ut över 50 miljoner ton växthusgaser (koldi-
oxidekvivalenter, CO2e) varje år, och då räknar vi inte ens in de utsläpp vår kon-
sumtion orsakar i andra delar av världen. Regeringen har lyssnat på den samlade 
internationella expertis som varnat oss för att vi står inför en global katastrof om 
vi inte slutar släppa ut växthusgaser, och har satt år 2045 som den tidpunkt då 
våra nettoutsläpp måste vara 0. Detta kommer att kräva en mycket stor omställ-
ning av nästan allt vi gör, både som individer och tillsammans. Vi måste ändra 
vårt sätt att producera energi, hur vi reser och transporterar varor, vad vi äter, 
vad vi slänger och inte minst hur vi bygger våra hus och vår infrastruktur. 

Bygg- och anläggningssektorn står idag för en femtedel av våra utsläpp av växt-
husgaser (CO2e)i, eller ungefär 11 miljoner ton per år. Därtill orsakar vår import 
av byggmaterial omkring 9 miljoner ton CO2e per årii. Att ställa om byggsektorn 
för att uppnå nollutsläpp på ett kvartssekel är en enorm utmaning. Vi måste 
skaffa ny kunskap, utveckla ny teknik, skapa samarbeten mellan olika aktörer 
och arbeta strategiskt. 

Sedan flera år tillbaka tycks allt fler kommuner och regioner tävla om att vara 
landets ledare när det gäller hållbart byggande. Många väljer att göra det genom 
att formulera en träbyggnadsstrategi, eftersom en mycket stor del av byggsek-
torns utsläpp är materialrelaterade. Idag domineras vårt byggande av betong och 
stål, som både orsakar stora utsläpp vid produktionen och dessutom är mycket 
energikrävande att arbeta med. Träbyggnation har många fördelar. Trä är till 
skillnad från betong och stål ett förnyelsebart material som dessutom binder kol 
under byggnadens livslängd. Det är lätt och energieffektivt att arbeta med och 
att återvinna. Sverige har utmärkta förutsättningar att producera stora mängder 
trävaror av hög kvalitet till en byggindustri i förändring. I juni 2018 publicerade 
regeringskansliet till och med dokumentet ”Inriktning för träbyggande”, som 
uppmanar till omställning inom byggsektorn. 

Botkyrkas befolkning växer, och vi bygger mycket. Vi behöver många nya bo-
städer, skolor, lokaler för näringsverksamhet och bättre infrastruktur. Samtidigt 
har vi målsättningen att bli en klimatneutral kommun till 2045. För att uppnå 
målet måste vi ha en plan för hur vi skall hantera de utsläpp av växthusgaser 
som vårt byggande orsakar. Vi måste prioritera användning av förnyelsebara 
material som trä, som binder kol i stället för att släppa ut det i atmosfären. Vi 
måste använda energisnåla byggprocesser och beakta en byggnads hela 
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livscykel när vi planerar för hållbarhet. Vi måste anpassa våra styrdokument, 
processer och beslutsvägar så att kravet på hållbarhet och klimatneutralitet till-
lämpas konsekvent och med avsedd effekt.  

Vi behöver en kommunal strategi för hållbart byggande. 
 
 
Jag yrkar  
 

• att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att till-
sammans med berörda nämnder och förvaltningar ta fram en 
strategi för hållbart byggande i Botkyrka kommun. 

• att kommunens nya strategi för hållbart byggande lägger särskilt 
fokus vid användande av förnyelsebara material med låg kli-
mat- och miljöbelastning i ett livscykelperspektiv, både vid 
nybyggnation och renovering 

• att kommunens nya strategi för hållbart byggande hanterar 
både kommunala bygg- och renoveringsprojekt och privat 
exploatering  

 
 
Kerstin Amelin (V) 
 
 

i https://www.skanska.se/om-skanska/hallbarhet/gront-byggande/klimatneutralitet/fardplan-for-klimatneutral-byggsektor/ 
ii https://eksjo.se/download/18.79165ab91673a9a7bf92ff3/1543244877240/Träbyggnadsstrategi%20Eksjö%20kommun.pdf 
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Kommunledningsförvaltningen 

Referens Mottagare

Rana Dyab Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Kommunal strategi för hållbart 
byggande (V) (KS/2019:71)

Förslag till beslut
Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning
Kerstin Amelin (V) väckte vid kommunfullmäktige 2019-01-31 en motion -
Kommunal strategi för hållbart byggande. I motionen beskrivs hur regeringen, 
för att hejda klimatförändringarna, satt som mål att Sveriges nettoutsläpp ska 
vara noll år 2045. Sverige släpper för närvarande ut över 50 miljoner ton 
växthusgaser och bygg- och anläggningssektorn står för en femtedel av våra 
utsläpp. Därtill tillkommer 9 miljoner ton utsläpp för import av byggmaterial. 
För att kunna nå klimatmålen skriver motionären att en av åtgärderna som 
måste genomföras är att vi måste ändra hur vi bygger.

Motionären skriver vidare att kommunens byggande idag domineras av betong 
och stål, något som skapar stora utsläpp vid produktionen och är 
energikrävande att arbeta med. En mer miljövänlig byggteknik är att bygga i 
trä. Trä är ett förnyelsebart material som binder kol under byggnadens 
livslängd. Det är energieffektivt att arbeta med och går att återvinna och 
återanvända.
 
Ärendet
Kerstin Amelin (V) har inkommit med en motion – Kommunal strategi för 
hållbart byggande:
 
motionären yrkar 

 att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans 
med berörda nämnder och förvaltningar ta fram en strategi för hållbart 
byggande i Botkyrka kommun,
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 att kommunens nya strategi för hållbart byggande lägger särskilt fokus 
vid användande av förnyelsebara material med låg klimat- och 
miljöbelastning i ett livscykelperspektiv, både vid nybyggnation och 
renovering,

 att kommunens nya strategi för hållbart byggande hanterar både 
kommunala bygg- och renoveringsprojekt och privat exploatering.

Kommunledningsförvaltningens yttrande
Botkyrka kommun och hållbart byggande

En viktig del i Botkyrkas arbete för en långsiktig hållbar utveckling är 
klimatfrågan. Ett av Botkyrkas mål är att vi inom en generation inte ska bidra 
till klimatförändringarna. Klimatsmart byggande är en viktig del i arbetet mot 
minskade utsläpp och att ansvara för samhällsplaneringen är en av Botkyrkas 
viktigaste uppgifter. 

Botkyrka kommuns strategiska dokument

I översiktsplanen står det ”Att bygga klimatsmart handlar både om att hitta 
lämpliga lägen och att bygga energieffektiva hus.” och vidare ”Förutom 
lokalisering handlar klimatsmart bebyggelse också om hur man bygger husen”.

I Botkyrkas riktlinjer för boendeplanering står det att vi ska bygga 
energieffektivt med miljövänliga tekniker, material och teknisk försörjning. Vi 
ska också anpassa byggnaderna till ett förändrat klimat som förväntas bli mer 
extremt. Vi ska bygga på rätt sätt då bostadsbyggandet är en investering i 
framtiden. Genom att välja klimatsmarta byggmetoder och klimatsmarta 
materialval kan vi bygga energisnåla hus med sunda inne- och utemiljöer fria 
från skadliga kemikalier. På det sättet bidrar också bostadsbyggandet till en 
hållbar framtid och bidrar till att vi når våra miljömål. Vidare står det att:

 Vi ska tydliggöra visionen om ett hållbart Botkyrka i alla kontakter 
med exploatörer och samarbetspartners så att ett hållbart byggande blir 
en gemensam drivkraft. 

 Vi ska matcha byggande och kommunens ekonomiska planering genom 
att samordna byggandet och lokaliseringen av nya bostäder med 
utbudet av kommunal service inom ramen för kommunens ekonomiska 
möjligheter. När vi planerar ska vi beakta investeringsbehov och 
driftskonsekvenser av exploatering.
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 Vi tar fram fler stadsdelsvisa program för våra stadsdelars fysiska 
utveckling. Det tydliggör våra ambitioner och intentioner i kontakt med 
byggaktörer och ger utgångspunkt för detaljplaneläggning av nya 
bostadsprojekt. 

 Vi ska utnyttja att en mångfald av byggaktörer kan ge dynamik, ökad 
kreativitet och inspiration kring arkitektur, nya lösningar och arbetssätt.

 Vi ska vid nybyggnation sikta på att uppfylla klimatmålen i Botkyrkas 
klimatstrategi”.

I klimatstrategin står det att var och hur bostäder, arbetsplatser och 
handelsområden byggs påverkar i hög grad våra möjligheter att minska 
utsläppen. I samarbete med andra intressenter utvecklar kommunen 
demonstrationsprojekt för klimatsmart byggande och renovering med bästa 
tillgängliga teknik och med tydliga energi-, klimat- och miljökrav.

Kommunledningsförvaltningens bedömning av ärendet 

Att bygga hållbart och med miljövänliga material återspeglas i kommunens 
strategier. Kommunledningsförvaltningen föreslår därmed att motionen kan 
anses besvarad, då hållbart byggande redan hanteras i kommunala dokument 
såsom översiktsplanen, klimatstrategin och i Botkyrkas riktlinjer för 
boendeplanering. 

Leif Eriksson Elif Koman André
Kommundirektör Hållbarhetsdirektör

Bilaga
Motion - Kommunal strategi för hållbart byggande (V)

_________
Expedieras till 

Kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen
Motionären
Rana Dyab, handläggare
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Referens Mottagare

Ann-Christine Gebart Kommunledningsförvaltningen

Yttrande över motion - Kommunal strategi för hållbart 
byggande, KS/2019:71
Bakgrund
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att yttra sig över 
arbetsprocessen i Kommunledningsförvaltningens yttrande över motion 
”Kommunal strategi för hållbart byggande” KS/2019:71.

Med arbetsprocessen avses Samhällsbyggnadsförvaltningen arbete med 
frågeställningen ”hållbart byggande”.

Yttrande
Hållbart byggande och livscykelperspektiv får en alltmer central roll i 
samhällsplaneringen. 

Samhällets krav på byggande regleras bland annat av Plan- och bygglagen 
samt Boverkets byggregler (BBR). I BBR ställs krav på bland annat 
byggprodukter, bostäders tillgänglighet och säkerhet. Här ställs även krav 
med avseende på energiförbrukning, hälsa- och miljö. Lägsta kravnivån har 
ökat över tid, vilket gör att de tekniska krav som idag ställs håller en hög 
standard. De större byggföretagen är väl insatta i dessa krav. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har ett ansvar att i sin verksamhet vara 
uppdaterad om samt rätta sig efter dessa regelverk och lagar. Förvaltningens 
Bygglovsenhet har uppföljningsansvar för att den egenkontroll som görs i 
samband med byggnation uppfyller regelverket. Förvaltningen har dock i 
sammanhanget inte rätt att ställa andra krav, så kallade särkrav, än de som 
ställs i gällande lagar och regelverk.

I byggprojekt där kommunen är markägare finns trots detta vissa 
möjligheter för förvaltningen att i samband med markanvisning, genom 
avtal, välja aktörer utifrån vissa fastlagda principer. Genom detta förfarande 
har förvaltningen möjlighet att ställa vissa krav på utförande och 
kvalitetsnivå. Det finns dock risk för att skriva in nullitet om avtalen blir för 
detaljerade eller specifika. Förvaltningen måste därför använda möjligheten 
med omsorg. 
 
Till förvaltningens utmaningar hör att tänka klimatsäkert och hållbart, inte 
enbart i samband med byggnation utan för att projekten även i ett 
framtidsperspektiv ska tåla miljö- och klimatpåfrestningar. Inför 
exploatering av nya markområden får därför konsekvenser av pågående 
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klimatförändringarna betydelse när lämpligheten att exploatera nya 
markområden bedöms. 

Frågor som behöver besvaras är bland annat var det är lämpligt att bebygga 
ny mark och i vilka sammanhang förtätning av redan bebyggda områden är 
att föredra. Närhet till befintliga kommunikationer och service samt 
möjligheter att utnyttja redan gjorda investeringar för ex. vatten och avlopp, 
el och väginfrastruktur vägs in i bilden vid planering av stadsmiljön. En 
annan aspekt är att värna regionala gröna kilar och gröna samband och att 
inom kommunen skapa sammanhängande grönområden för rekreation och 
friluftsliv. 

I förvaltningen pågår ett arbete med att ta fram stadsbyggnadsprinciper för 
kommunen. Huvudinriktningen är ”Stadsmässigt byggande” och i arbetet 
kommer hållbarhet och klimatsäkerhet sett ur ett framtidsperspektiv att 
belysas. 

För att underlätta valet av byggnadsmaterial i samband med nybyggnation 
och renovering, har IVL Svenska Miljöinstitutet tillsammans med bygg- och 
fastighetsbranschen samt offentlig sektor utvecklat ett branschgemensamt 
miljöberäkningsverktyg, Byggsektorns miljöberäkningsverktyg (BM). 
Verktyget baseras på en livscykelanalysmetodik och gör det möjligt för en 
icke-expert att ta fram en klimatdeklaration för en byggnad. Med hjälp av 
verktyget kan man bland annat räkna fram hur materialval och 
produktionssätt påverkar en byggnads miljöpåverkan. Botkyrka kommun 
har genom Teknik och fastighetsförvaltningen samt 
Samhällsbyggnadsförvaltningens Miljöenhet deltagit i arbetet med att ta 
fram verktyget. Teknik- och fastighetsförvaltningen har som mål att i ett 
nybyggnadsprojekt pröva verktyget. 

I sammanhanget behöver även de ekonomiska konsekvenserna av 
förändrade krav vid byggprojekt och utveckling av nya bostadsområden 
uppmärksammas. Ökade kvalitetskrav som dyrare material och förändrade 
byggtekniker medför högre byggkostnader, något som i förlängningen 
påverkar boendekostnader och hyror. För att byggprojekt ska bli attraktiva 
för byggföretagen finns även skäl att utgå ifrån att prisbilden vid försäljning 
av kommunalt ägd mark kommer att påverkas.

Det bör också nämnas att Boverket har ett uppdrag från regeringen att 
förbereda införande av nationella krav på redovisning av en 
klimatdeklaration vid uppfarande av byggnader. Byggnadsdelar som berörs 
är bland annat bärande konstruktionsdelar och klimatskal. 
Klimatdeklarationen planeras att införas 1 januari 2022 och ska inkludera 
hela livscykeln och omfatta nationella gränsvärden för klimatpåverkan. 
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Carina Molin
Samhällsbyggnadsdirektör
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§ 109   

Svar på motion - Installera nätanslutningar och laddstationer 
för elbilar hos Botkyrkabyggen (SD) (KS/2019:241) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Martin Inglot (SD), Niklas Lekander (SD) och Robert Stenqvist (SD) har vid kommun-
fullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen: Installera nätanslutning-
ar och laddstationer för elbilar hos AB Botkyrkabyggen. Motionärerna föreslår att:  

Kommunen i samarbete med AB Botkyrkabyggen installerar ett antal eluttag (motor-
värmare) i AB Botkyrkabyggens garage, 

Kommunen i samarbete med AB Botkyrkabyggen installerar ett mindre  
antal laddstationer för elbilar i AB Botkyrkabyggens garage.  

AB Botkyrkabyggen har yttrat sig över motionen 2019-08-26.  

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom AB Botkyrkabyggens yttrande i tjäns-
teskrivelse 2020-01-27. 

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordförandeförsla-
get. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget. 
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



2019-04-25

Installera nätanslutningar och laddstationer för elbilar hos 
Botkyrkabyggen

Botkyrka har i olika dokument, inte minst i majoritetens budgetar, profilerat sig som en miljömässig 
och klimatmässig föregångskommun. Koldioxidutsläppen skall minska kraftigt och Botkyrka skall inte 
bidraga till växthuseffekten. En rimlig åtgärd är då att tillsammans med det kommunala 
bostadsbolaget Botkyrkabyggen installera eluttag åtminstone på några platser i Botkyrkabyggens 
garage. Detta för att kunna använd motorvärmare. Med motorvärmare kan man på ett mycket enkelt 
sätt minska utsläppen av miljöfarliga avgaser. En uppvärmd bilmotor släpper ut betydligt mindre 
mängd miljöfarliga avgaser än en kallstartad motor.

Det är inte heller orimligt att på några ställen i varje garage, installera laddstationer för elbilar. 
Antalet privata elbilar i Botkyrka är för närvarande inte överdrivet stort, men en orsak till detta kan 
vara avsaknaden av laddstationer. 

Vi föreslår därför 

Att: Kommunen i samarbete med Botkyrkabyggen installerar ett antal eluttag (motorvärmare) i 
botkyrkabyggens garage.

Att: Kommunen i samarbete med Botkyrkabyggen installerar ett mindre antal laddstationer för 
elbilar i Botkyrkabyggens garage    

För Sverigedemokraterna Botkyrka

Robert Stenkvist Martin Inglot Niklas Lekander
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Referens Mottagare
Jesper Dahl

jesper.dahl@botkyrka.se

Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Installera nätanslutningar och 
laddstationer för elbilar hos Botkyrkabyggen (SD)
Diarienummer: KS/2019:241

Förslag till beslut

Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning

Martin Inglot (SD), Niklas Lekander (SD) och Robert Stenqvist (SD) har vid 

kommunfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen: Installera 

nätanslutningar och laddstationer för elbilar hos AB Botkyrkabyggen. Motionärerna 

föreslår att: 

Kommunen i samarbete med AB Botkyrkabyggen installerar ett antal 

eluttag (motorvärmare) i AB Botkyrkabyggens garage,

Kommunen i samarbete med AB Botkyrkabyggen installerar ett mindre 

antal laddstationer för elbilar i AB Botkyrkabyggens garage. 

AB Botkyrkabyggen har yttrat sig över motionen 2019-08-26. 

Kommunledningsförvaltningen ställer sig bakom AB Botkyrkabyggens yttrande 

som finns bilagd till denna tjänsteskrivelse.   

Ekonomiska konsekvenser av beslutet

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.

Leif Eriksson Ann-Kristin Vesterlund

kommundirektör tf kanslidirektör
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Bilagor
AB Botkyrkabyggens yttrande 2019-08-26.
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Svar på Motion – Installera nätanslutningar och 
laddstationer för elbilar hos Botkyrkabyggen (SD) 
 

Botkyrkabyggen ser mycket positivt på åtgärder för att underlätta för fler elfordon i 

Botkyrka. Kommunens mål att bli fossilbränslefritt 2030 är en mycket viktig del i arbetet för 

hållbarhet och Botkyrkabyggen delar bedömningen att fler elbilar och fler möjligheter att 

ladda elfordon är nödvändiga steg som behöver tas för att målen ska kunna nås. Bolaget 

har därför tagit flera steg framåt för att kunna erbjuda säkra och långsiktigt hållbara 

möjligheter till hyresgäster att ladda elfordon. 

I plan för Botkyrkabyggen ligger bland annat att ta fram en upphandlingsstrategi som ser 

över nuläget för elinfrastruktur, energi och effektbehov. Det kommer ge nödvändigt 

underlag i bolagets kommande beslut kring investeringar i solel, energilager, effektivisering 

och laddinfrastruktur. Syftet är att skapa ett hållbart energisystem i bolagets 

bostadsbestånd.  

Bolaget har även inhämtat data från fjolårets NKI (nöjt kundindex) bland Botkyrkabyggens 

hyresgäster. Där svarar 108 hushåll av 2 949 att de har elbil och 821 att de är intresserade 

av att köpa elbil. Botkyrkabyggen gör bedömningen, utifrån denna hyresgästenkät, annan 

omvärldsbevakning och statistik, att elbilarna i samhället kommer att öka och därför ska vi 

erbjuda våra hyresgäster möjligheter att ladda fordon på ett säkert sätt.  

Botkyrkabyggen har som ett första mål att under hösten/vintern skapa 100 

parkeringsplatser utomhus för laddning av elbilar/ hybrider. Bolaget kommer även i närtid 

att installera ett flertal laddstationer för bolagets egna servicefordon. Stationerna ska bidra 

till bolagets kunskap och beslut om hur vi bäst – på kort och lång sikt - kan underlätta för 

ett fossilbränslefritt Botkyrka 2030 och göra det på ett tryggt och säkert sätt.  

I arbetet med att skapa laddstationer kommer Botkyrkabyggen även se över möjligheten 

att använda det särskilda investeringsstöd som riktar sig till bland annat företag som vill 

installera laddningspunkter. Bidraget administreras av Naturvårdsverket och gäller 

laddningspunkter som installeras tidigast 2019-07-15. Det ges som ett engångsbelopp med 

högst 50 procent av de bidragsberättigade kostnaderna, dock högst 15 000 kronor per 

laddningspunkt. 

Botkyrkabyggen har varit i kontakt med olika leverantörer och vår bedömning är att det 

finns goda möjligheter att erbjuda laddstationer för våra hyresgäster. Till detta kommer 

även ett långsiktigt arbete där Botkyrkabyggen dels varit i kontakt med forskare som är 

intresserade av att följa vårt arbete, dels att bolaget förra året medverkade i den 

arbetsgrupp som i Sustainable Innovations regi tog fram rapporten Affärsmodeller för 

laddinfrastruktur. Botkyrkabyggen har även idag ett pågående projekt med Sustainable 

Innovation, andra bostadsbolag samt nätägare och elproducenter för att se över hur vi 

bygger och utvecklar elnätet på ett hållbart och framtidssäkert sätt. 

Botkyrkabyggen har satt målet att bolagets egna fordon ska vara fossilbränslefria senast år 

2020 och att bolagets entreprenörers transporter ska vara fossilbränslefria senast år 2025. 

I motionen lyfts frågan om motorvärmare på några av parkeringsplatserna i 

Botkyrkabyggens garage. Eftersom det finns risk för att personer väljer att ladda sitt 
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elfordon med ett vanligt eluttag – vilket är en stor säkerhetsrisk – bedömer bolaget det som 

olämpligt att installera eluttag för motorvärmare i garage. Däremot är vi positiva till 

motorvärmare på våra parkeringar utomhus.  

I motionen lyfts även frågan om laddstationer i Botkyrkabyggens garage. Bolaget anser det 

mycket viktigt att följa de rekommendationer som Södertörns brandförsvarsförbund tagit 

fram angående laddning av elfordon i garage. Där framgår det att Sbff rekommenderar att 

laddstolpar för elfordon i första hand placeras utomhus och att de då inte placeras i nära 

anslutning till husfasader, i synnerhet vid en byggnads ventilationsöppningar. Vår 

bedömning är därför att vi på grund av säkerhetsskäl inte kan installera laddstationer i 

garage. 

 

 

Chris Österlund 

VD 
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§ 110  

Svar på motion - Kommunalisera lantmäteriverksamheten (V) 
(KS/2019:385) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Mats Einarsson (V) och Kerstin Amelin (V) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2019-01-31, § 110, lämnat motionen: Kommunalisera lantmäteriverksamheten. Motion-
ärerna anför genom motionen att kommunfullmäktige beslutar att hos regeringen ansöka 
om tillstånd att inrätta en kommunal lantmäterimyndighet i Botkyrka. 

Enligt lag (1995:1393) om kommunal lantmäterimyndighet (KLM) så kan en kommun 
ansöka om att bilda en kommunal förrättningsverksamhet. Genom att kommunalisera 
fastighetsbildningen skulle kommunen själv råda över förrättningsverksamheten i kom-
munen, vilket kan vara en fördel, men riskerna med att ta detta steg för Botkyrka kom-
mun är större än nyttan som lagen ser ut idag. Enligt § 2 i stycke 3 och 4 krävs att man 
inrättar en lämplig organisation och att man har resurser med den kompetens som krävs 
för att handlägga förrättningar.  

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2019-12-10, § 391. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-09-30. 

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är ordförandeförsla-
get. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandeförslaget. 
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



 

 

 
Botkyrka kommunfullmäktige  

2019-01-31 
 
 
 

MOTION 
 
 
 

Kommunalisera lantmäteriverksamheten 
Den omorganisation av lantmäteriverksamheten som beslutades år 1970 innebar 

att huvudansvaret för fastighetsbildningen skulle vila på staten. För att under-

lätta samordningen med den kommunala hanteringen av plan- och byggärenden 

skapades möjlighet att inrätta kommunala myndigheter. Hittills har 39 av de 

största kommunerna beviljats detta och de svarar då inom sitt territorium för 

denna uppgift. Haninge, Huddinge och Södertälje är några kommuner i vår när-

het som har övertagit lantmäteriverksamheten från staten. 

Genom en kommunalisering skaffar sig kommunen egen rådighet över bl.a. fas-

tighetsregleringar, avstyckningar, klyvningar, sammanläggningar, omarronde-

ringar och tredimensionella fastighetsbildningar, vilket borde kunna innebära 

effektiviseringar och tidsbesparingar, inte minst i många exploateringsprojekt. 

Ett beslut om kommunalisering av lantmäteriverksamheten måste givetvis före-

gås av en utredning av för- och nackdelar, praktiska förutsättningar, ekonomiska 

konsekvenser etc., men vi utgår från att denna utredning kan göras inom ramen 

för beredningen av denna motion  

 

Vi yrkar  

 

att kommunfullmäktige beslutar att hos regeringen ansöka om tillstånd att inrätta 

en kommunal lantmäterimyndighet i Botkyrka. 

 

 

Mats Einarsson 
Kerstin Amelin 
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Samhällsbyggnadsnämnden

2019-12-10 Dnr sbf/2019:200 

§ 391
Motion - Kommunalisera lantmäteriverksamheten 
(sbf/2019:200) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämnden förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar för egen del att uppdra till förvaltningen 

att utreda förutsättningarna (fördelar, nackdelar och konsekvenser) för ett 

eventuellt inrättande av en kommunal lantmäterimyndighet i Botkyrka. 

Sammanfattning
Enligt lag (1995:1393) om kommunal lantmäterimyndighet (KLM) så kan en 
kommun ansöka om att bilda en kommunal förrättningsverksamhet. Genom 
att kommunalisera fastighetsbildningen skulle kommunen själv råda över 
förrättningsverksamheten i kommunen, vilket kan vara en fördel, men 
riskerna med att ta detta steg för Botkyrka kommun är större än nyttan som 
lagen ser ut idag. Enligt § 2 i stycke 3 och 4 krävs att man inrättar en lämplig 
organisation och att man har resurser med den kompetens som krävs för att 
handlägga förrättningar. 

Ärendet
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att besvara en motion om 

att kommunalisera lantmäteriverksamheten.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2019-09-30, utgör 
underlag för beslutet.

________________
Expedieras till

Kommunfullmäktige
Angela Jarlenfors
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Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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Referens Mottagare

Angela Jarlenfors Samhällsbyggnadsnämnden

Motion- Kommunalisera lantmäteriverksamheten (V) 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att inte ansöka hos regeringen om 

tillstånd att inrätta en kommunal lantmäterimyndighet i Botkyrka. 

Sammanfattning
Enligt lag (1995:1393) om kommunal lantmäterimyndighet (KLM) så kan man ansöka om 

att bilda en kommunal förrättningsverksamhet. Genom att kommunalisera 

fastighetsbildningen skulle man själv råda över förrättningsverksamheten i kommunen 

vilket kan vara en fördel, men riskerna med att ta detta steg för Botkyrka kommun är större 

än nyttan som lagen ser ut idag. Enligt § 2 i stycke 3 och 4 krävs att man inrättar en lämplig 

organisation och att man har resurser med den kompetens som krävs för att handlägga 

förrättningar. 

Det är en hög komplexitet i förrättningsverksamheten vilket kräver många års erfarenhet av 

en förrättningslantmätare. Botkyrka kommun har inte den kompetensen idag samtidigt som 

bristen på förrättningslantmätare är stor i landet. Kommunen skulle få stora svårigheter att 

rekrytera personal till verksamheten. 

Om lantmäterimyndigheten skulle tillhöra samhällsbyggnadsförvaltningen, vilket kanske är 

det mest logiska, skulle det kräva en organisationsförändring eftersom mark- och 

exploateringsverksamheten inte får tillhöra samma förvaltning på grund av jävsituation som 

kan uppstå. På Södertörn finns det tre stycken KLM-kommuner (Södertälje, Haninge och 

Huddinge) vilket även skulle innebära att vi skulle utsätta de kommuner som vi idag har ett 

nära samarbete med för konkurrensutsättning gällande resurser. I stället för att bilda en egen 

kommunal lantmäterimyndighet skulle det optimala vara att gå ihop med de åtta 

Södertörnskommuner som vi idag har ett nära samarbete med när det gäller kart- mät och 

lantmäterifrågor. 

Lagen tillåter tyvärr inte detta idag men ett flertal aktörer, bland annat Sveriges kommuner 

och landsting samt storstadskommunerna Malmö, Göteborg och Stockholm har skrivit ett 

brev till regeringen där man uppmanar till lagändring för att detta ska kunna vara möjligt.



BOTKYRKA KOMMUN TJÄNSTESKRIVELSE 2[2]

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

2019-09-30 Dnr  sbf/2019:200 

Sedan 2013 har samtliga av de sex kommuner som ansökt om att bilda 
Kommunal Lantmäterimyndighet fått avslag ifrån Lantmäteriet. Järfälla 
kommun har skickat in en ansökan 2017 och har fortfarande inte fått något 
svar. 

Ärendet
Motionen om att kommunalisera lantmäteriverksamheten är inkommen från Vänsterpartiet 

via Mats Einarsson och Kerstin Amelin, till samhällsbyggnadsnämnden i juli 2019 och lyder 

enligt följande:

Kommunalisera lantmäteriverksamheten 
Den omorganisation av lantmäteriverksamheten som beslutades år 1970 innebar att 

huvudansvaret för fastighetsbildningen skulle vila på staten. För att underlätta samordningen 

med den kommunala hanteringen av plan- och byggärenden skapades möjlighet att inrätta 

kommunala myndigheter. Hittills har 39 av de största kommunerna beviljats detta och de 

svarar då inom sitt territorium för denna uppgift. Haninge, Huddinge och Södertälje är några 

kommuner i vår närhet som har övertagit lantmäteriverksamheten från staten. 

Genom en kommunalisering skaffar sig kommunen egen rådighet över bl.a. 

fastighetsregleringar, avstyckningar, klyvningar, sammanläggningar, omarronderingar och 

tredimensionella fastighetsbildningar, vilket borde kunna innebära effektiviseringar och 

tidsbesparingar, inte minst i många exploateringsprojekt. 

Ett beslut om kommunalisering av lantmäteriverksamheten måste givetvis föregås av en 

utredning av för- och nackdelar, praktiska förutsättningar, ekonomiska konsekvenser etc., 

men vi utgår från att denna utredning kan göras inom ramen för beredningen av denna 

motion.

Vi yrkar att kommunfullmäktige beslutar att hos regeringen ansöka om tillstånd att inrätta 

en kommunal lantmäterimyndighet i Botkyrka. 

Carina Molin Angela Jarlenfors
Samhällsbyggnadsdirektör Enhetschef geografisk 

information

_________
Expedieras till

Kommunfullmäktige
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§ 111   

Svar på motion - Botkyrkabyggens policy efter att lägenhet 
totalförstörts i brand (V) (KS/2019:552) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservation 

Mats Einarsson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning  

Mats Einarsson (V) och Kerstin Amelin (V) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2019-09-26, § 127, lämnat motionen: Botkyrkabyggens policy efter att lägenhet total-
förstörts i brand. Motionärerna anför genom motionen att Botkyrkabyggen i ägardirek-
tiven ges i uppdrag att anta en policy som innebär att hyresgäster som drabbats av brand 
i möjligaste mån ska ges förtur till de bostäder som återuppbyggs eller till motsvarande 
lägenhet i närområdet. 

Bränder i bostäder är fruktansvärt. Att förlora sitt hem på ett sådant plötsligt och drama-
tiskt sätt är mycket svårt för de hyresgäster som drabbas och sådana händelser påverkar 
även släktingar och grannar. AB Botkyrkabyggen (Bolaget) ser mycket allvarligt på de 
konsekvenser som bränder i bolagets fastigheter får. Bolaget tar därför redan idag ett 
större ansvar för drabbade i dessa situationer än vad lagen kräver. 

Bolaget har gjort bedömningen att det, så långt det är möjligt, ska försöka hjälpa de som 
drabbats. Förutsatt att hyresgästen inte själv med avsikt vållat förstörelsen, görs i prakti-
ken stora insatser från bolagets sida idag för att kunna erbjuda hyresgäster en evakue-
ringsbostad och återflyttning, alternativt en annan hyreslägenhet ifall olyckan är 
framme. Bolaget lägger mycket arbete på detta och har, trots stor brist på lediga lägen-
heter, lyckats få fram nya hem till drabbade i till exempel den brand som ödelade ett 
antal lägenheter i juni 2019. Detta gör bolaget trots att det enligt lag inte har någon lag-
lig skyldighet att erbjuda en annan bostad eftersom det inte längre finns något giltigt 
hyreskontrakt när en bostad totalförstörs. Bolaget har även i samband med bränder, nog-
samt informerat bolagets styrelse om hur bolaget går tillväga gällande nya bostäder för 
de drabbade, utredning av orsaken till branden, eventuell återuppbyggnad med mera. 

Motionärerna vill att det i bolagets ägardirektiv tillförs en policy om att hyresgäster som 
drabbats av brand i möjligaste mån ska ges förtur till de bostäder som återuppbyggs 
eller till motsvarande lägenheter i närområdet. Bolagets bedömning är att det skulle 
skapa flera problem, både för hyresgäster och för bolaget, samtidigt som det i praktiken 
inte skulle göra någon större skillnad för de hyresgäster som drabbas av ödeläggande 
brand. 

AB Botkyrkabyggen redogör för ärendet i sitt yttrande 2019-12-19. 
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Motivering 

Mittenmajoriteten håller med i motionärernas intention om att på bästa sätt återskapa en 
trygg och hållbar situation för hyresgäster vars lägenhet har totalförstörts i brand. Lik-
som Botkyrkabyggen skriver i sitt utlåtande gör bolaget mer än vad de enligt lag är 
skyldiga att göra, men att försätta hyresgäster i långa väntetider utan garantier, då lik-
värdig återuppbyggnad av fastighet inte är självklart, är inte vad majoriteten vill åstad-
komma. Istället är det Mittenmajoritetens ambition att hyresgäster som fått sitt boende 
totalförstört i brand ska få ett tryggt och hållbart boende för att på nytt kunna bygga upp 
sitt liv.  

Yrkande 

Mats Einarsson (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



 

 

 
Botkyrka kommunfullmäktige  

2019-09-26 
 
 
 

MOTION 
 
 
 

Botkyrkabyggens policy efter att lägenhet  
totalförstörts i brand 
I juni 2019 drabbades flera av Botkyrkabyggens hyresgäster i Riksten av en 

brand som totalförstörde deras lägenheter. Bolaget har hjälpt till med ersätt-

ningsbostäder men har samtidigt meddelat att man inte avser ge dessa hyresgäs-

ter förtur när bostäderna har återuppbyggts. Bostäderna förmedlas istället på 

vanligt sätt.1 

Att drabbas av en brand som är så kraftig att hela ens hem förstörs är givetvis en 

mycket allvarlig händelse. Vänsterpartiet anser att hyresvärden bör agera på ett 

sådant sätt att hyresgästerna får så mycket stöd som möjligt i en så svår stund. 

Att veta att man kommer att få chansen att flytta tillbaka kan vara en lindring. 

Hyresgästen kan ha köat i många år för att få ett kontrakt på just den drabbade 

platsen, exempelvis kan närhet till förskola och skola vara viktigt. 

 

Ibland kommer det inte att vara möjligt därför att det återuppbyggda huset 

kanske kommer att innehålla färre lägenheter än det tidigare. Ibland kommer 

hyresgästen att vara nöjd med den lägenhet som hen har fått i ersättning. Ibland 

kommer hyresgästen att ha hunnit flytta någon helt annanstans när det väl blir 

aktuellt att flytta tillbaka. Men vi anser att den generella inställningen från hy-

resvärden ändå bör vara att tillmötesgå de drabbade hyresgästernas önskemål 

gällande återflytt. 

 

 

Vi yrkar  

 

att Botkyrkabyggen i ägardirektiven ges i uppdrag att anta en policy som inne-

bär att hyresgäster som drabbats av brand i möjligaste mån ska ges förtur till de 

bostäder som återuppbyggs eller till motsvarande lägenhet i närområdet. 

 

 

Mats Einarsson 
Kerstin Amelin 

                                                           
1 Mitt i Botkyrka (hemsida), 12 juni 2019 
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Svar på motion Botkyrkabyggens policy efter att lägenhet 
totalförstörts i brand Dnr KS/2019:552 

 
Bränder i bostäder är fruktansvärt. Att förlora sitt hem på ett sådant plötsligt och dramatiskt sätt är 
mycket svårt för de hyresgäster som drabbas och sådana händelser påverkar även släktingar och 
grannar. Botkyrkabyggen ser mycket allvarligt på de konsekvenser som bränder i bolagets 
fastigheter får. Bolaget tar därför redan idag ett större ansvar för drabbade i dessa situationer än 
vad lagen kräver.  

Botkyrkabyggen har gjort bedömningen att det, så långt det är möjligt, ska försöka hjälpa de som 
drabbats. Förutsatt att hyresgästen inte själv med avsikt vållat förstörelsen, görs i praktiken stora 
insatser från bolagets sida idag för att kunna erbjuda hyresgäster en evakueringsbostad och 
återflyttning, alternativt en annan hyreslägenhet ifall olyckan är framme. Botkyrkabyggen lägger 
mycket arbete på detta och har, trots stor brist på lediga lägenheter, lyckats få fram nya hem till 
drabbade i till exempel den brand som ödelade ett antal lägenheter i juni 2019. Detta gör bolaget 
trots att det enligt lag inte har någon laglig skyldighet att erbjuda en annan bostad eftersom det 
inte längre finns något giltigt hyreskontrakt när en bostad totalförstörs. Botkyrkabyggen har även i 
samband med bränder, nogsamt informerat bolagets styrelse om hur bolaget går tillväga gällande 
nya bostäder för de drabbade, utredning av orsaken till branden, eventuell återuppbyggnad mm.  

Motionärerna vill att det i Botkyrkabyggens ägardirektiv tillförs en policy om att hyresgäster som 
drabbats av brand i möjligaste mån ska ges förtur till de bostäder som återuppbyggs eller till 
motsvarande lägenheter i närområdet. Bolagets bedömning är att det skulle skapa flera problem, 
både för hyresgäster och för bolaget, samtidigt som det i praktiken inte skulle göra någon större 
skillnad för de hyresgäster som drabbas av ödeläggande brand.  

När lägenheter i ett hus totalförstörs är det inte självklart att återuppbygga bostäderna på samma 

sätt som de såg ut tidigare. Dels kan till exempel handla om ändrade tekniska och ekonomiska 

förutsättningar som gör att bolaget beslutar om att antingen inte bygga upp bostäderna igen eller 

bygga upp dem på ett helt annat sätt. Ett exempel på detta är branden i Tullinge 2017. På den 

tomten står nu ett nytt hus som inte har samma lägenhetsfördelning som det tidigare 

totalförstörda huset.  

 

En återuppbyggnad kan ta lång tid, både när det gäller att besluta vad som är tekniskt och 

ekonomiskt möjligt och att byggprocessen tar lång tid. Under den tiden hinner mycket hända i de 

drabbade hyresgästernas liv som påverkar deras önskemål om boende. Att därför låsa fast bolagets 

handlingsfrihet vid ett tidigt önskemål från de drabbade hyresgästerna, ett önskemål som kan 

komma att ändras, är inte rimligt. För den drabbade hyresgästen och bostadsbolaget kan det på 

grund av detta samt även det som beskrivs i ovan, vara svårt att få en bild av kommande 

boendekostnader i en återuppbyggd lägenhet. Allt detta påverkar hyresgästens beslut som kan 

ändras under tidens gång när mer fakta kommer fram i ärendet. Erfarenheten visar även att det är 
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viktigt, framförallt för de drabbade hyresgästerna, att så snart som möjligt få klarhet i var man ska 

bo. Förslaget skulle mot bakgrund av hur lång tid det kan ta att bygga upp bostäder efter en brand, 

hålla både hyresgäster och fastighetsägare i ett ovisst läge.  

 

En sådan policy som motionärerna förespråkar skulle också innebära ett ingripande i äganderätten 

och avtalsfriheten som inte är proportionerligt i förhållande till problemets omfattning. Den policy 

som föreslås i motionen riskerar att försätta bolaget och hyresgäster i situationer när regler och 

riktlinjer blir svåra att tolka och tillämpa. Det skulle kunna leda till långdragna tvister mellan 

bolaget, den hyresgäst som kräver att få flytta tillbaka in i den lägenhet som återställts, och 

hyresgäster som länge köat för en sådan lägenhet. Detta skulle till exempel leda till kraftigt 

försenad inflyttning – i en tid då det råder brist på bostäder – i väntan på att tvisten löses. Det finns 

också risk för tvister om vad som ska bedömas som ”motsvarande lägenhet i närområdet”. 

 

Botkyrkabyggens bedömning är att det idag allra oftast går att lösa situationen för hyresgäster som 

drabbats av att deras lägenhet totalförstörts i en brand, utan att det för den skull skrivs in i 

bolagets ägardirektiv. Det viktigaste är att drabbade får en så bra situation som möjligt och att det 

sker på ett rimligt och hanterbart sätt för bostadsbolaget och med rättvisa mellan hyresgäster som 

drabbas och som står i kö för en lägenhet i Botkyrkabyggens fastighetsbestånd. 

 

Chris Österlund 

VD Botkyrkabyggen 
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§ 112   

Svar på motion - Inför hembesök och krav på motprestation 
som rutin inom socialförvaltningen (M) (KS/2019:665) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Willy Viitala (M), Yngve RK Jönsson (M), Gül Alci (M) och Mehmet Kulbay (M) har 
vid kommunfullmäktiges sammanträde 2019-10-24, § 155, lämnat motionen: Inför 
hembesök och krav på motprestation som rutin inom socialförvaltningen. Motionärerna 
anför genom motionen att socialnämnden får i uppdrag att utarbeta och införa en rutin 
för hembesök samt att nämnden får i uppdrag att införa motprestationskrav. 

I socialförvaltningens riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd, i socialstyrel-
sens handbok för ekonomiskt bistånd, samt i Socialtjänstlagens 4 kapitel finns det be-
skrivet hur socialförvaltningen ska arbeta med både hembesök och motprestationskrav.  

Liknande ärenden har också behandlats på riksdagsnivå och beslutats av socialutskottet 
och socialförsäkringsutskottet. Socialnämndens bedömning är att de rådande arbetssät-
ten för hembesök och motprestationskrav som finns är tillräckliga och att de inte behö-
ver förtydligas ytterligare. 

Socialnämnden behandlade ärendet 2020-04-21, § 48. 

Socialförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-01-10. 

Yrkanden 

Niklas Gladh (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Willy Viitala (M) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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§ 48
Yttrande över motion - Inför hembesök och krav på 
motprestation som rutin inom socialförvaltningen (M) 
KS/2019:665 (SN 2019:536) 

Beslut
Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige:
Motionen är besvarad.

Yngve R K Jönsson (M) och Albin Persson (M) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget yrkande.

Yrkanden
Yngve R K Jönsson (M) och Albin Persson (M) yrkar:
att socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Niklas Gladh (MP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Propositionsordning
Socialnämnden godkänner följande propositionsordning.
1. Bifall till ordförandeförslaget 
2. att socialnämnden föreslår kommunfullmäktige: Bifall till motionen
 
Ordförande ställde förslagen mot varandra. Ordförande konstaterade att 
socialnämnden beslutat att bifalla ordförandeförslaget. 

Sammanfattning
I socialförvaltningens riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd, i 
socialstyrelsens handbok för ekonomiskt bistånd, samt i Socialtjänstlagens 4 
kapitel finns det beskrivet hur socialförvaltningen ska arbeta med både 
hembesök och motprestationskrav. 

Liknande ärenden har också behandlats på riksdagsnivå och beslutats av 
socialutskottet och socialförsäkringsutskottet. Socialnämndens bedömning 
är att de rådande arbetssätten för hembesök och motprestationskrav som 
finns är tillräckliga och att de inte behöver förtydligas ytterligare.
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Socialförvaltningen 

Referens Mottagare

Emma Westergren Kommunfullmäktige

Yttrande över motion 
Inför hembesök och krav på motprestation som 
rutin inom socialförvaltningen (M) KS/2019:665
Förslag till beslut
Socialnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Motionen är besvarad.

Sammanfattning
I socialförvaltningens riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd, i 

socialstyrelsens handbok för ekonomiskt bistånd, samt i Socialtjänstlagens 4 

kapitel finns det beskrivet hur socialförvaltningen ska arbeta med både 

hembesök och motprestationskrav. 

Socialnämndens bedömning är att de rådande arbetssätten för hembesök och 

motprestationskrav som finns är tillräckliga och att de i nuläget inte behöver 

förtydligas ytterligare.

Ärendet
Moderaterna i Botkyrka kommun har i en motion föreslagit 

kommunfullmäktige att ge socialnämnden i uppdrag att:

- utarbeta och införa en rutin för hembesök samt

- ge socialnämnden i uppdrag att införa motprestationskrav.

Moderaterna skriver i sin motion att Solna och Sundbyberg genom hembesök 

samt motprestationskrav kommit till rätta med felaktiga utbetalningar och att 

införandet av hembesök i Sundbyberg har lett till att 24 % av klienterna fått 

avslag på sin ansökan om ekonomiskt bistånd samt att den totala andelen 

hushåll som uppbär försörjningsstöd minskat med 40 %. 

Yttrande
Hembesök i riktlinjer och lagstiftning

Det finns ingen författningsbestämmelse som uttryckligen ger socialnämnden 

rätt att undersöka en enskild persons bostad i ett biståndsärende. Frågan om 

hembesök som ett led i handläggningen av ekonomiskt bistånd och andra 

välfärdsförmåner har diskuterats på olika håll. I en riksdagsmotion 

(2018/19:1433) föreslogs det att kommuner skulle ges möjlighet att genomföra 

systematiska och oanmälda hembesök i syfte att följa upp att bidrag går till 

dem som har rätt till stöd. Motionen avstyrktes med hänvisning till pågående 
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utredningar, bland annat prop. 2018/19:132 - Ett starkare skydd för 
välfärdssystemen. Propositionen innehåller lagändringar i bidragsbrottslagen 

och lagen om underrättelseskyldighet vid felaktiga utbetalningar från 

välfärdssystemet som trädde i kraft 1 januari 2020. 

Justitieombudsmannen (JO) har i flera ärenden granskat och uttalat sig kring 

socialtjänstens tillämpning av hembesök som ett led i handläggningen av ett 

ärende om ekonomiskt bistånd. I samtliga fall är JO kritisk till hur 

socialtjänsten agerat. I JO:s ämbetsberättelse 2009/10 s. 249 markeras bland 

annat följande: Socialnämnden – dess förvaltning och tjänstemän – kan i vissa ärenden ha 
ett befogat intresse av att få göra ett besök i en biståndssökandes bostad. Socialnämnden kan 
vilja göra ett besök för att kunna bilda sig en uppfattning om vilken hjälp personen behöver 
och i vilken mån han eller hon har rätt till bistånd från socialnämnden. Men hembesök är ett 
utredningsmedel som inte får användas utan vidare och som måste hanteras med stor 
försiktighet. Ett besök i den enskildes hem måste göras på ett sådant sätt att det inte kränker 
den enskildes skydd enligt bestämmelser i regeringsformen och Europakonventionen. Vidare 
är en förutsättning att den enskilde samtycker till besöket. Utan ett samtycke kan ett hembesök 
i utredningssyfte inte genomföras. 

I ett ärende inledde JO på eget initiativ en granskning av rutinerna för 

hembesök i tre stadsdelsnämnder. JO tog initiativet efter att någon anonymt 

klagat på ett standardiserat brev som stadsdelsnämndernas enhet för 

försörjningsstöd skickat till personerna ifråga. I det standardiserade brevet stod 

att tjänstemän från enheten brukade genomföra hembesök hos alla personer 

som mottog försörjningsstöd, och att deras rätt till fortsatt bistånd kunde 

påverkas om de inte medverkade till att hembesöket kunde genomföras. JO har 

riktat stark kritik mot de stadsdelsförvaltningar som angav att hembesök skulle 

göras hos alla som uppbar försörjningsstöd och att bristande samarbetsvilja 

kunde påverka rätten till bistånd. 

Att socialnämnden måste göra hembesök på ett sätt som inte står i strid med 

regeringsformen och Europakonventionen betyder i klartext att besöket inte får 

vara påtvingat utan att den enskilde måste samtycka. Om personen vägrar att 

tillåta hembesök, får det inte slentrianmässigt leda till att hans eller hennes 

ansökan om ekonomiskt bistånd avslås. Den enskildes rätt till bistånd ska 

prövas förutsättningslöst på grundval av vad som har kommit fram i 

utredningen. 

Vid den slutliga prövningen kan det till exempel visa sig att de uppgifter som 

den enskilde har lämnat är tillräckliga för att bevilja bistånd, eller att 

myndigheten trots allt lyckats skaffa sig tillräcklig information på annat sätt. 

Då ska ansökan givetvis bifallas även om socialnämnden inte har fått göra ett 
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hembesök. Socialnämnden får inte heller ha som rutin att göra hembesök hos 

alla som ansöker om ekonomiskt bistånd. Nämnden får bara göra hembesök 

när det framstår som nödvändigt för att få ett tillfredsställande underlag för 

prövningen av personens ansökan om ekonomiskt bistånd.

Hembesök inom Botkyrka kommuns socialnämnd

I socialförvaltningens riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd som 

antogs 22 november 2016 är arbetssättet omkring hembesök tydligt beskrivet.  

Det framgår av riktlinjerna att hembesök kan göras som ett led i 

handläggningen för att få en uppfattning om hur den sökande bor samt för att 

identifiera behov av bistånd och stöd. Det framgår vidare att hembesök enbart 

ska användas när det inte finns andra utredningssätt och att ett hembesök alltid 

ska vara frivilligt. 

Hembesök genomförs inom samtliga socialtjänstens verksamheter, men 

kontrollerande hembesök som avses i motionen görs främst på mottagning för 

vuxna och på ekonomiskt bistånd. I snitt görs ett hembesök i veckan. Inom 

socialtjänsten genomförs alltid hembesök i de fall där det finns behov av att 

utreda hur många som bor på en adress för att fastställa vilken hyresdel den 

sökande har rätt till. Vid oskäliga hyror så görs hembesök för att bedöma 

boendeförhållanden samt för bedömning om skälig boendekostnad. Hembesök 

görs även alltid om någon ansöker om bistånd för hemutrustning samt i de fall 

där det finns oklarheter när det är många som är folkbokförda på en adress. 

Socialtjänsten har i utredningar om ekonomiskt bistånd att förhålla sig till 

förvaltningslagens bestämmelser om snabb, enkel och kostnadseffektiv 

handläggning samt bestämmelsen i 23 § förvaltningslagen om att en myndighet 

ska se till att ett ärende blir utredd i den omfattning som dess beskaffenhet 

kräver. Socialförvaltningen erbjuder i dagsläget inte hembesök i alla ärenden 

om ekonomiskt bistånd och anledningen till detta är att det inte alltid behövs 

för att göra en bedömning om rätten till ekonomiskt bistånd. 

Socialförvaltningen ser inte heller att det är möjligt eller nödvändigt att i varje 

ärende konsekvent erbjuda hembesök särskilt inte mot bakgrund av JO:s kritik 

mot sådana handläggningsrutiner och uttalande om att ett nekande av 

hembesök inte per automatik får leda till avslag. Socialförvaltningen vill 

särskilt påtala att det inom ramen för handläggningen av ekonomiskt bistånd, i 

jämförelse med andra välfärdssystem som exempelvis Försäkringskassan, görs 

flertalet kontroller innan utbetalning sker. Inom ramen för en ekonomisk 

utredning som ligger till grund för beslut om ekonomiskt bistånd kontrolleras 

kontoutdrag, kvitton på utlägg som individen ansökt om begärs in, den 
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enskilde behöver även redovisa hur denne försökt nå egen försörjning, hur den 

har sökt arbete och bostad (i fall hen är hemlös.) Detta görs varje ansökan, 

varje månad och det görs inga slentrianmässiga utbetalningar av ekonomiskt 

bistånd. 

Motprestationskrav i socialtjänstlagen

Av socialtjänstlagen framgår att den som inte kan försörja sig men som kan 

arbeta har rätt till försörjningsstöd om han eller hon står till arbetsmarknadens 

förfogande (4 kap. 1 § andra stycket). Vidare får socialnämnden begära att den 

som får försörjningsstöd under viss tid ska delta i praktik eller annan 

kompetenshöjande verksamhet som nämnden anvisat om den enskilde inte har 

kunnat erbjudas någon lämplig arbetsmarknadspolitisk åtgärd (4 kap. 4 §). Om 

den enskilde utan godtagbart skäl avböjer att delta i sådan verksamhet som 

anvisats får fortsatt försörjningsstöd vägras eller nedsättas. 

I socialutskottets betänkande 2018/19:SoU9 framgår att utskottet anser 

regleringen, som innebär att socialtjänsten har lagliga möjligheter att stimulera, 

uppmuntra och stödja personer med ekonomiskt bistånd till egen 

försörjning, är tydlig. De understryker vidare att socialtjänstlagen ger social-

tjänsten möjlighet att ställa krav på motprestation för att få ta del av 

försörjningsstödet. Utskottet anser att lagen i detta avseende är väl avvägd och 

att motionsyrkanden om motprestationskrav som fanns avslogs.

Motprestation inom Botkyrka kommuns socialnämnd

Enheterna inom socialförvaltningen som handlägger ekonomiskt bistånd 

arbetar dagligen med avvägningar och bedömningar om sökandes rätt till 

bistånd och har rutiner och väl inarbetade arbetssätt för detta. I 

Socialnämndens riktlinjer för handläggning av ekonomiskt bistånd finns 

avsnittet Olika gruppers förutsättningar för rätt till ekonomiskt bistånd där det 

ges en beskrivning för vad det innebär att stå till arbetsmarknadens förfogande. 

Ytterligare vägledning finns också i socialstyrelsens handbok för ekonomiskt 

bistånd. 

Vid nybesök på mottagningen för vuxna utreds alltid hur den enskilde hittills 

gjort för att nå egen försörjning och rätten till bistånd bedöms därefter. Om 

inga andra hinder finns görs en planering där den enskilde utifrån sina behov 

anvisas till en lämplig sysselsättning och till exempel uppmanas att läsa SFI 

och delta i AVUX arbetsfrämjande aktiviteter. Detta arbete fortsätter i samma 

och ökande utsträckning inom ekonomiskt bistånd och sysselsättning. Den 

röda tråden i arbetet är vad sökande gör för att bli självförsörjande och vilket 
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stöd socialtjänsten kan erbjuda, samtidigt som rätten till bistånd utreds varje 

månad.

Att stå till arbetsmarknadens förfogande innebär att den som är arbetslös måste 

söka och vara beredd att ta erbjudna lämpliga arbeten även utanför det 

yrkesområde där man tidigare arbetat. Skyldigheten att söka arbete inkluderar i 

princip också att delta i verksamheter för arbetslösa inom ramen för 

arbetsmarknadspolitiken. Socialtjänsten har också rätt att kräva att den 

enskilde deltar i till exempel arbetsmarknadsutbildning, arbetspraktik, praktik 

eller annan kompetenshöjande verksamhet enligt 4 kap. 4 § SoL eller inom 

ramen för något av arbetsmarknadsmyndighetens arbetsmarknadspolitiska 

program, arbetsrehabiliterande åtgärder, arbetssökarverksamhet, 

grundutbildning i svenska (sfi), andra delar av särskilda introduktionsprogram 

för invandrare som syftar till att förbereda och underlätta invandrares inträde 

på arbetsmarknaden. 

Barnkonsekvensanalys

De förslag som motionen anför - motprestationskrav och hembesök- är sådant 

som redan görs inom socialförvaltningen. Denna barnkonsekvensanalys görs 

utifrån hur de förslag som motionen anger kan påverka barn i de hushåll som 

berörs. 

Om det finns barn i hushållet inom ekonomiskt bistånd så påverkas oftast 

barnet till stor del. Både kontrollerande hembesök och motprestationskrav, 

leder ibland till avslag på ekonomiskt bistånd. Ett avslag kan sällan betraktas 

som barnets bästa, vare sig på kort eller lång sikt, särskilt om det är så att en 

familj inte har några andra ekonomiska medel. Som kompensatoriska åtgärder 

kontrolleras att familjen har bostadsbidrag och barnbidrag och nödprövning 

kan också bli aktuellt även om detta inte sker direkt. Vid boendeproblem så 

kan konsekvenserna för barnet kan vara stora, exempelvis kan skolgången 

påverkas, så väl som vila, fritidsaktiviteter och lek, samt rätten till goda 

levnadsvillkor i form av trygghet. Relationerna inom familjen blir också 

tyngda av den press och oro som finns i en familj där boendesituationen är 

oklar. 

Det finns ofta intressekonflikter i avslagsbeslut inom ekonomiskt bistånd, där 

föräldrarnas ansvar står i förhållande till att barnet drabbas av beslut som 

föräldrar tagit- ofta på grund av rådande omständigheter på arbets- och 

bostadsmarknaden. Det finns en oerhörd komplexitet i dessa beslut, som alltid 

måste präglas av den individuella bedömningen i det enskilda ärendet. 
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Avslutande bedömning och fortsatt arbete

På förekommen anledning har representanter från enheten ekonomiskt bistånd 

och sysselsättning under slutet av mars månad ett inplanerat studiebesök i 

Södertälje. De kommer att träffa deras FUT-utredare (FUT-felaktiga 

utbetalningar) för att höra mer om deras arbete med bland annat kontrollerande 

hembesök och ifall det finns något ytterligare som kan tillföras arbetssätten i 

Botkyrka. Avslutningsvis gör socialnämnden bedömningen att de rådande 

riktlinjerna och arbetssätten för hembesök och motprestationskrav inom 

socialförvaltningen tills vidare är tillräckliga. 

Marie Lundqvist  

Socialdirektör 

Socialförvaltningen
_______________

Expedieras till Kommunfullmäktige
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§ 113   

Svar på motion - Låt en utomstående konsult utreda Botkyrkas 
Hemtjänst (M) (KS/2019:691) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Det har inkommit en motion från Moderaterna där de föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att låta upphandla en utomstående, 
opartisk konsult som får uppdraget att i sin helhet utreda Botkyrka kommuns hemtjänst.  

På uppdrag av nämnden har både förvaltningen och revisionsföretaget PwC tidigare 
genomfört granskningar av hemtjänsten. I hemtjänsten pågår i dag ett stort förbättrings-
arbete utifrån de båda granskningarna. Flera förändringar i en stor organisation som 
Botkyrkas hemtjänst tar tid och kräver uthållighet. En extra satsning för att öka kvali-
teten inom hemtjänsten håller just nu på att tas av vård- och omsorgsförvaltningen. För-
valtningen ser därför inte något behov av ytterligare en granskning, utan anser att det är 
viktigt att lägga all kraft och resurser på förbättringar för att de ska ge full effekt. 

Vård- och omsorgsnämnden behandlade ärendet 2020-01-27, § 4. 

Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2019-11-29. 

Motivering 

För Mittenmajoriteten är det viktigt att Botkyrkaborna känner sig nöjda med sin hem-
tjänst och trygga med att omsorgen har en god kvalitet. Att Botkyrka har legat lågt i 
mätningar är inte bra och Mittenmajoriteten ser det som ett prioriterat problem att ta tag 
i under mandatperioden. Det har redan genomförts gedigna utredningar av hemtjänsten i 
Botkyrka - dels en egen genomlysning med en rad åtgärder, dels har PWC granskat 
hemtjänsten. Utifrån dessa utredningar har åtgärder genomförts i form av till exempel 
införande av egen tid, ökat självbestämmandet med en rad åtgärder och minskat antal 
medarbetare per chef. Nu står vi inför att införa ökade valmöjligheter i hemtjänsten för 
att öka de äldres självbestämmande ytterligare, där alla äldre ska få möjlighet att välja 
utförare i hemtjänsten, och en reform för att öka nöjdheten. Det är ett långsiktigt arbete 
men utredningar har vi gjort och nu måste det till handling och förändring. Det är ett 
långsiktigt arbete men medborgarna är nöjdare med hemtjänsten idag än när vi påbör-
jade förändringsarbetet.   
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Yrkanden 

Tuva Lund (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 



 
        

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2019-10-24 
  

Låt en utomstående konsult utreda Botkyrkas Hemtjänst. 

 

Botkyrka kommun får återigen låga och lägre betyg för sin hemtjänst än de flesta andra 

kommuner i Sverige. Sammantaget hamnar man på plats 284 av 288 svarande kommuner enligt 

Socialstyrelsens Öppna jämförelser. 

 

Andelen äldre med hemtjänst som är nöjda ligger på 73 procent i Botkyrka. Snittet i Sverige är 83 

procent och snittet för länet är 84 procent. Det är tyvärr sämre nöjdhet i Botkyrka än 2017 (75%) 

och 2018 (78%). Svarsfrekvensen i Botkyrka ligger i paritet med både riket och länet. 

 

Det är flera parametrar som mäts och Botkyrka får sämre resultat än riket och länet på de flesta. 

- brukar du kunna påverka vid vilka tider personalen kommer? 

- Hur tycker du att personalen utför sina arbetsuppgifter? 

- Brukar personalen komma på avtalad tid? 

- Brukar personalen ha tillräckligt med tid för att kunna utföra sina arbetsuppgifter hos dig?  

- Brukar personalen bemöta dig på ett bra sätt? 

 

Vård och omsorgsnämnden har gjort en ambitiös genomlysning av hemtjänsten tidigare och man 

gjorde då också vissa förändringar men det har uppenbarligen inte räckt. 

 

Vi anser att Botkyrkas invånare och hemtjänstmottagare har rätt att kräva högre kvalitet i 

hemtjänsten. 

 

Vi föreslår att kommunfullmäktige ger vård- och omsorgsnämnden uppdraget 

 

att  en utomstående konsult får i uppdrag att utreda hemtjänstorganisationen, göra en ny 

genomlysning och komma med adekvata åtgärder för att höja kvaliteten. 

 

 

 

Kia Hjelte (M)  Mehmet Kulbay (M) 
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Vård- och omsorgsnämnden

2020-01-27 Dnr von/2019:188 

§ 4
Remiss - Motion: Låt en utomstående konsult utreda 
Botkyrkas hemtjänst (M) (von/2019:188) 

Beslut
Vård- och omsorgsnämnden föreslår att kommunfullmäktige 
avstyrker motionen.

Reservation
Kia Hjelte (M), Mehmet Kulbay (M), Kerstin Edman (TUP) och 
Lars Holmberg (SD) reserverar sig mot beslutet.

Sammanfattning
Det har inkommit en motion från Moderaterna där de föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar att ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag 

att låta upphandla en utomstående, opartisk konsult som får uppdraget att i 

sin helhet utreda Botkyrka kommuns hemtjänst. 

På uppdrag av nämnden har både förvaltningen och revisionsföretaget 

PwC tidigare genomfört granskningar av hemtjänsten. I hemtjänsten pågår 

i dag ett stort förbättringsarbete utifrån de båda granskningarna. Flera 

förändringar i en stor organisation som Botkyrkas hemtjänst tar tid och 

kräver uthållighet. En extra satsning för att öka kvaliteten inom 

hemtjänsten håller just nu på att tas av vård- och omsorgsförvaltningen. 

Förvaltningen ser därför inte något behov av ytterligare en granskning, 

utan anser att det är viktigt att lägga all kraft och resurser på förbättringar 

för att de ska ge full effekt.

Yrkande
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Vård- och omsorgsnämnden

2020-01-27 von/2019:188

Kia Hjelte (M) och Mehmet Kulbay (M) yrkar på att vård- och 

omsorgsnämnden ska föreslå kommun-fullmäktige att bifalla motionen.  

Lars Holmberg (SD) och Kerstin Edman (TUP) ansluter sig till Kia Hjelte 

(M) och Mehmnet Kulbays (M) yrkande.

Marit Normasdotter (V) yrkar bifall till ordförandeförslaget.

Propositionsordning
Ordförande Tuva Lund (S) ställer efter nämnden godkännande 

ordförandeförslaget mot förslaget att vård- och omsorgsnämnden ska 

föreslå kommunfullmäktige att bifalla motion och finner att nämnden 

beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.
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Referens Mottagare
Frida Petersson

Frida.petersson@botkyrka.se

(Vård- och omsorgsnämnden)

Remiss - Motion: Låt en utomstående konsult utreda 
Botkyrkas Hemtjänst (M), KS/2019:691
Diarienummer: von/2019:188

Förslag till beslut

Vård- och omsorgsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avstyrker 
motionen.

Sammanfattning

Det har inkommit en motion från Moderaterna där de föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att låta upphandla en utomstående, 

opartisk konsult som får uppdraget att i sin helhet utreda Botkyrka kommuns hemtjänst. 

På uppdrag av nämnden har både förvaltningen och revisionsföretaget PwC tidigare 

genomfört granskningar av hemtjänsten. I hemtjänsten pågår i dag ett stort 

förbättringsarbete utifrån de båda granskningarna. Flera förändringar i en stor 

organisation som Botkyrkas hemtjänst tar tid och kräver uthållighet. En extra satsning 

för att öka kvaliteten inom hemtjänsten håller just nu på att tas av vård- och 

omsorgsförvaltningen. Förvaltningen ser därför inte något behov av ytterligare en 

granskning, utan anser att det är viktigt att lägga all kraft och resurser på förbättringar 

för att de ska ge full effekt.

Ärendet

Ledamöterna Kia Hjelte (M) och Mehmet Kulbay (M) har lämnat in en 
motion där Moderaterna föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att 
ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att låta upphandla en 
utomstående, opartisk konsult som får uppdraget att utreda 
hemtjänstorganisationen, göra en ny genomlysning och komma med 
adekvata åtgärder för att höja kvaliteten.
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Kia Hjelte och Mehmet Kulbay beskriver att Botkyrka kommuns 
hemtjänst återigen fått låga och lägre betyg än de flesta andra 
kommuner i Sverige. Vidare skriver motionsställarna att vård- och 
omsorgsnämnden gjort en ambitiös genomlysning av hemtjänsten tidigare 
men att de förändringar som gjorts uppenbarligen inte har räckt.

Vård- och omsorgsförvaltningen har berett ärendet.

Yttrande från vård- och omsorgsförvaltningen
Brukarna i Botkyrka kommun har de senaste åren varit mindre nöjda 
med hemtjänsten än i de flesta andra kommuner i Sverige. Med 
utgångspunkt av det fick förvaltningen i samband med 
delårsuppföljning 1, 2015 i uppdrag att göra en genomlysning av 
hemtjänsten. Genomlysningen gjordes dels av personal utifrån, dels av 
dåvarande kvalitetscontroller, vars tjänst var placerad direkt under 
förvaltningschef och på så sätt hade en objektiv roll gentemot 
hemtjänsten.

Genomlysningen genomfördes under hösten 2015 och våren 2016. I juni 
2016 redovisades resultatet och förbättringsområden för nämnden. 
Förvaltningen har arbetat med förbättringsområdena sedan hösten 2016.

Utöver den genomlysning som förvaltningen genomfört på nämndens 
uppdrag, har även kommunens revisorer gett uppdrag till 
revisionsföretaget PwC att granska hemtjänsten. PwC granskade 
hemtjänsten under våren 2017 och lämnade ett antal rekommendationer.

De utmaningar som finns inom hemtjänsten är identifierade och det 
pågår idag ett stort förbättringsarbete utifrån de båda granskningarna. 
Flera förändringar i en stor organisation som Botkyrkas hemtjänst tar tid 
och kräver uthållighet. En extra satsning på kvaliteten inom hemtjänsten 
håller just nu på att utarbetas av vård- och omsorgsförvaltningen. 

Förvaltningen ser därför inte något behov av ytterligare en granskning, 
utan anser att det är viktigt att lägga all kraft och resurser på 
förbättringar för att de ska ge full effekt.

 

Ekonomiska konsekvenser av beslutet

Liknande genomlysningar som gjorts har omfattat cirka 250 timmars arbete. Idag har 

Botkyrka kommun ramavtal med Ramböll Management Consulting AB avseende 

utredning och utvärdering av verksamheter. Konsultkostnaden är 780 kronor i timmen 

vilket skulle innebära en konsultkostnad på 195 000 kronor. Detta är medel som vård- 

och omsorgsförvaltningen istället kan investera i en egen satsning på kvaliteten inom 

hemtjänsten.

Petra Oxonius Christina Almqvist
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Omsorgsdirektör Kvalitetschef

Bilaga
Motion – Låt en utomstående konsult utreda Botkyrkas hemtjänst (M), KS/2019:691

_________
Expedieras till

Kommunstyrelsen, KS/2019:691
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§ 114   

Svar på motion - Anpassa kommunen utefter vad företagarna 
faktiskt efterfrågar (M) (KS/2019:666) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer  

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Kommunledningsförvaltningen genom näringslivsenheten har fått till uppgift att bereda 
yttrande över motion ”Anpassa kommunen utefter vad företagarna efterfrågar”. Motion-
ens utgångspunkt är att Botkyrka kommun inte ökar i Svenskt Näringslivs rankning av 
företagsklimat. 

Botkyrka kommun har två år i rad fått utmärkelsen Årets Tillväxtkommun i Stockholms 
län samt har en godkänd nivå på NKI (Nöjd Kund Index) som mäter faktiska ärenden 
mellan företag och myndighetsutövare. Att Botkyrkas företag växer mer än andra i länet 
ser kommunen som ett kvitto på att Botkyrka har ett bra företagsklimat.  

Kommunen har ett bra samarbete med Södertörnskommunerna och regionen som möj-
liggör löpande jämförelser och ett mer systematiskt arbete med företagsklimatet i Bot-
kyrka.  

Att ge tillgänglig, snabb och korrekt näringslivsservice är en av Botkyrka kommuns 
strategiska utgångspunkter i strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor 
(KS/2016:275). För att ytterligare förbättra servicen till företag föreslår vi att priorite-
ringar görs för att öka i Kund Nöjd Index. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-01-30. 

Motivering 

Under många år har Botkyrkas företag blivit fler och starkare än någonsin. Botkyrka 
vann för andra året i rad, 2019, årets Tillväxtkommun. Vi ser också i NKI (Nöjd Kund 
Index) att kommunens service gällande myndighetsutövning ligger över länets. Detta 
om något är ett betyg på att Botkyrka kommun genomför insatser som faktiskt efterfrå-
gas från näringslivet. Genom Tillväxt Botkyrka AB kan kommunen också möta växande 
företag. Allt fler företag vill etablera sig i Botkyrka och vi gör vad vi kan för att företa-
gen ska stanna och överleva även under kristider.  

När vi styr vill vi göra det mot mål som visar på den faktiska verkligheten. Den fantas-
tiska utvecklingen och de positiva omdömena som kommer till kommunen, av företag 
som faktiskt varit i kontakt med oss, visar på allt annat än Svenskt Näringsliv. Med det 
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sagt anser Mittenmajoriteten, med fakta i ryggen att kommunen anpassar sig utefter vad 
företagarna faktiskt efterfrågar.  

Yrkande  

Willy Viitala (M) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare
Mariam Yousif Baythoon

mariam.baythoon@botkyrka.se

Kommunstyrelsen

Yttrande över motion - Anpassa kommunen utefter vad 
företagarna faktiskt efterfrågar (M)
Diarienummer: KS/2019:666

Förslag till beslut

Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning

Kommunledningsförvaltningen genom näringslivsenheten har fått till uppgift att bereda 

yttrande över motion ”Anpassa kommunen utefter vad företagarna efterfrågar”. 

Motionens utgångspunkt är att Botkyrka kommun inte ökar i Svenskt Näringslivs 

rankning av företagsklimat.

Botkyrka kommun har två år i rad fått utmärkelsen Årets Tillväxtkommun i Stockholms 

län samt har en godkänd nivå på NKI (Nöjd Kund Index) som mäter faktiska ärenden 

mellan företag och myndighetsutövare. Att Botkyrkas företag växer mer än andra i länet 

ser kommunen som ett kvitto på att Botkyrka har ett bra företagsklimat. 

Kommunen har ett bra samarbete med Södertörnskommunerna och regionen som 

möjliggör löpande jämförelser och ett mer systematiskt arbete med företagsklimatet i 

Botkyrka. 

Att ge tillgänglig, snabb och korrekt näringslivsservice är en av Botkyrka kommuns 

strategiska utgångspunkter i strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor 

(KS/2016:275). För att ytterligare förbättra servicen till företag föreslår vi att 

prioriteringar görs för att öka i Kund Nöjd Index.

Ärendet

Stina Lundgren (M) och Willy Viitala (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 

2019-10-24, § 115, lämnat motionen: Anpassa kommunen utefter vad företagarna 

faktiskt efterfrågar (M). Motionärerna anför genom sin motion att:
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 Kommunstyrelsen får i uppdrag att låta utreda vilka faktorer det är som gör att 

borgerliga kommuner överlag lyckas bättre med sina företagsklimat än de med 

röda inslag, samt

 Kommunstyrelsen får i uppdrag att lägga fram ett åtgärdsprogram ämnat att lyfta 

Botkyrka kommun till topp 50 på Svensk Näringslivs rankning.
 

Kommunledningsförvaltningens yttrande
Botkyrka årets tillväxtkommun
Botkyrka kommun vinner för andra året i rad Bästa Tillväxt i Stockholms län, 2018 och 

2019. Utmärkelsen delas ut av kreditupplysningsföretaget Syna.  Utmärkelsen går till 

den kommun i varje län som har störst andel aktieföretag som nyanställer, ökar sin 

omsättning och går med vinst. På så sätt skapas ett tillväxtindex som gör att 

kommunerna i ett län kan jämföras med varandra. Att Botkyrkas företag växer mer än 

andra företag i Stockholms län är det verkliga kvittot på att Botkyrka har ett bra 

företagsklimat för att driva och utveckla företagande.

Att Botkyrka är en tillväxtkommun ökar kraven på vår organisation. När företagare 

kontaktar kommunen för att växa, expandera eller hantera utmaningar i sin affärsvardag 

ska kommunen så långt som möjligt bidra och vara möjliggörare. De vanligaste 

frågorna när företag kontaktar kommunen handlar om tillstånd och tillsyn. Redan idag 

ligger Botkyrka över länet när det gäller service i samband med myndighetsutövning, 

vilket mäts i NKI (Nöjd Kund Index), som mäter faktiska ärenden mellan företagare och 

myndighetsutövare i kommunen (Placering 70 för 2018).

För att möta Botkyrkas växande företag har kommunen startat Tillväxt Botkyrka AB, 

som erbjuder stöd till affärsutveckling för Botkyrka företag med 5-50 anställda. En av 

de främsta utmaningarna hos tillväxtföretagen handlar om att hitta rätt kompetens, 

därför möjliggör Tillväxt Botkyrka AB rätt matchning av arbetskraft till dessa företag. 

Kommunen undersöker även förutsättningar för företagarsatsning för företag med 1-4 

anställda, bl.a. erbjuds en kostnadsfri affärsutvecklingsprogram i regi av Almi under 

2020.

Botkyrka kommun är en attraktiv etableringsplats
Botkyrka kommuns tillväxt och intresset för Botkyrka som etableringsplats ökar 

efterfrågan på våra etableringsområden. Kommunen behöver svara upp mot ett fortsatt 

ökat intresse för våra etableringsområden. Därför arbetar organisationen aktivt med att 

ta fram inriktning och marknadsföring av dessa områden för att locka rätt aktörer till 

Botkyrka.

Trots Botkyrkas långsiktiga positiva utveckling ses inte motsvarande förbättring i 

Svensk Näringslivs rakning. Vidare har målet topp 50 i Svensk Näringslivsrakning 

tagits bort som mått från kommunfullmäktige. Svensk Näringslivs rakning av 

företagsklimatet är en attitydundersökning och visar att det finns utmaningar i 

företagens upplevelser av kommunens service och bemötande samt platsens attraktivitet 

för företag. Det är viktigt att företagen har flera sätt att föra dialog med kommunen om 

företagsklimatet. Idag erbjuder kommunen företagsbesök, olika kommunikationskanaler 

samt events av olika slag. Kommunstyrelsen har inrättat ett näringslivsråd som från och 

med den 1 december 2018 har regelbundna möten. Syftet är att genom information och 
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samråd verka för näringslivets utveckling och följa den långsiktiga strategiska 

utvecklingen av näringslivet i kommunen. Det finns ett kontinuerligt arbete med att 

förbättra servicen i kommunen. 

Det är viktigt med jämförelser och goda exempel från andra kommuner för att kunna ta 

tillvara deras framgångsfaktorer och anpassa och applicera dem i Botkyrka kommun 

utifrån de lokala förutsättningarna. Botkyrka kommun ingår i Södertörnssamarbete som 

ger oss möjlighet till jämförelser med våra grannkommuner vilket genererar ett mer 

systematiskt arbete med näringslivsklimatet i Botkyrka. Kommunen har även ett 

samarbete med Stockholm Business Alliance för att stärka tillväxten både lokalt och 

regionalt.

Att ge tillgänglig, snabb och korrekt näringslivsservice är en av Botkyrka kommuns 

strategiska utgångspunkter i den nya näringslivsstrategin som togs fram 2016. Botkyrka 

kommun ska erbjuda effektiv service och ett gott bemötande till företag i Botkyrka. 

Med den utgångspunkten bryts den ner i förvaltningens verksamhetsplan till aktiviteter 

och insatser som förbättrar och utvecklar servicen för företagare.

Elif Koman André

Kommundirektör Hållbarhetsdirektör

Bilagor
Motion - Anpassa kommunen utefter vad företagarna faktiskt efterfrågar (M)

_________
Expedieras till

Kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige

Elif Koman André, hållbarhetsdirektör

Gustav Fridlund, näringslivschef
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§ 115   

Svar på motion - Laddstolpar/- möjligheter i Botkyrkabyggen 
m.fl. (M) (KS/2019:189) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Andrei Ingnat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen ” Laddstolpar/- 
möjligheter i Botkyrkabyggen m.fl.”. Genom motionen föreslår motionärerna att 
kommunfullmäktige ska besluta 

Att komplettera ägardirektiven till Botkyrkabyggen med uppmaningen att utreda hur 
företaget kan införa laddstolpar/-möjligheter för bilar, mopeder, cyklar och liknande i 
garage, parkeringar, cykelrum o.s.v. samt att de ska presentera hur detta kan införas 
tekniskt, ekonomiskt och tidsmässigt, samt  

Att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att kontakta övriga hyresvärdar i Botkyrka 
för samtal om laddningsstolpar/-möjligheter till hyresgästerna, samt  

Att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att undersöka om man kan anlägga 
laddningsstolpar/-möjligheter vid kommunens infartsparkeringar. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2020-02-11, § 27. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-01-27. 

AB Botkyrkabyggen redogör för ärendet i yttrande 2019-08-26.  

Motivering 

Mittenmajoriteten håller med motionärerna om behovet av laddplatser i kommunen. 
Utöver att AB Botkyrkabyggen redan arbetar med att se över behovet av elinfrastruktur, 
samt att miljöenheten ger kostnadsfri, opartisk, rådgivning till privatpersoner, bostads-
rättsföreningar, villaägare samt små och medelstora företag, där även framtida privata 
hyresvärdar kan ingå, så har samhällsbyggnadsförvaltningen gjort en internutredning 
med syfte att möjliggöra fler laddplatser. 

Elbilar har de senaste åren ökat och marknaden för dessa kommer att växa sig starkare 
då fler biltillverkare erbjuder alternativ till fossildrivna fordon. Detta ställer krav på en 
ny infrastruktur då elbilens framtid beror på möjligheten till laddning. Bland annat så 
kommer förvaltningen se över de egna anläggningarna i Botkyrka så som, idrottsplatser, 
parker, skolor och äldreboenden för publik laddning. 
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Vidare kan det även komma att bli intressant att se över en modell för att kunna ladda 
sitt fordon vid infartsparkeringar i kommunen, utan att det leder till att man blir ståendes 
hela dagen och i viss mån förlorar syftet av laddplatser för ett större antal elfordonsä-
gare. 

Yrkande 

Stina Lundgren (M) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Referens Mottagare
Jesper Dahl

jesper.dahl@botkyrka.se

Kommunfullmäktige

Yttrande över motion - Laddstolpar/- möjligheter i 
Botkyrkabyggen m.fl. (M)
Diarienummer: KS/2019:189

Förslag till beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.

Sammanfattning

Andrei Ingnat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M) har vid 

kommunfullmäktiges sammanträde 2019-04-25, § 70, lämnat motionen ” Laddstolpar/- 

möjligheter i Botkyrkabyggen m.fl.”. Genom motionen föreslår motionärerna att 

kommunfullmäktige ska besluta

Att komplettera ägardirektiven till Botkyrkabyggen med uppmaningen att utreda hur 

företaget kan införa laddstolpar/-möjligheter för bilar, mopeder, cyklar och liknande i 

garage, parkeringar, cykelrum o.s.v. samt att de ska presentera hur detta kan införas 

tekniskt, ekonomiskt och tidsmässigt, samt 

Att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att kontakta övriga hyresvärdar i Botkyrka 

för samtal om laddningsstolpar/-möjligheter till hyresgästerna, samt 

Att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att undersöka om man kan anlägga 

laddningsstolpar/-möjligheter vid kommunens infartsparkeringar.

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2020-02-11, § 27.

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-01-27.

AB Botkyrkabyggen redogör för ärendet i yttrande 2019-08-26. 

Ekonomiska konsekvenser av beslutet

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.
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Jakob Etaat

Kanslidirektör

_________
Expedieras till

Kommunfullmäktige

Kommunstyrelsen

Samhällsbyggnadsnämnden 

AB Botkyrkabyggen
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§ 27
Motion-Laddstolpar - möjligheter i Botkyrkabyggen m.fl. 
(sbf/2019:134) 

Beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad i enlighet med 
samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2020-01-27.

Sammanfattning
Del 1.Botkyrkabyggen har i ett eget yttrande svarat på motionens första att-
sats och beskriver i svaret sin målsättning och planering, med syfte att skapa 
ett hållbart energisystem i bolagets bostadsbestånd. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen ser inte något skäl till att i nuläget ändra 
befintliga ägardirektiv mot en mer detaljerad styrning, utan hänvisar till 
Botkyrkabyggens yttrande över motionen.

Del 2. Miljöenheten svarar för Botkyrka kommuns rådgivnings- och 
informationsverksamhet i energi- och klimatfrågor. Inom ramen för denna 
verksamhet bedrivs informationsarbete om miljö- och energiutvecklingen 
och även inom transportsektorn. Miljöenheten ger också kostnadsfri och 
opartisk rådgivning i frågor om laddningsinfrastruktur till privatpersoner, 
bostadsrättsföreningar, villaägare samt små och medelstora företag, där även 
framtida privata hyresvärdar kan ingå. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har ingen uppsökande verksamhet där detta 
tema skulle passa in. Dock så informeras exploatörer och byggherrar som 
bidrar till kommunens bostadsutveckling om möjligheterna med ladd-stolpar 
och alternativ till privatbilism, i syfte att underlätta för hyresgästerna att 
använda eldrivna fordon. 

Del 3. Samhällsbyggnadsförvaltningen delar motionärernas uppfattning att 
möjligheterna till laddning av eldrivna fordon behöver ökas i kommunen. 
Dock föreslår inte Samhällsbyggnadsförvaltningen att detta ska ske på 
kommunens infartsparkeringar.
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Andelen elbilar ökar och marknaden för dessa förväntas fortsätta att växa. 
För att elbilar/ elhybrider skall kunna vara ett fungerande alternativ till 
fossilbränsledrivna bilar behövs en ökad tillgång till laddplatser. Detta 
ligger i linje med kommunens miljömål om fossilbränslefria transporter 
2030. 

I likhet med ansvaret för bränsleförsörjning för bensin, diesel och gasdrivna 
bilar ligger dock ansvaret för att möjliggöra regelbunden laddning av en 
elbil på bilägaren. I kommunens parkeringsriktlinjer framgår att 
boendeparkering är fastighetsägarens/ byggherrens ansvar och att den 
förväntas att ombesörjas på tomtmark/ kvartersmark. Som ägare till en elbil 
är det också på boendeparkeringen som laddningen av bilen i huvudsak bör 
ombesörjas.

Förvaltningen ser dock inte laddningsstolpar på infartsparkeringar som den 
bästa lösningen. Förvaltningens ståndpunkt är att publika laddplatser med 
fördel bör placeras på korttidsparkeringar i centrala/ servicenära områden 
samt i anslutning till t.ex. kommunala anläggningar. En sådan strategi 
förväntas ge en mer effektiv användning, än om laddningsplatserna placeras 
på infartsparkeringar där ett och samma fordon står parkerat en stor del av 
dagen.

Ärendet
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att yttra sig över en 
motion från Andrei Ignat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M). 

I motionen framförs att möjligheterna att ordna laddning för eldrivna fordon 
är bättre för de Botkyrkabor som bor i villa och bostadsrätt än för de som 
bor i hyreslägenheter. Om målen med ett fossilbränslefritt Botkyrka 2030 
ska kunna nås anser motionärerna att möjligheterna att använda eldrivna 
fordon behöver underlättas för hyresgäster hos Botkyrkabyggen och övriga 
hyresvärdar i kommunen.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2020-01-27, utgör 
underlag för beslutet. 

_________________
Expedieras till 
Kommunfullmäktige
Anders Öttenius
Ann-Christine Gebart
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Referens Mottagare

Ann-Christine Gebart Samhällsbyggnadsnämnden

Motion-Laddstolpar-  möjligheter i Botkyrkabyggen m.fl. 
(M),KS/2019:189 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige:

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad i enlighet med 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2020-01-14.

Ärende
Samhällsbyggnadsförvaltningen har fått i uppdrag att yttra sig över en 
motion från Andrei Ignat (M), Willy Viitala (M) och Jimmy Baker (M). 

I motionen framförs att möjligheterna att ordna laddning för eldrivna fordon 
är bättre för de Botkyrkabor som bor i villa och bostadsrätt än för de som 
bor i hyreslägenheter. Om målen med ett fossilbränslefritt Botkyrka 2030 
ska kunna nås anser motionärerna att möjligheterna att använda eldrivna 
fordon behöver underlättas för hyresgäster hos Botkyrkabyggen och övriga 
hyresvärdar i kommunen.

Motionen innehåller tre delar där följande föreslås:

Del 1. att ägardirektiven till Botkyrkabyggen kompletteras med uppmaning 
till företaget att utreda hur laddningsstolpar/ laddningsmöjligheter för att 
ladda eldrivna fordon skulle kunna införas

Del 2. att Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att kontakta övriga 
hyresvärdar i Botkyrka och föra samtal om laddningsstolpar/ 
laddningsmöjligheter för hyresgästerna

Del 3. att Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att undersöka om man 
kan anlägga laddningsstolpar/ laddningsmöjligheter vid kommunens 
infartsparkeringar

Yttrande
Del 1.Botkyrkabyggen har i ett eget yttrande svarat på motionens första att-
sats och beskriver i svaret sin målsättning och planering, med syfte att skapa 
ett hållbart energisystem i bolagets bostadsbestånd. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen ser inte något skäl till att i nuläget ändra 
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befintliga ägardirektiv mot en mer detaljerad styrning, utan hänvisar till 
Botkyrkabyggens yttrande över motionen.

Del 2. 
Miljöenheten svarar för Botkyrka kommuns rådgivnings- och 
informationsverksamhet i energi- och klimatfrågor. Inom ramen för denna 
verksamhet bedrivs informationsarbete om miljö- och energiutvecklingen 
och även inom transportsektorn. Miljöenheten ger också kostnadsfri och 
opartisk rådgivning i frågor om laddningsinfrastruktur till privatpersoner, 
bostadsrättsföreningar, villaägare samt små och medelstora företag, där även 
framtida privata hyresvärdar kan ingå. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har ingen uppsökande verksamhet där detta 
tema skulle passa in. Dock så informeras exploatörer och byggherrar som 
bidrar till kommunens bostadsutveckling om möjligheterna med ladd-stolpar 
och alternativ till privatbilism, i syfte att underlätta för hyresgästerna att 
använda eldrivna fordon. 

Del 3. Samhällsbyggnadsförvaltningen delar motionärernas uppfattning att 
möjligheterna till laddning av eldrivna fordon behöver ökas i kommunen. 
Dock föreslår inte Samhällsbyggnadsförvaltningen att detta ska ske på 
kommunens infartsparkeringar.

Andelen elbilar ökar och marknaden för dessa förväntas fortsätta att växa. 
För att elbilar/ elhybrider skall kunna vara ett fungerande alternativ till 
fossilbränsledrivna bilar behövs en ökad tillgång till laddplatser. Detta 
ligger i linje med kommunens miljömål om fossilbränslefria transporter 
2030. 

I likhet med ansvaret för bränsleförsörjning för bensin, diesel och gasdrivna 
bilar ligger dock ansvaret för att möjliggöra regelbunden laddning av en 
elbil på bilägaren. I kommunens parkeringsriktlinjer framgår att 
boendeparkering är fastighetsägarens/ byggherrens ansvar och att den 
förväntas att ombesörjas på tomtmark/ kvartersmark. Som ägare till en elbil 
är det också på boendeparkeringen som laddningen av bilen i huvudsak bör 
ombesörjas.

I sammanhanget bör nämnas att i kommande exploateringsprojekt har 
Botkyrka kommun för avsikt att ställa krav på att minst 10% av de p-platser 
som anläggs som boendeparkeringsplatser skall vara utrustade med 
laddningsmöjligheter.

Samhällsbyggnadsförvaltningen intention är att arbeta vidare med frågan om 
publika laddplatser i kommunen som helhet, men har idag inte någon 
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investeringsplan beträffande utbyggnad av infrastrukturen för laddning av 
elfordon.

Förvaltningen ser dock inte laddningsstolpar på infartsparkeringar som den 
bästa lösningen. Förvaltningens ståndpunkt är att publika laddplatser med 
fördel bör placeras på korttidsparkeringar i centrala/ servicenära områden 
samt i anslutning till t.ex. kommunala anläggningar. En sådan strategi 
förväntas ge en mer effektiv användning, än om laddningsplatserna placeras 
på infartsparkeringar där ett och samma fordon står parkerat en stor del av 
dagen.

Carina Molin Anders Öttenius
Samhällsbyggnadsdirektör Chef för Stadsmiljöenheten



 

Datum: 2019-08-26 

 

AB Botkyrkabyggen Telefon växel: 08-530 693 99 

Box 1, 147 21 Tumba E-post: info@botkyrkabyggen.se   Webb: botkyrkabyggen.se 

Svar på Motion – Laddstolpar/- möjligheter i 
Botkyrkabyggen m.fl. (M) 
 
Botkyrkabyggen ser mycket positivt på åtgärder för att underlätta för fler elfordon i 

Botkyrka. Kommunens mål att bli fossilbränslefritt 2030 är en mycket viktig del i arbetet för 

hållbarhet och Botkyrkabyggen delar bedömningen att fler elbilar och fler möjligheter att 

ladda elbilar är nödvändiga steg som behöver tas för att målen ska kunna nås. Bolaget har 

därför tagit flera steg framåt för att kunna erbjuda långsiktigt hållbara möjligheter till 

hyresgäster att ladda elfordon. 

I plan för Botkyrkabyggen ligger bland annat att ta fram en upphandlingsstrategi som ser 

över nuläget för elinfrastruktur, energi och effektbehov. Det kommer ge nödvändigt 

underlag i bolagets kommande beslut kring investeringar i solel, energilager, effektivisering 

och laddinfrastruktur. Syftet är att skapa ett hållbart energisystem i bolagets 

bostadsbestånd.  

Bolaget har även inhämtat data från fjolårets NKI (nöjt kundindex) bland Botkyrkabyggens 

hyresgäster. Där svarar 108 hushåll av 2 949 att de har elbil och 821 att de är intresserade 

av att köpa elbil. Botkyrkabyggen gör bedömningen, utifrån denna hyresgästenkät, annan 

omvärldsbevakning och statistik, att elbilarna i samhället kommer att öka och därför ska vi 

erbjuda våra hyresgäster möjligheter att ladda fordon på ett säkert sätt. Det är en del av 

vårt uppdrag som kommunalt ägt bostadsbolag när vi aktivt arbetar för hållbarhet och FN:s 

Agenda2030.  

Botkyrkabyggen har som ett första mål att under hösten/vintern skapa 100 

parkeringsplatser för laddning av elbilar/ hybrider. Bolaget kommer även i närtid att 

installera ett flertal laddstationer för bolagets egna servicefordon. Stationerna ska bidra till 

bolagets kunskap och beslut om hur vi bäst – på kort och lång sikt - kan underlätta för ett 

fossilbränslefritt Botkyrka 2030. Vi arbetar även för att få en bättre bild av 

kringkostnaderna, för att på så sätt få ett väl genomarbetat underlag för kommande 

hyreskostnad för parkering med laddmöjligheter. 

I arbetet med att skapa laddstationer kommer Botkyrkabyggen även se över möjligheten 

att använda det särskilda investeringsstöd som riktar sig till bland annat företag som vill 

installera laddningspunkter. Bidraget administreras av Naturvårdsverket och gäller 

laddningspunkter som installeras tidigast 2019-07-15. Det ges som ett engångsbelopp med 

högst 50 procent av de bidragsberättigade kostnaderna, dock högst 15 000 kronor per 

laddningspunkt. 

Botkyrkabyggen har varit i kontakt med olika leverantörer och vår bedömning är att det 

finns goda möjligheter att erbjuda laddstationer för våra hyresgäster. Till detta kommer 

även ett långsiktigt arbete där Botkyrkabyggen dels varit i kontakt med forskare som är 

intresserade av att följa vårt arbete, dels att bolaget förra året medverkade i den 

arbetsgrupp som i Sustainable Innovations regi tog fram rapporten Affärsmodeller för 

laddinfrastruktur. Botkyrkabyggen har även idag ett pågående projekt med Sustainable 

Innovation, andra bostadsbolag samt nätägare och elproducenter för att se över hur vi 

bygger och utvecklar elnätet på ett hållbart och framtidssäkert sätt. 



 

Datum: 2019-08-26 

 

AB Botkyrkabyggen Telefon växel: 08-530 693 99 

Box 1, 147 21 Tumba E-post: info@botkyrkabyggen.se   Webb: botkyrkabyggen.se 

Botkyrkabyggen har satt målet att bolagets egna fordon ska vara fossilbränslefria senast år 

2020 och att bolagets entreprenörers transporter ska vara fossilbränslefria senast år 2025. 

Botkyrkabyggens erfarenhet från olika verksamhetsområden är att förbättringar och 

förnyelse bäst skapas i verksamheten utan detaljerad styrning via ägardirektiv. Bolagets 

nuvarande ägardirektiv är utformade att styra mot mål, utan att specificera vilka verktyg 

och arbetssätt som ska användas. Det ger en nödvändig flexibilitet över tid i bolagets 

utvecklingsarbete som säkrar långsiktiga lösningar när teknik och andra omvärldsfaktorer 

förändras i allt snabbare takt. 

Som ett allmännyttigt bolag har Botkyrkabyggen ett ansvar att bidra till ett fossilfritt 

samhälle. Vi går därför gärna före i frågan om att skapa bättre förutsättningar för att ladda 

fordon; pröva, utvärdera och sprida våra erfarenheter till andra aktörer, såväl offentliga 

som privata. För att kommunen ska kunna nå målet med fossilbränslefria transporter år 

2030 är det också viktigt att fler involveras - inte minst andra fastighetsägare. Det är även 

positivt om fler parkeringar, till exempel kommunens infartsparkeringar, förses med 

laddmöjligheter. 

 

Chris Österlund 

VD 
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§ 116   

Svar på motion - Möjlighet för pensionärer att äta lunch på sko-
lor och gymnasier (SD) (KS/2018:406) 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende att utreda möjligheterna att 
erbjuda pensionärer lunch i grund- och gymnasieskolor. Motionen har remitterats till 
utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden för yttrande. Vård- och omsorgs-
nämnden har beslutat att inte yttra sig över motionen och hänvisar till utbildningsnämn-
dens yttrande.  

Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är positivt med mötesplatser där pension-
ärer och barn och unga kan samtala och umgås, men menar att det bör ske på andra sätt 
än att pensionärer ska erbjudas möjlighet att äta lunch i kommunens skolor. Enligt skol-
lagen (2010:800) och kommunens kostpolicy är skolmåltidsverksamhetens huvudsak-
liga uppdrag att tillhandahålla näringsriktiga skolmåltider för eleverna. Kommunens 
grund- och gymnasieskolor nyttjar sina matsalar i den utsträckning som går och har inte 
kapacitet att ta emot fler matgäster. Dessutom finns det möjlighet för pensionärer och 
övriga kommunmedlemmar att vända sig till andra kommunala verksamheter för att äta 
lunch till ett lägre pris. Mot bakgrund av det föreslår utbildningsförvaltningen att ut-
bildningsnämnden finner motionen besvarad. 

Utbildningsnämnden behandlade ärendet 2020-02-18, § 24. 

Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-02-10. 

Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2019-11-18, § 67, att avstå från att yttra sig.  

Yrkande  

Martin Inglot (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



Kommunfullmäktige 2018-06-19

Motion 

Möjlighet för pensionärer att äta lunch på skolor och gymnasier 

Sverige har flest fattigpensionärer i Norden och ligger inte särskilt bra till i resten av Europa 
heller. Detta är givetvis inte värdigt våra äldre och deras situation måste förbättras. Efter 
flertalet besök på grundskolor och gymnasier har vi kunnat att konstatera att stora mängder 
mat från luncherna i skolorna inte går åt, utan den slängs och slösas därmed bort.  

Här ser vi i Sverigedemokraterna Botkyrka en stor möjlighet till att underlätta och förbättra 
livskvalitén för våra ålderspensionärer genom att möjliggöra för skolorna att erbjuda 
samtliga pensionärer lunch till självkostnadspris på skoldagar. Detta skulle stärka 
pensionärernas ekonomi och även tillåta ungdomar och pensionärer att samtala och umgås. 

 

Med hänvisning till ovanstående förslås fullmäktige besluta:

 

Att Botkyrka kommun utreder möjligheterna till att erbjuda samtliga ålderspensionärer i 
Botkyrka, lunch till självkostnadspris på skolorna i Botkyrka kommun.

För Sverigedemokraterna Botkyrka

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist

Robert Stenkvist                                                Helén Spaak



PROTOKOLLSUTDRAG 1[1]

Utbildningsnämnden

2020-02-18 Dnr UF/2018:252 

§ 24
Yttrande över motion - Möjlighet för pensionärer att äta 
lunch på skolor och gymnasier (SD) (UF/2018:252) 

Beslut
Utbildningsnämnden finner motionen besvarad.

Sammanfattning
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende att utreda 
möjligheterna att erbjuda pensionärer lunch i grund- och gymnasieskolor. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden och vård- och 
omsorgsnämnden för yttrande. Vård- och omsorgsnämnden har beslutat att 
inte yttra sig över motionen och hänvisar till utbildningsnämndens yttrande. 

Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är positivt med mötesplatser 
där pensionärer och barn och unga kan samtala och umgås, men menar att 
det bör ske på andra sätt än att pensionärer ska erbjudas möjlighet att äta 
lunch i kommunens skolor. Enligt skollagen (2010:800) och kommunens 
kostpolicy är skolmåltidsverksamhetens huvudsakliga uppdrag att 
tillhandahålla näringsriktiga skolmåltider för eleverna. Kommunens grund- 
och gymnasieskolor nyttjar sina matsalar i den utsträckning som går och har 
inte kapacitet att ta emot fler matgäster. Dessutom finns det möjlighet för 
pensionärer och övriga kommunmedlemmar att vända sig till andra 
kommunala verksamheter för att äta lunch till ett lägre pris. Mot bakgrund 
av det förslår utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden finner 
motionen besvarad. 



TJÄNSTESKRIVELSE 1[2]

Utbildningsförvaltningen 2020-02-10 Dnr UF/2018:252
KS/2018:406

Botkyrka Kommun · Utbildningsförvaltningen
Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ·  Org.nr: 212000-2882 · Bankgiro: 624-1061

Hemsida: www.botkyrka.se · Kontaktcenter: 08-530 610 00 · E-post: medborgarcenter@botkyrka.se

Referens Mottagare
Karin Kloow Utbildningsnämnden

Remiss, Motion - Möjlighet för pensionärer att äta lunch på skolor 
och gymnasier (SD)
Diarienummer: UF/2018:252, KS/2018:406

Förslag till beslut
Utbildningsnämnden finner motionen besvarad.

Sammanfattning
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende att utreda möjligheterna att 
erbjuda pensionärer lunch i grund- och gymnasieskolor. Motionen har remitterats till 
utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden för yttrande. Vård- och 
omsorgsnämnden har beslutat att inte yttra sig över motionen och hänvisar till 
utbildningsnämndens yttrande. 

Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är positivt med mötesplatser där 
pensionärer och barn och unga kan samtala och umgås, men menar att det bör ske på 
andra sätt än att pensionärer ska erbjudas möjlighet att äta lunch i kommunens skolor. 
Enligt skollagen (2010:800) och kommunens kostpolicy är skolmåltidsverksamhetens 
huvudsakliga uppdrag att tillhandahålla näringsriktiga skolmåltider för eleverna. 
Kommunens grund- och gymnasieskolor nyttjar sina matsalar i den utsträckning som 
går och har inte kapacitet att ta emot fler matgäster. Dessutom finns det möjlighet för 
pensionärer och övriga kommunmedlemmar att vända sig till andra kommunala 
verksamheter för att äta lunch till ett lägre pris. Mot bakgrund av det förslår 
utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden finner motionen besvarad. 

Ärendet
Sverigedemokraterna har inkommit med en motion avseende att utreda möjligheterna att 
erbjuda pensionärer lunch i grund- och gymnasieskolor (KS/2018:406, se bilaga).

Motionen har remitterats till utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden för 
yttrande. Vård- och omsorgsnämnden har beslutat att inte yttra sig över motionen 
eftersom motionen berör verksamhet som de inte har rådighet över. Vård- och 
omsorgsnämnden hänvisar till utbildningsnämndens yttrande (§ 67 VON 2019-11-18, 
VON/2018:156).



TJÄNSTESKRIVELSE 2[2]

Utbildningsförvaltningen 2020-02-10 Dnr UF/2018:252
KS/2018:406

Botkyrka Kommun · Utbildningsförvaltningen
Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ·  Org.nr: 212000-2882 · Bankgiro: 624-1061

Hemsida: www.botkyrka.se · Kontaktcenter: 08-530 610 00 · E-post: medborgarcenter@botkyrka.se

Förslag till yttrande
Utbildningsförvaltningen instämmer i att det är positivt med mötesplatser där 
pensionärer och barn och unga kan samtala och umgås men menar att det bör ske på 
andra sätt än att pensionärer ska erbjudas möjlighet att äta lunch i kommunens skolor. 
Enligt skollagen (2010:800) och kommunens kostpolicy är skolmåltidsverksamhetens 
huvudsakliga uppdrag att tillhandahålla näringsriktiga skolmåltider för eleverna. 
Kommunens grund- och gymnasieskolor nyttjar sina matsalar i den utsträckning som 
går och har inte kapacitet att ta emot fler matgäster. Pensionärer och övriga 
kommunmedlemmar har dock möjlighet att vända sig till andra kommunala 
verksamheter för att äta lunch till ett lägre pris. 

I motionen framförs att möjligheten för pensionärer att äta lunch i kommunens grund- 
och gymnasieskolor är sätt att tillvarata den mat som slängs i verksamheterna. 
Utbildningsförvaltningen menar att möjligheten för kommunmedlemmar att äta lunch i 
skolorna inte nödvändigtvis minskar matsvinnet. Tvärtom kan den möjligheten riskera 
att öka matsvinnet eftersom det försvårar för måltidsverksamheten att beräkna antalet 
matgäster per dag. Att minska matsvinnet är en viktig målsättning som finns med i 
kommunens kostpolicy och är något som måltidsverksamheten arbetar aktivt för. 
Arbetet för att minska matsvinnet innefattar bland annat att skapa rätter som eleverna 
gillar och äter upp, anpassa tillagningen av mat utifrån antalet elever samt bättre 
tillvarata rester.  

Anette Älmdalen Kajsa Bernéus

Tillförordnad utbildningsdirektör Tf. gruppchef specialiststöd

Bilaga
Motion - Möjlighet för pensionärer att äta lunch på skolor och gymnasier (SD)

____________

Expedieras till

Kommunstyrelsen



PROTOKOLLSUTDRAG 1[1]

Vård- och omsorgsnämnden

2019-11-18 Dnr von/2018:156 

§ 67
Svar på remiss- Motion-Möjlighet för pensionärer att äta 
lunch på skolor och gymnasier (SD) (von/2018:156) 

Beslut
Vård- och omsorgsnämnden beslutar att inte yttra sig över motionen.

Sammanfattning
Sverigedemokraterna har skrivit en motion gällande att pensionärer ska ha 
möjlighet att äta i kommunens skolor. Eftersom motionen berör verksamhet 
som vård- och omsorgsnämnden inte har rådighet över så avstår vi från att 
yttra oss i frågan och hänvisar till utbildningsnämndens yttrande. 



PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Kommunstyrelsen 2020-09-07 ID: KS/2020:126 
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§ 117   

Svar på motion - Återvinningsstation längs med väg 569 (M) 
(KS/2020:126) 
 

 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 

Stina Lundgren (M) och Jimmy Baker (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2020-02-20, § 12, lämnat motionen: Återvinningsstation längs med väg 569. Motion-
ärerna anför genom motionen att samhällsbyggnadsnämnden ska få i uppdrag att se över 
om det finns en tillgänglig markbit för att upprätta en återvinningsstation längs med väg 
569, samt att nämnden ska upprätta en dialog med FTI för att teckna avtal för detta. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har en regelbunden dialog med FTI AB i enlighet med 
befintligt samverkansavtal. När dåvarande station togs bort vid Eldtomta café för ett 
antal år sedan gjordes en inventering längs sträckan från väg 225 ner till Skanssundet. 
Problemet är att det saknas kommunal mark för ändamålet och det gör att samhälls-
byggnadsförvaltningen inte kan föreslå någon lämplig placering. Vid gamla Olberga 
skola finns en kommunal markyta men tyvärr har det visat sig mycket olämpligt att pla-
cera återvinningsstationer i närhet av en förskola, då det visat sig att skadedjur  
skapar problem. 

FTI AB har meddelat att de utreder plats på privat mark om de får ett förslag på en 
plats. Då kontaktar de markägaren och utreder möjligheter till etablering. Man önskar få 
platsförslag inlämnade från förslagsställaren. Den dialogen sker direkt med FTI och inte 
via kommunen.  

Från 1 januari 2019 gäller förändringar i förordningarna om insamling av förpackningar 
(2018:1462) och returpapper (2018:1463). Producenter får utökat ansvar för att samla in 
och ta om hand uttjänta förpackningar och returpapper. Målet är att underlätta för hus-
hållen att källsortera förpackningar och returpapper och därmed minska den totala mil-
jöbelastningen från dessa. 

Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2020-05-18, § 124. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2020-04-06. 

Yrkande 

Stina Lundgren (M) och Willy Viitala (M) yrkar bifall till motionen, bilaga 5. 

 



PROTOKOLLSUTDRAG 2[2] 

Kommunstyrelsen 2020-09-07 ID: KS/2020:126 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 



 

 

                                                                                                                  
 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 

2020-09-07 
 
Ärende 117  Svar på motion – Återvinningsstation väg 569 (KS/2020:126) 
 
Vi delar inte ordförandeförslagets uppfattning om att en återvinningsstation på kommunens 
mark vid gamla Olberga skola skulle vara en olämplig plats på grund av närheten till en 
förskola. Vi har kunnat räkna till åtminstone fem återvinningsstationer i hela kommunen som 
ligger intill förskolor.  
 
Hela motionssvaret andas en för oss obegriplig ovilja att vara konstruktiv i att hitta en vettig 
lösning för Grödingeborna. De miljömässiga fördelarna överstiger ju vida de eventuella 
problem man kan få om folk inte sköter sorteringen vid stationen på ett bra sätt. Problem 
kring FTI:s stationer ser vi ju i stort sett i alla kommundelar idag. Det är en fråga om att 
informera, men även bestraffa de som inte sköter sig. 
 
Förstahandsalternativet för oss är således fortfarande Olberga skola. 
 
I andra hand kan man titta på marken vid exempelvis Enbackens busshållplats (vilket torde 
vara tomten Sibble 1:4) där markägaren enligt uppgift är privat. Det rimliga här, då det borde 
ligga i majoritetens och inte minst förvaltningens intresse att upprätthålla en bra samhälls- och 
medborgarservice, är att kommunen kopplar samman markägaren och FTI.  
 
Hur är egentligen denna njugga inställning förenlig vid såväl kommunens miljömål som mål 
kopplade till en förbättrad medborgarservice? 
 
Förhoppningsvis kanske vi äntligen kan få en återvinningstation på plats som skulle vara till 
gagn för stora delar av Grödingelandets södra och mellersta delar.   
 
Vi föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
 
att bifalla motionen. 
 
 
Stina Lundgren (M)  Willy Viitala (M) 
 
 



       

MOTION
Kommunfullmäktige

2020-02-20
 

Återvinningsstation längs med väg 569

I Sverige är vi flitiga på att återvinna och det finns en vilja att göra rätt för sig. Två av hindren 

till att man inte återvinner är platsbrist i hemmet och tillgängligheten till en 

återvinningsstation. 

I Grödinge finns det idag endast återvinningsstationer vid Rosenhill samt i Vårsta. Ett gott 

komplement till dessa vore att ha ytterligare en återvinningsstation längs med väg 569. 

Det har tidigare funnits en återvinningsstation vid Eldtomta café, dock vad vi förstår var det 

problem med nedskräpning där och den togs bort. Förpackning & tidningsinsamlingen (FTI) 

har tillsammans med 19 kommuner nu testat olika metoder för att minska dumpning av 

grovsopor på återvinningsstationer och testerna har visat positiva resultat samt att de ser även 

en positiv trend i jämförelse med samma tidsperiod 2016

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta

att ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att se över om det finns en tillgänglig 

markbit för att upprätta en återvinningstation längs med väg 569

 att upprätta en dialog med FTI för att teckna avtal för detta

Stina Lundgren (M) Jimmy Baker (M) 



PROTOKOLLSUTDRAG 1[2]

Samhällsbyggnadsnämnden

2020-05-18 Dnr sbf/2020:79 

§ 124
Motion – Återvinningsstation längs med väg 569 (sbf/2020:79)

Beslut
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen besvarad.

Samhällsbyggnadsnämnden uppdrar till samhällsbyggnadsförvaltningen att 
vid sitt kommande möte med FTI lyfta frågan om möjligheterna till Åter-
vinningsstation i Vårsta/Grödinge. 

Reservation
Moderaterna och Tullingepartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

yrkande i enlighet med bilaga 1 till detta protokoll. Sverigedemokraterna 

reserverar sig till förmån för yrkande i enlighet med bilaga 2 till detta protokoll.  

Sammanfattning
Samhällsbyggnadsförvaltningen har en regelbunden dialog med FTI AB i 
enlighet med befintligt samverkansavtal. När dåvarande station togs bort vid 
Eldtomta café för ett antal år sedan gjordes en inventering längs sträckan 
från väg 225 ner till Skanssundet. Problemet är att det saknas kommunal 
mark för ändamålet och det gör att samhällsbyggnadsförvaltningen inte kan 
föreslå någon lämplig placering. Vid gamla Olberga skola finns en 
kommunal markyta men tyvärr har det visat sig mycket olämpligt att placera 
återvinningsstationer i närhet av en förskola, då det visat sig att skadedjur 
skapar problem.

FTI AB har meddelat att de utreder plats på privat mark om de får ett förslag 
på en plats. Då kontaktar de markägaren och utreder möjligheter till 
etablering. Man önskar få platsförslag inlämnade från förslagsställaren. Den 
dialogen sker direkt med FTI och inte via kommunen. 

Från 1 januari 2019 gäller förändringar i förordningarna om insamling av 
förpackningar (2018:1462) och returpapper (2018:1463). Producenter får 
utökat ansvar för att samla in och ta om hand uttjänta förpackningar och 
returpapper. Målet är att underlätta för hushållen att källsortera 
förpackningar och returpapper och därmed minska den totala 
miljöbelastningen från dessa. 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG 2[2]

Samhällsbyggnadsnämnden

2020-05-18 Dnr   sbf/2020:79 

Ärendet
Stina Lundgren (M) och Jimmy Baker (M) har i en motion föreslagit att 
kommunfullmäktige ska besluta ge samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
se över om det finns en tillgänglig markbit för att upprätta en 
återvinningsstation längs med väg 569 och att upprätta en dialog med FTI 
för att teckna avtal för detta.

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2020-04-06, utgör 
underlag för beslutet. 

Yrkanden
Ordföranden yrkar att motionen ska anses besvarad. Moderaterna, med 
instämmande av Tullingepartiet och Sverigedemokraterna yrkar bifall till 
motionen. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på sitt förslag att anse motionen besvarad 
och Moderaternas, Tullingepartiets och Sverigedemokraternas förslag att 
motionen ska bifallas och finner att samhällsbyggnadsnämnden beslutar 
att bifalla ordförandens förslag. 

Protokollsanteckning
Gabriel Melki (S), ordförande, med instämmande av Birgit Hellgren (L), 
anmäler följande protokollsanteckning:
Mittenmajoriteten instämmer till vikten av att man möjliggör för 
kommunens medborgare att kunna återvinna. Det är viktigt både utifrån ett 
miljö- men också samhällsperspektiv. Sakfrågan i detta ärende handlar om 
kommunen har en kommunal plats att erbjuda. Utifrån den utredning som 
gjorts framkommer att det inte finns någon kommunal lämplig plats. Vi 
anser att förslaget som är i närheten av Olberga skola är olämpligt 
eftersom det kan skapa sanitära olägenheter. Med det sagt så kan det 
finnas platser som är på privat mark. Kommunen har inte som praxis att 
föreslå den typen av åtgärder på privat mark, men om motionärerna hittar 
platser på privat mark så kan de föreslå dessa till FTI.

________________
Expedieras till

Kommunfullmäktige
Anders Öttenius
Ewa Lönnkvist
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Dnr Sbf/2020:79 

KS/2020:126

SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN

Post Botkyrka kommun, 14785 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 00

Direkt 08-530 610 00 · Sms  · E-post ewa.lonnkvist@botkyrka.se

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Stadsmiljöenheten

Referens Mottagare

Ewa Lönnkvist Samhällsbyggnadsnämnden

Svar på Motion – Återvinningsstation längs med väg 569

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen besvarad.

Ärende
Stina Lundgren (M) och Jimmy Baker (M) har i Motion 2020-02-20 Dnr 

KS/2020:126 föreslagit kommunfullmäktige besluta ge 

samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att se över om det finns en tillgänglig 

markbit för att upprätta en återvinningsstation längs med väg 569 och att 

upprätta en dialog med FTI för att teckna avtal för detta.

Yttrande
Moderaterna anser i sitt yrkande att tillgänglighet till en återvinningsstation på 

Grödingelandet längs väg 569 saknas. Närmaste stationer finns vid Rosenhill 

och i Vårsta centrum.

Samhällsbyggnadsförvaltningen har en regelbunden dialog med FTI AB i 

enlighet med befintligt samverkansavtal.

När dåvarande station togs bort vid Eldtomta café för ett antal år sedan gjordes 

en inventering längs sträckan från väg 225 ner till Skanssundet. Problemet är 

att det saknas kommunal mark för ändamålet och det gör att 

samhällsbyggnadsförvaltningen inte kan föreslå någon lämplig placering. Vid 

gamla Olberga skola finns en kommunal markyta men tyvärr har det visat sig 

mycket olämpligt att placera återvinningsstationer i närhet av en förskola, då 

det visat sig att skadedjur skapar problem.

FTI AB har meddelat att de utreder plats på privat mark om de får ett förslag 

på en plats, då kontaktar de markägaren och utreder möjligheter till etablering. 

Man önskar få platsförslag inlämnade från förslagsställaren. Den dialogen sker 

direkt med FTI och inte via kommunen. 



BOTKYRKA KOMMUN

Samhällsbyggnadsförvaltningen
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Från 1 januari 2019 gäller förändringar i förordningarna om insamling av 

förpackningar (2018:1462) och returpapper (2018:1463). Producenter får 

utökat ansvar för att samla in och ta om hand uttjänta förpackningar och 

returpapper. Målet är att underlätta för hushållen att källsortera förpackningar 

och returpapper och därmed minska den totala miljöbelastningen från dessa. 

 Från 2021 ska 60 procent av alla bostadsfastigheter erbjudas en 

insamlingsplats nära huset eller i kvarteret. 

 Från 2025 är målet att alla bostäder ska erbjudas den möjligheten.

Carina Molin Anders Öttenius

Samhällsbyggnadsdirektör Chef för Stadsmiljöenheten

Bilagor:
Bilaga 1 Karta
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Sid 1 (1) 

YRKANDE 
Samhällsbyggnadsnämnden 

2020-05-12 
 
Ärende 2 Motion – Återvinningsstation väg 569 

 
Vi delar inte ordförandeförslagets uppfattning om att en återvinningsstation på 
kommunens mark vid gamla Olberga skola skulle vara en olämplig plats på grund av 
närheten till en förskola. Vi har kunnat räkna till åtminstone fem återvinningsstationer i 
hela kommunen som ligger intill förskolor.  
 
Hela motionssvaret andas en för oss obegriplig ovilja att vara konstruktiv i att hitta en 
vettig lösning för Grödingeborna. De miljömässiga fördelarna överstiger ju vida de 
eventuella problem man kan få om folk inte sköter sorteringen vid stationen på ett bra 
sätt. Problem kring FTI:s stationer ser vi ju i stort sett i alla kommundelar idag. Det är 
en fråga om att informera, men även bestraffa de som inte sköter sig. 
 
Förstahandsalternativet för oss är således fortfarande Olberga skola. 
 
I andra hand kan man titta på marken vid exempelvis Enbackens busshållplats (vilket 
torde vara tomte Sibble 1:4) där markägaren enligt uppgift är privat. Det rimliga här, då 
det borde ligga i majoritetens och inte minst förvaltningens intresse att upprätthålla en 
bra samhälls- och medborgarservice, är att kommunen kopplar samman markägaren och 
FTI.  
 
Hur är egentligen denna njugga inställning förenlig vid såväl kommunens miljömål som 
mål kopplade till en förbättrad medborgarservice? 
 
Förhoppningsvis kanske vi äntligen kan få en återvinningstation på plats som skulle 
vara till gagn för stora delar av Grödingelandets södra och mellersta delar. 
 
Vi yrkar på 
 
att bifalla motionen. 

 
 
Boban Pejcic (M)  Jesper Andersson (M) 



   

 

Samhällsbyggnadsnämnden     2020-05-12 

Yrkande 

2 Motion – Återvinningsstation längs med väg 569 (sbf/2020:79) 

Det finns flera återvinningsstationer runt om i Botkyrka -framförallt i de norra delarna- där 

nedskräpning varit ett problem under en längre tid.  

Då dessa inte tagits bort, utan tvärtom fler insatser har gjorts för att främja ett korrekt användande utav 

stationerna, anser Sverigedemokraterna Botkyrka att avvecklandet utav återvinningstationen vid 

eldtomta café var felaktigt redan då. 

Vidare anser Sverigedemokraterna Botkyrka att tillgängligheten till en återvinningsstation är ett utav 

dom mest grundläggande förutsättningarna för att främja återvinning. 

Förvaltningen försvarar sitt beslut med att man inte vill upprätta en station på kommunal mark nära en 

förskola, då det visat sig att skadedjur skapar problem. 

Sverigedemokraterna Botkyrka vill poängtera att en korrekt användning utav återvinningsstationen 

medför inga skadedjur, samt att vad som tidigare sagts: det finns redan återvinningsstationer omkring 

andra förskolor idag. 

Mot ovanstående yrkar Sverigedemokraterna Botkyrka  

Att bifalla till Moderaternas motion.  

 

Östen Granberg Stefan Andersen 
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Kommunfullmäktige 2020-09-11  KF/2020-09-24

Botkyrka Kommun · Kommunledningsförvaltningen
Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ·  Org.nr: 212000-2882 · Bankgiro: 624-1061

Hemsida: www.botkyrka.se · Kontaktcenter: 08-530 610 00 · E-post: medborgarcenter@botkyrka.se

Anmälningsärenden (KS/2020:10)

Beslut

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning

Följande ärenden anmäls:

Ej verkställda beslut:
Socialnämnden § 49 2020-04-21 - Sammanställning av ej verkställda beslut, kvartal 1, 3 

och 4 2019 samt kvartal 1 2020, dnr KS/2019:381 och KS/2020:352.

Vård- och omsorgsnämnden § 57 2020-08-27 - Redovisning av ej verkställda gynnande 

beslut, LSS, kvartal 4, 2019. Redovisning av ej verkställda gynnande beslut SoL, 

kvartal 4 2019, dnr KS/2018:659

Nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige, dnr KS/202014:
Anne Rosensvärd (SD), ny ledamot efter Anneli Andersen (SD)

Michael Lejon (SD), ny ersättare efter Anne Rosensvärd (SD)

Lana Issakainen (SD), ny ersättare efter Stefan Andersen (SD)

Ing-Marie Viklund (L), ny ledamot efter Stig Bjernerup (L)

Andreas Froby (L), ny ersättare efter Ing-Marie Viklund (L)

Camilla Eriksson (C), ny ledamot efter Johan Lunnelie (C)

Antra Johanson-Rantina (C), ny ersättare efter Camilla Eriksson (C)



  PROTOKOLLSUTDRAG  

Socialnämnden 

 2020-04-21 Dnr SN 2020:14  

 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

§ 49 
Rapportering till IVO, ej verkställda beslut 2020 (SN 
2020:14)  
 
Beslut 
Socialnämnden antar rapporterna som sina egna och vidarebefordrar dem till 
berörda mottagare.  
 
Sammanfattning 
Socialnämnden är enligt 16 kap. 6 f § socialtjänstlagen skyldig att rappor-
tera gynnande beslut som ej verkställts inom tre månader. Nämnden ska 
även fortsätta att rapportera ett ej verkställt beslut till dess att beslutet är 
verkställt, så kallad återrapportering.  
 
Rapportering ska ske till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), kommu-
nens revisorer och kommunfullmäktige. Som en yttersta konsekvens om be-
slut ej verkställts i tid kan IVO gå till förvaltningsrätten och ansöka om att 
den dömer ut en särskild avgift till kommunen. Rapporteringen ska ske en 
gång per kvartal. Identifierbara uppgifter skickas till IVO. Dessa uppgifter 
finns även att tillgå för nämndens ledamöter under sammanträdet samt hos 
nämndsekreteraren. 
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Socialförvaltningen  

 2020-04-30 Dnr  SN/2020:14  

 

Socialförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök /HandläggareAdress/  · Kontaktcenter 08-530 610 00 

Direkt /HandläggareTelefon/ Sms·/HandläggareMobilTelefon/ · E-post viktor.gornitzka@botkyrka.se  

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 

 

Referens Mottagare 

Viktor Gornitzka , handläggande jurist 
 
 
 
 
 
 
 

Socialnämnden 
 
 
 
 
 

Sammanställning av ej verkställda beslut, kvartal 1 2020 
 
 
Förslag till beslut 
Socialnämnden antar rapporterna som sina egna och vidarebefordrar dem till 
berörda mottagare.  
 
Sammanfattning 
Socialnämnden är enligt 16 kap. 6 f § socialtjänstlagen skyldig att rappor-
tera gynnande beslut som ej verkställts inom tre månader. Nämnden ska 
även fortsätta att rapportera ett ej verkställt beslut till dess att beslutet är 
verkställt, så kallad återrapportering.  
 
Rapportering ska ske till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), kommu-
nens revisorer och kommunfullmäktige. Som en yttersta konsekvens om be-
slut ej verkställts i tid kan IVO gå till förvaltningsrätten och ansöka om att 
den dömer ut en särskild avgift till kommunen. Rapporteringen ska ske en 
gång per kvartal. Identifierbara uppgifter skickas till IVO. Dessa uppgifter 
finns även att tillgå för nämndens ledamöter under sammanträdet samt hos 
nämndsekreteraren. 

 
 
 
Återrapportering av ej verkställda beslut från kvartal 1, 2019. 
Beslut om bostad med särskild service enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 181128 
ska rapporteras som ej verkställt då det inte gått att hitta en lämplig verkstäl-
lighet. Insatsen har istället verkställts på HVB tillsammans med vård- och 
omsorgsförvaltningen. Insatsen verkställdes 190703. 

 
 
Återrapportering av ej verkställda beslut, kvartal 3 2019. 

 
Beslut om kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190624 ska rapporte-
ras som ej verkställt på grund av resursbrist. Beslutet verkställdes 200422.   
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Socialförvaltningen  

 2020-04-30 Dnr  SN/2020:14  

 

 
Återrapportering av ej verkställda beslut, kvartal 4 2019. 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190801 ska rappor-
teras som ej verkställt. Klienten har inte uppvisat drogfrihet tillräckligt länge 
för att insatsen ska kunna verkställas.  

 
Beslut om kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190920 ska rapporte-
ras som ej verkställt då en lämplig kontaktperson inte kunnat hittas.  
 
Beslut om sysselsättning enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190926 ska rapporte-
ras som ej verkställt då klienten inte kunnat ta emot insatsen. Insatsen avslu-
tades utan verkställighet 200218 då klienten återtagit önskan om insatsen.  

 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191028 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist. Beslutet verkställdes 200324 
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191104 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist. Beslutet verkställdes 200306. 
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191108 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist. Beslutet verkställdes 200408. 
 
Beslut om internt tillfälligt boende enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191111 ska 
rapporteras som ej verkställt då det inte finns någon tillgänglig plats.  
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191114 ska rappor-
teras som ej verkställt då klienten inte uppvisat nykterhet tillräckligt länge 
för att insatsen ska kunna verkställas.  
 
Rapportering av ej verkställda beslut, kvartal 1 2020. 
Beslut om bostad med särskild service enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191204 
ska rapporteras som ej verkställt i tid. Beslutet har verkställts 200415.  
 
Beslut om kontaktperson för barn enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191216 ska 
rapporteras som ej verkställt i tid. Beslutet har inte kunnat verkställas då på-
börjandet av insatsen fördröjts på grund av Covid-19.  
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL bevilajt 191218 ska rappor-
teras som ej verkställt i tid på grund av avsaknad av lämplig bostad.  
 
Beslut om kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191220 ska rapporte-
ras som ej verkställt på grund av avsaknad av passande kontaktperson.  
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Socialförvaltningen  

 2020-04-30 Dnr  SN/2020:14  

 

Beslut om personligt stöd i form av barnverksamhet enligt 4 kap 1 § SoL 
beviljat 191230 ska rapporteras som ej verkställt då insatsen ej kunnat på-
börjas på grund av smittorisk.  
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 200110 ska rappor-
teras som ej verkställt på grund av avsaknad av lämplig bostad.  
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Socialförvaltningen  

 2020-03-17 Dnr  SN/2020:14  

 

Socialförvaltningen   
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök /Munkhättevägen 45 pl. 8  · Kontaktcenter 08-530 610 00 

Direkt 076 115 01 63/ E-post viktor.gornitzka@botkyrka.se  

Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 

 

Referens Mottagare 

Viktor Gornitzka, handläggande jurist 
 
 
 
 
 
 
 

Socialnämnden 
 
 
 
 
 

Rapportering till IVO, ej verkställda beslut 2020  
 
Förslag till beslut 
Socialnämnden antar rapporterna som sina egna och vidarebefordrar dem till 
berörda mottagare.  
 
Sammanfattning 
Socialnämnden är enligt 16 kap. 6 f § socialtjänstlagen skyldig att rappor-
tera gynnande beslut som ej verkställts inom tre månader. Nämnden ska 
även fortsätta att rapportera ett ej verkställt beslut till dess att beslutet är 
verkställt, så kallad återrapportering.  
 
Rapportering ska ske till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), kommu-
nens revisorer och kommunfullmäktige. Som en yttersta konsekvens om be-
slut ej verkställts i tid kan IVO gå till förvaltningsrätten och ansöka om att 
den dömer ut en särskild avgift till kommunen. Rapporteringen ska ske en 
gång per kvartal. Identifierbara uppgifter skickas till IVO. Dessa uppgifter 
finns även att tillgå för nämndens ledamöter under sammanträdet samt hos 
nämndsekreteraren. 

 
 
 
Återrapportering av ej verkställda beslut från kvartal 1, 2019. 
Beslut om bostad med särskild service enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 181128 
ska rapporteras som ej verkställt då det inte gått att hitta en lämplig verkstäl-
lighet. Insatsen har istället verkställts på HVB tillsammans med vård- och 
omsorgsförvaltningen.  

 
Beslut om bistånd som avser boende enligt 4 kap 1 § SoL i form av trä-
ningslägenhet beviljat 181213 har verkställts under våren 2019 men en fel-
aktighet i registrering har gjort att det inte framgått. Beslutet har därför rap-
porterats som verkställt.  

 
 
Återrapportering av ej verkställda beslut, kvartal 3 2019. 
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Socialförvaltningen  

 2020-03-17 Dnr  SN/2020:14  

 

Beslut om kontaktfamilj enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 1904015 ska rapporte-
ras som att det ej ska verkställas då familjen återtagit sen önskan om insat-
sen.   

 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190524 ska rappor-
teras som verkställt. Insatsen verkställdes 191210  

 
Beslut om kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190624 ska rapporte-
ras som ej verkställt på grund av resursbrist.  
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190626 ska rappor-
teras som verkställt. Insatsen verkställdes 191101. 
 
Rapportering av ej verkställda beslut, kvartal 4 2019. 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190712 ska rapporteras 
som ej verkställt inom tre månader. Insatsen verkställdes 200226. 
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190801 ska rappor-
teras som ej verkställt. Klienten har inte uppvisat drogfrihet tillräckligt länge 
för att insatsen ska kunna verkställas.  
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190819 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist.  
 
Beslut om kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190920 ska rapporte-
ras som ej verkställt då en lämplig kontaktperson inte kunnat hittas.  
 
Beslut om sysselsättning enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 190926 ska rapporte-
ras som ej verkställt då klienten inte kunnat ta emot insatsen.  
 
Beslut om bostad med särskild service enligt 4 kap 1 § SoL ska rapporteras 
som ej verkställt i tid. Klienten har krävt omfattande motivationsarbete för 
att acceptera en flytt. Beslutet verkställdes 200228.  
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191028 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist.  
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191104 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist.  
 
Beslut om boendestöd enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191108 ska rapporteras 
som ej verkställt på grund av resursbrist.  
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Socialförvaltningen  

 2020-03-17 Dnr  SN/2020:14  

 

Beslut om internt tillfälligt boende enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191111 ska 
rapporteras som ej verkställt då det inte finns någon tillgänglig plats.  
 
Beslut om träningslägenhet enligt 4 kap 1 § SoL beviljat 191114 ska rappor-
teras som ej verkställt då klienten inte uppvisat nykterhet tillräckligt länge 
för att insatsen ska kunna verkställas.  
 
Beslut om särskilt kvalificerad kontaktperson enligt 4 kap 1 § SoL ska rap-
porteras som ej verkställt då en lämplig resurs inte kunnat hittas.  
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Vård- och omsorgsnämnden 2020-08-27 ID: von/2019:133

Botkyrka Kommun · Vård- och omsorgsförvaltningen
Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ·  Org.nr: 212000-2882 · Bankgiro: 624-1061

Hemsida: www.botkyrka.se · Kontaktcenter: 08-530 610 00 · E-post: medborgarcenter@botkyrka.se

§ 57 von/2019:133, von/2019:4, von/2020:125, 
von/2020:13, von/2020:2, von/2020:204, 
von/2020:22, von/2020:31, von/2020:7

Anmälningsärende

Beslut

Vård- och omsorgsnämnden har tagit del av anmälningsärendena.

Sammanfattning

Följande ärenden anmäls till vård- och omsorgsnämnden:

Kommunfullmäktige:
§ 29 KF 2020-04-23, Årsredovisning 2019, KS/2020:186

§ 32 KF 2020-04-23, Förutsättningar för nämndernas yttrande till mål och budget 2021 

med flerårsplan 2022-2024, KS/2020:226

§ 43 KF 2020-05-28 Återrapportering av lämnade uppdrag från kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige per april 2020, KS/2020:148

§ 60 KF 2020-06-16 Avsägelser och fyllnadsval; avsägelse ersättare (SD)

Kommunstyrelsen
§ 90 KS 2020-06-08 Riktlinjer för idéburdet offentligt partnerskap, KS/2019:411

§ 91 KS 2020-06-08  Modell för politisk  insyn i upphandlingar, KS/2019:43

§ 94 KS 2020-06-08 Mål och riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter, 

KS/2019:363

Vård- och omsorgsförvaltningen
Omvärldsanalys,von/2020:31

Redovisning av ej verkställda gynnande besut, LSS, kvartal 4, 2019, von/2019:4

Redovisning av ej verkställda gynnande beslut SoL, kvartal 4 2019, von/2019:4

Samverkansavtal Nestor FoU-center 2020-2024, von/2020:204
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Kommunfullmäktige 2020-09-10  KF/2020-09-24
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Avsägelser och fyllnadsval (KS/2020:14)

Beslut

Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna och hemställer hos Länsstyrelsen i 

Stockholms län om ny sammanräkning efter Youbert Aziz (S) och Diana Hildingsson 

(S) samt förrättar val enligt nedan samt bordlägger övriga val.

Ärendet

Följande avsägelser har inkommit:

Youbert Aziz (S), ledamot i kommunfullmäktige.

Diana Hildingsson (S), ledamot i kommunfullmäktige.

Diana Hildingsson (S), ledamot i samhällsbyggnadsnämnden.

Filip Jönsson Ghazar (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden.

Filip Jönsson Ghazar, nämndeman vid Södertörns tingsrätt.

Noa Nordin Nobuoka, nämndeman vid Södertörns tingsrätt.

Kenneth Spångberg (L), suppleant i Upplev Botkyrka AB.

Gilbert Hällström (S), ersättare i teknik- och fastighetsnämnden.
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Kommunfullmäktige förrättar följande val:

AB ALFÅGELN t o m årsstämman 2023

Ledamot efter Stefan Andersen (SD)

Max Möllerström (SD)

AB BOTKYRKABYGGEN t o m årsstämman 2023

Ledamot efter Stefan Andersen (SD)

Max Möllerström (SD)

KULTUR- OCH FRITIDSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Filip Jönsson Ghazar (M)

Thérèse Hellichius (M)

KULTUR- OCH FRITIDSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ledamot efter Anneli Andersen (SD)

Emil Brandin (SD)

SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Stefan Andersen (SD)

Emil Brandin (SD)

SYDVÄSTRA STOCKHOLMSREGIONENS VA-VERKS AB t o m årsstämman 2023

Lekmannarevisor efter Per Ahlin (SD)

Lana Issakainen (SD)
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SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31

Nämndeman efter Filip Jönsson Ghazar

Albin Persson

Kommunfullmäktige bordlägger följande val:

ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Östen Granberg (SD)

SAMHÄLLSBYGGNADSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ledamot efter Diana Hildingsson (S)

SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2023-12-31

Nämndeman efter Noa Nordin Nobuoka

TEKNIK- OCH FASTIGHETSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Gilbert Hällström (S)

TILLVÄXT BOTKYRKA AB, t o m årsstämman 2023

Ledamot efter Kevin Ryan (Opol)

UPPLEV BOTKYRKA AB t o m årsstämman 2023

Suppleant efter Kenneth Spångberg (L)

VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Assal Alsawadi (KD)

VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2022-12-31

Ersättare efter Anneli Andersen (SD)



ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[1]

Kommunfullmäktige 2020-09-10  KF/2020-09-24

Botkyrka Kommun · Kommunledningsförvaltningen
Adress: Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA ·  Org.nr: 212000-2882 · Bankgiro: 624-1061

Hemsida: www.botkyrka.se · Kontaktcenter: 08-530 610 00 · E-post: medborgarcenter@botkyrka.se

Ny interpellation

Beslut

Interpellationen överlämnas till ordföranden för utskottet för Botkyrka som organisation 

för besvarande vid kommunfullmäktiges nästkommande sammanträde.

Sammanfattning

Följande interpellation anmäls:

Till utskottet Botkyrka som organisations ordförande:
Tillsätt en utredning kring coronans effekter på kommunorganisationen (M), dnr 

KS/2020:460



 
 

 
INTERPELLATION 

 

Kommunfullmäktige 
  2020-09-24 

 
Till ordföranden för Utskottet Botkyrka som organisation, Dag Ahlse 
 
Tillsätt en utredning kring coronans effekter på kommunorganisationen 
 

När coronapandemin slog mot Sverige under vintern och våren var en av FHM:s 

rekommendationer att de som kan ska jobba hemifrån, en rekommendation som i skrivande 

stund ligger fast även för hösten. 

 

Konsekvensen har varit ett tidvis ödsligt kommunalhus och massor av möten i appar som 

Teams och Zoom. Det finns dock yrkeskategorier i kommunen (och i kommunalhuset) som 

inte kan jobba hemifrån. 

 

En kritik som uppkommit är att tidvis har inte någon ansvarig chef (eller tillförordnad person) 

funnits på plats för att kunna besvara frågor som uppkommer löpande. 

 

Dessutom skulle det vara intressant att ta reda på om arbete hemifrån innebär ett 

produktionsfall eller inte. Beroende på utfall av en sådan utredning skulle vi exempelvis 

kunna komma fram till att 50 % eller fler av de fysiska arbetsplatserna egentligen inte behövs. 

Eller tvärtom, att skattekollektivet förlorar en massa pengar på att folk sitter hemma och är 

mindre effektiva och lägger ner färre arbetstimmar. Vi ska förstås inte betala ut lön om det 

visar sig att det är för betald ledig tid. 

 

Har vi säkerställt i organisationen att ansvarig chef följer upp varje medarbetares resultat i och 

med att jobba hemifrån innebär ett större mått av individuellt ansvar?  

 

Samt, hur påverkas våra medarbetare välmående av att inte ha det dagliga sociala och 

yrkesmässiga utbytet med sina kollegor? 

 

Mina frågor till utskottsordföranden: 

 

1. Ser du behovet av att låta utreda om det finns ett produktionsbortfall i och med att så 

många har arbetat hemifrån sedan mars/april i år? 

 

2. Om nej, varför inte? Det rör sig om miljonbelopp i skattemedel. 

 

3. Har vi tillräcklig koll på om respektive förvaltningsdirektör alternativt enhetschef gör 

regelbundna resultatuppföljningar på alla de som jobbar hemifrån? 

 



4. Ser ni över möjligheten att uppmana anställda att återvända, men med exempelvis avstånd i 

kontorslandskapen? 

 

5. Anser du liksom jag att en utredning även bör se över om vi verkligen behöver så många av 

dagens fysiska arbetsplatser i såväl nuvarande- som kommande kommunalhus?  

 

6. Bör vi inte se över hur våra medarbetares välmående påverkas av att inte ha det dagliga 

sociala och yrkesmässiga utbytet med sina kollegor? 

 

 

Willy Viitala (M) 
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ENKEL FRÅGA 
Kommunfullmäktige 

2020-09-24 
 
Till Utbildningsnämndens ordförande, Emanuel Ksiazkiewicz (S). 
 
Förebyggandet av rekrytering till kriminella nätverk i våra skolor 

 

Morden vi ser på öppen gata över hela Sverige aktualiserar frågan om vad vi i 

kommunen i allmänhet och skolan i synnerhet kan göra för att förebygga rekrytering till 

gängkriminella miljöer. 

 

Skjutningar sker alla tider på dygnet över hela landet. I mitt Storvreten mitt på dagen 

nedanför Lilla Picasso i september 2017. Vid Shellmacken i Eriksberg i augusti i år. I 

Malmö sköts en mamma ihjäl med sitt spädbarn i famnen. Oftast är gärningsmän och 

offer knutna till den gängkriminella miljön. Men, även vittnen mördas och hotas eller 

skräms till tystnad. 

 

Det behövs en skärpt lagstiftning som möjliggör mer verktyg och insatser för såväl polis 

som rättsväsende. Men det återkommer jag till i debatten. 

 

Det är en dålig idé att fortsatt fylla på ett växande utanförskap när samhället inte förmår 

att integrera de som redan finns här. En nyckel är en ansvarsfull migrationspolitik som 

inte bidrar till en ökad segregation och social utslagning. Vi hade 2019 hela 60 stycken 

utsatta områden varav 22 stycken var särskilt utsatta områden. Hela Norra Botkyrka 

plus Storvreten klassificeras bland dessa 60 områden. Utöver att vara ett kraftfullt 

underbetyg till majoriteten, är en sådan miljö en stor riskfaktor för rekrytering till 

gängkriminella miljöer. 

 

Lokalt föreslår Moderaterna olika åtgärder som exempelvis kameror, fler 

ordningsvakter och en tryggt & snyggt-satsning. 

 

Men - det behövs också en mångfald av förebyggande insatser, där fritidssysselsättning 

för unga och socialtjänsten utan tvekan fyller en funktion. 

 

Det är dock tiden i skolan, från förskola till gymnasiet, som är absolut viktigast. Det är i 

de tidigare åldrarna vi måste nå fram till våra barn, innan det är för sent. Idag finns bl.a. 

Tåget och MVP (som hämtades in från Iowa) på plats som samverkansprojekt med 

förskola och skola. 

 

I länder som USA, där man ligger ett par decennier före i utvecklingen när det gäller 

gängkriminalitet, finns det forskning på vad vi mer skulle kunna göra i såväl våra skolor 
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som samhället i stort1. Flera av de mer beprövade åtgärderna är något vi borde kunna 

titta närmare på även här. 

 

Givet det av ovanstående vill jag fråga utbildningsnämndens ordförande: 

  

Anser du att vi i dagsläget har tillräckliga metoder inom ramen för våra 

skolverksamheter i syfte att förebygga rekrytering till kriminalitet? 

  

 

Willy Viitala (M) 

 
1 Changing course: Preventing gang membership: https://www.ncjrs.gov/pdffiles1/nij/239233.pdf 
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